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دکترروحانی رییس جمهور: 

رسانه ملی حاضر نیست 
خدمات دولت را تبیین کند

ایمان: رییس جمهوربا تاکید مجدد بر این که »کارهای بسیار بزرگی به رغم این تحریم ها در کشور انجام شده است« گفت: 
رسانه ملی حاضر نیست خدمات دولت را برای مردم تبیین کند و دولت از لحاظ تبلیغاتی دست تنهاست. 

حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی روز پنجشنبه در جلسه شورای اداری استان اردبیل ،  ضرورت اتحاد و همدلی را در مسیر 
حل و فصل مشکلات کشور مورد تأکید قرار داد وگفت: برای عبور از معضلات کشور همه اعم از دولت، قوه قضائیه، مجلس و نیروهای مسلح 
باید متحد بوده و دست به دست هم دهیم. وی  افزود : امنیت و ثبات امروز کشورمان در درجه اول مرهون اتحاد و ایمان مردم و در درجه دوم 
حضور نیروهای مسلح تحت فرمان مقام معظم رهبری است که باید قدردان خدمات آنان باشیم. وی اظهار کرد: همه باید در مسیر پیشرفت و 
توسعه کشور دست به دست هم دهیم البته بروز برخی مسایل بین قوا و وجود فراز و نشیب ها در این مسیر طبیعی است، ولی مهم این است 

که همه طرف ها باید تحمل خود را بالا ببریم.....

ایمان: وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با تاکید 
بر اینکه اکنون محصولات لبنی شیر و ماست در بازار عاری 
از روغن پالم است، گفت:  وزارت بهداشت با کنترل و نظارت 

دقیق خود مانع از هرگونه تخلف در این زمینه خواهد شد. 
سید حسن قاضی زاده ،  درباره آخرین اقدامات وزارت بهداشت 
در مورد استفاده از روغن پالم در محصولت لبنی، افزود:  اکنون 

محصولات لبنی موجود در بازار اعم از شیر و ماست فاقد روغن پالم 
بوده و قابل استفاده است. وی ادامه داد:  متخلفان استفاده غیرمجاز از 
روغن پالم به دستگاه قضایی معرفی و درب این کارخانجات نیز پلمپ 
شده است درعین حال نظارت وزارت بهداشت نسبت به نبود تخلف 
در این زمینه نیز گسترده خواهد بود. وزیر بهداشت، درمان و آموزش 

پزشکی با بیان اینکه از اهداف دولت این است ...

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان :

وضعیت اسکان زائران در قم بحرانی است
وزیر بهداشت ، درمان و آموزش پزشکی خبر داد:

محصولات لبنی دربازار عاری از روغن پالم است

مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان؛

بالگرد امدادی در قم مستقر می شود
آیت الله سعیدی امام جمعه قم: 

همه باید به دولت کمک کنند
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ساماندهی  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس  ایمان: 
اجتماعی و سیاسی بدون کار خبرنگاران مخصوصا در جوامع 

مردم سالار امکان پذیر نیست .
دکتر علی لاریجانی  صبح پنجشنبه در نشست صمیمی با 

اصحاب رسانه استان قم با تسلیت شهادت امام صادق)ع( 
روز  امیدوارم  گفت:  خبرنگار  روز  گرامیداشت  و 
خبرنگار باعث شود که جایگاه خبرنگاران بیشتر 

در جامعه مشخص شود....

نماینده قم در خانه مطبوعات کشور:
جایگاه دکتر لاریجانی در قم و کشو ر

بی بدیل است

دکتر لاریجانی در نشست صمیمی با اصحاب رسانه استان قم: 
ساماندهی اجتماعی و سیاسی 

بدون کار خبرنگاران امکان پذیر نیست
ایمان: نماینده قم در خانه مطبوعات کشور گفت: 
جایگاه دکتر لاریجانی به عنوان رئیس مجلس در استان 

قم بی بدیل است و باید مدیران اسانی از این فرصت 
تاریخی بهترین استفاده را ببرند تا بتوانیم عقب 

بیشتری  شتاب  با  را  قم  انباشته  ماندگی های 
جبران کنیم.

حسین عبداللهی در نشست اصحاب رسانه استان 
قم با دکتر لاریجانی اظهار داشت: ....

با بیان اینکه تخریب کنندگان دولت یا تابع رویکرد سیاسی بوده و یا  ایمان: وزیر کشور 
و مصالح دسته جات  منافع  ها،  تابع سیاست  وزارت کشور  اطلاع هستند، گفت:  بی  افرادی 

سیاسی و سخنان آنان نیست.
عبدالرضا رحمانی فضلی در آستانه هفته دولت در گفت و گویی اختصاصی با خبرنگاران سیاسی ایرنا 
اظهار داشت:اینکه فکر کنیم وزارت کشور یک حزب است و باید مثل یک حزب عمل کند و از یک عده 
طرفداری و علیه عده ای دیگر کاری انجام دهد، ما وزارت کشور را وارد این مقولات بازی های سیاسی نمی 
کنیم چرا که این موضوع برای وزارت کشور »سم« است.رحمانی فضلی با بیان اینکه امروز شاهد تعامل 
مردم، سران قوا، مسوولان، دولت و روحانیت هستیم، گفت: ایران حضور خوب و موثری در کنترل بحران 
های منطقه داشته و دولت در یکسال گذشته با هیچ موضوع امنیتی مواجه نبوده است.وزیر کشور در این 
گفت و گو همچنین درباره ماجرای لغو سخنرانی سید حسن خمینی در خرداد ماه در بروجرد توضیح داد 

و گفت: اگر به عنوان وزارت کشور امنیت یک سخنرانی و تجمع قانونی را نتوانیم تضمین کنیم، چگونه می 
توانیم امنیت را در کشور برقرار کنیم؟رحمانی فضلی در بخش دیگر از این مصاحبه درباره سوال مجلس 
از وی درباره بحث عفاف و حجاب و نیز پوشیدن »ساپورت« از سوی برخی زنان با توضیح در این باره و 
اینکه سوال، تحقیق و تفحص و استیضاح حق قانونی نمایندگان است، گفت: از من خواسته شد که شما به 
صراحت این واژه »ساپورت« را در یکی از مصاحبه ها بکار ببرید و بگویید وزارت کشور با ساپورت مقابله می 
کند که من گفتم این مناسب نیست که من این مطلب را بگویم چرا که فردا و پس فردا باید بگویم با این 
لباس و آن لباس هم مخالفم و من باید به تعداد لباس هایی که پوشیده می شود بگویم با این ها مخالف 
هستم و این در شان من نیست.رحمانی فضلی گفت: من گفتم که می گویم وزارت کشور طبق قانون با 
پوشش های نامناسب برخورد قانونی می کند اما اصرار بود که من این کلمه را بکار ببرم که من نیز هیچ 

وقت این کلمه را بکار نبردم برای اینکه در شان وزارت کشور نیست که اسم لباس را بیاورد.

هفتمین ماموریت  اورژانس هوایی قم
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وزیر کشور:

واردبازیهایسیاسینمیشویم

مجروحان واژگونی تریلی به بیمارستان شهید بهشتی منتقل شدند
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شورای  مجلس  رئیس  ایمان: 
تجهیزت  و  امکانات  گفت:  اسلامی 
باید  قم  استان  احمر  هلال  جمعیت 
ارتقا یابد و تعداد شعب این نهاد نیز 

باید افزایش یابد. 
دکتر لاریجانی   روز پنجشنبه در دیدار 
با مدیران جمعیت هلال احمر استان قم 
گفت: باید هلال احمر استان قم تقویت 
شاهراه  استان  این  اینکه  دلیل  به  شود 

ارتباطی با استانهای دیگر کشور است.
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
احمر در کل  دارد جایگاه هلال  ضرورت 
کشور تقویت شودو امکانات این سازمان 
ارتقا یابد. رئیس نهاد قانون گذاری یادآور 
شد: هلال احمر استان قم باید از ظرفیت 
هایی مانند حوزه علمیه در آموزش های 
خود استفاده کند البته باید تعداد شعب و 
امکانات هلال احمر قم به صورت کافی نیز 

ارتقا یابد. 

بالگرد امدادی در قم مستقر می شود
 مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان 
قم نیز در این دیدار گفت: برای آوردن بالگرد 
به استان قم زیر ساخت های آن فراهم شده 
بالگرد  نزدیک  آینده ای  در  امیدواریم  که 
امدادی ثابت و مستقر در قم را داشته باشیم. 
محمد گلفشان در سخنانی با بیان اینکه 
هلال احمر قم معین استان تهران است، 
افزود: اگر در تهران زلزله ای رخ دهد، امکانات 
لجستیک و تجهیزات خوبی در قم وجود 

دارد که با توجه به دسترسی آسان می توانیم 
در امر کمک رسانی اقدامات خوبی انجام 
دهیم.وی گفت: هلال احمر استان قم در 
حوادث مختلفی که در کشور رخ می دهد از 
جمله زلزله بم، ورزقان و هریس و حتی سایر 
حوادثی که در خارج از کشور رخ می دهد، 
خوبی  کمک های  پاکستان  سیل  همانند 
داشته است.مدیر عامل جمعیت هلال احمر 
استان قم، با اشاره به نامگذاری سال جاری 
به نام سال اقتصاد و فرهنگ با عزم ملی و 
مدیریت جهادی، ابراز داشت: در سال جاری 
هلال احمر قم سه برنامه فرهنگی ملی را با 
عنوان دختر آفتاب به مناسبت میلاد حضرت 
فاطمه معصومه )س(، باران غدیر و همچنین 
ماه  ایام  در  عاشورا  بشردوستانه  جلوه های 

محرم برگزار خواهد کرد.

تامین 3500 نسخه سنگین 
بیماران صعب العلاج

گلفشان با اشاره به فعالیت های معاونت 
دارو و درمان هلال احمر قم اظهار داشت: 
در استان قم داروخانه ای وجود دارد که در 
سال بالغ بر سه هزار و ۵۰۰ نسخه سنگین 
بیماران صعب العلاج را تامین می کنند و 
ارائه این خدمات موجب شده تا مردم برای 
تامین داروهای بیماران خود به تهران و یا 
عامل  نکنند.مدیر  مراجعه  استان ها  سایر 
جمعیت هلال احمر قم، با اشاره به اینکه 
قم در شاهراه مواصلاتی کشور قرار دارد، 
جاده ای  ساخت های  زیر  متأسفانه  افزود: 
در  وجود  این  با  اما  نیست  فراهم  قم  در 
ایام مختلف سال از جمله ایام نوروز و نیمه 
شعبان خدمات خوبی از سوی هلال احمر 

ارائه می شود که موجب تقدیر مسئولان 
استانی و کشوری شده است.

برگزاری مانور امدادی در مهرماه
سال  مهرماه  در  داشت:  ابراز  گلفشان 
جاری مانور امدادی در یکی از روستاهای 
استان برگزار خواهد شد که در این مانور 
نظارت  تهران  شهرداری  بحران  مدیریت 
خواهد کرد و نقاط ضعف و قوت را مورد 
بررسی قرار خواهند داد.مدیر عامل جمعیت 
هلال احمر استان قم، ابراز داشت: در حال 
نفر عضو جمعیت هلال  حاضر ۱۷ هزار 
احمر استان قم بوده اند که ۶ هزار نفر به 
صورت داوطلبانه و ۲ هزار نفر نیز از امداد 
گران فعال هستند.وی عنوان کرد: تاکنون 
۴ دوره تخصصی جاده ای برای اعضا و دوره 
تربیت مربی و همچنین دوره مربی گری 
درجه دو برگزار شده و مرکز علمی کاربردی 
هلال احمر قم در سال جاری در بین سایر 
مراکز علمی کاربردی در استان رتبه بر تر 
را کسب کرد.گلفشان افزود: در ماه مبارک 
اقلام غذایی  تومان  میلیون  رمضان ۷۰۰ 
در بین نیازمندان توزیع شد و برای مردم 
غزه نیز تاکنون ۶۶ میلیون تومان وجه نقد 
جمع آوری شده است.مدیر عامل جمعیت 
هلال احمر قم، اظهار داشت: برای آوردن 
ان  ساخت های  زیر  قم  استان  به  بالگرد 
فراهم شده است که امیدواریم در آینده ای 
نزدیک بالگرد امدادی ثابت و مستقر در قم 

را داشته باشیم.

علی لاریجانی در دیدار با مدیران جمعیت هلال احمر استان قم: 

امکانات هلال احمر قم باید ارتقا یابد

ایمان: معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم 
گفت:از ابتدای تابستان بیش از 52 هزار نفر از زائران 

در مدارس قم اسکان داده شده اند.
ابوالفضل اسماعیلی در جلسه ستاد تسهیلات زائرین 
در دهه کرامت گفت:با توجه به فرارسیدن دهه کرامت در 
روزهای آتی لازم است دستگاههای اجرایی آمادگی لازم را 

در استقبال از زائران در قم داشته باشند.
معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم افزود:قم سالانه 
میزبان بیش از ۲۰ میلیون نفر زائر است که در این باره لازم 
است مسئولان کشور در تعیین شاخصه های بودجه ای 

نیازهای قم را نیز دریابند.
وی با ابراز خرسندی از نگاه دولت تدبیر و امید به نیاز 

های قم به لحاظ زائر پذیری عنوان کرد:از دولت و مجلس 
انتظار می رود در رفع نیازهای زائران له تخصیص اعتبارات 
لازم بپردازند هرچند دستگاههای اجرایی توان خود را در 
تامین همه نیازهای خدماتی، رفاهی، راه، اورژانس و انتظامی 
و امنیتی به کار می گیرند اما توجه دولتمردان می تواند 

بخش قابل توجهی از مشکلات موجود را رفع نماید.
اسماعیلی خاطرنشان کرد:قم در شاهره مواصلاتی ۱۷ 
استان قرار دارد که ظرفیتی منحصر به فرد می باشد و باید 
در سطح ملی چنین ظرفیتی را ارزیابی کرد و با تردد زائران و 

مسافران به قم، امکانات را با نگاهی ملی ارائه نمود.
وی استفاده از مدارس را یکی از ظرفیت های مهم در 
اسکان زائران برشمرد و گفت:در حال حاضر ۴۴ مدرسه در 

خصوص اسکان مسافران تجهیز شده است که با افزایش 
تعداد زائران در دهه کرامت این تعداد به ۱۰۰ نفر افزایش 
افزود:از  قم  استانداری  زائران  امور  یابد. معاون هماهنگی 
ابتدای تابستان ۵۲ هزار زائر در مدارس قم اسکان داده 
پرورش  و  آموزش  موثر  نشان دهنده حضور  شده اند که 
در حل مشکلات اسکان زائران در ستاد می باشد. وی در 
این جلسه از مسئولان اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
قم خواست حضوری جدی تر به لحاظ فرهنگی در ستاد 
امور زائران داشته باشند.گفتنی است در این جلسه معاونین 
دستگاه اجرایی و مدیر کل راه و شهرسازی و مدیر میراث 
فرهنگی و گردشگری به ارائه گزارش در خصوص آمادگی 

ستاد در استقبال زائران پرداختند.

ایمان: وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با 
تاکید بر اینکه اکنون محصولات لبنی شیر و ماست در 
بازار عاری از روغن پالم است، گفت:  وزارت بهداشت 
با کنترل و نظارت دقیق خود مانع از هرگونه تخلف در 

این زمینه خواهد شد. 
سید حسن قاضی زاده ،  درباره آخرین اقدامات وزارت 
بهداشت در مورد استفاده از روغن پالم در محصولت لبنی، 
افزود:  اکنون محصولات لبنی موجود در بازار اعم از شیر و 
ماست فاقد روغن پالم بوده و قابل استفاده است. وی ادامه 

داد:  متخلفان استفاده غیرمجاز از روغن پالم به دستگاه 
قضایی معرفی و درب این کارخانجات نیز پلمپ شده است 
درعین حال نظارت وزارت بهداشت نسبت به نبود تخلف 
در این زمینه نیز گسترده خواهد بود. وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی با بیان اینکه از اهداف دولت این است که 
درصد چربی استفاده از روغن پالم به زیر ۱۵درصد کاهش 
یابد، تصریح کرد: تا قبل از تشکیل شورای عالی سلامت و 
امنیت غذایی به ریاست رئیس جمهور، استفاده از روغن پالم 

در محصولات لبنی بیش از ۵۰درصد بود.

قاضی زاده هاشمی یادآور شد: بعد از ارایه گزارش وزارت 
مورد  در  جهادکشاورزی  و  استاندارد  سازمان  بهداشت، 
استفاده از روغن پالم در کشور، این شورا مصوبه ای مبنی 
بر کاهش واردات روغن پالم به زیر 3۰درصد ارایه کرد که 
بعد از کنترل و نظارت تاکنون این مصوبه رعایت شده است.

وی تاکید کرد: بر اساس گزارش وزارت صنعت، معدن و 
تجارت این مهم به زیر ۲9 درصد رسیده است که باتوجه به 
پیش بینی وزیر جهاد کشاورزی  امید است که تا سال آینده 

این رقم به ۱۵درصد کاهش یابد.

ایمان: سخنگوی شورای اسلامی 
خوب  اقدامات  به  اشاره  با  قم  شهر 
انجام شده برای ساماندهی سرویس 
گفت:  گذشته  سال های  در  مدارس 
در  تاکسیرانی  و  پرورش  و  آموزش 
باید  و  این موضوع مسئول هستند 
با همکاری این کار مهم را به خوبی 

انجام دهند.
اقدامات  تشریح  به  ذاکریان  عباس 
انجام شده برای ساماندهی سرویس های 
شورای  کرد:  اظهار  و  پرداخت  مدارس 
قم طی سال های گذشته  اسلامی شهر 
ساماندهی  راستای  در  خوبی  اقدامات 
با  مدارس  سرویس های  وضعیت 
و  پرورش  و  آموزش  کل  اداره  همکاری 
است که  داده  انجام  تاکسیرانی  سازمان 
خوشبختانه بازخوردهای بسیار خوبی نیز 

به دنبال داشت.
وی ادامه داد: متاسفانه سال گذشته 
اتفاق دردناکی در سرویس یکی از مدارس 

اتفاق افتاد که منجر به فوت یک دانش 
به  منجر  نباید  واقعه  آن  ولی  شد  آموز 
عقب نشینی مسئولین از روند ساماندهی 

سرویس های مدارس شود.
سخنگوی شورای شهر قم با اشاره به 
اینکه تصمیمات در این حوزه در کارگروه 

ماده ۱۷ مصوب می شود بیان کرد: این 
و  آموزش  اداره کل  از  متشکل  کارگروه 
پرورش، انجمن اولیا و مربیان و سازمان 
تاکسیرانی قم است که مصوبات آن نیز 

برای همه لازم اَلاجرا است.
سال  نرخ  ارائه  به  اشاره  با  ذاکریان 

کرد:  اظهار  کارگروه  این  توسط  جدید 
نرخ مصوب شده برای امسال به امضای 
قم  استان  پرورش  و  آموزش  مدیرکل 
شده  ارسال  شهر  شورای  به  و  رسیده 
است  واقعی  نرخ  شده  اعلام  نرخ  است. 
ولی موضوعی که باید به آن توجه شود 
ظرفیت مندرج در کارت است و لذا امکان 
دارد مبلغ بیشتری تصویب شود تا بتوانیم 
امنیت بهتری را برای دانش آموزان فراهم 

کنیم.
وی با تاکید بر نقش و جایگاه آموزش 
خاطرنشان  موضوع  این  در  پرورش  و 
هیئت  مصوبات  عمل،  ملاک  کرد: 
وزیران، وزارت کشور و آموزش و پرورش 
است و آموزش و پرورش و تاکسیرانی در 
این زمینه مسئولیت دارند و نباید از آن 
شانه خالی کنند، بلکه باید با همکاری 
مرتبط  مجموعه های  همه  حمایت  و 
بهترین سرویس دهی را به دانش آموزان 

داشته باشند.

 ایمان :مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم گفت: 
به مناسبت هفته دولت چند پروژه با اعتبار 3 میلیارد تومان از ردیف بودجه های 

استانی و ملی به بهره برداری می رسد.
عیسی رضایی در جلسه ستاد تسهیلات امور زائران که به مناسبت قرار گرفتن در آستانه 
سالروز شهادت امام صادق )ع( و ایام دهه کرامت برگزار شد اظهار کرد: برای میزبانی و اسکان 
موقت و پذیرایی از زائرانی که به استان قم سفر می کنند باید نهادهایی مانند آموزش و پرورش 

و اداره کل ورزش و جوانان در این زمینه آمادگی داشته باشند.
وی وضعیت اسکان زائران را در استان قم مورد توجه قرار داد و گفت: در ارتباط با اسکان 
زائران در استان قم، وضعیت مطلوبی نداریم و به دلیل کمبود اقامتگاه موقتی در استان قم، 

وضعیت بحرانی داریم.
رضایی با تأکید بر اینکه برای رفع این بحران باید همیاری و همکاری ویژه ای با دستگاه های 
استان صورت بگیرد، ابراز کرد: امیدواریم با کمک اداره کل راه و شهرسازی در آینده، هتل های 

بیشتری ساخته می شود.
وی با اشاره به پیش رو بودن هفته دولت تصریح کرد: به مناسبت هفته دولت، چند پروژه 

با اعتبارات استانی و ملی به بهره برداری می رسد.
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم اضافه کرد: اعتباری که 
برای این پروژه ها صرف شده است مبلغی حدود 3 میلیارد تومان بود که از این مبلغ تنها ۲۰۰ 

میلیون تومان از اعتبارات استانی است.

و  فنی  آموزش  مدیرکل  ایمان: 
بهره مندی  از  قم  استان  حرفه ای 
بیش از 5 هزار نفر از بانوان قمی از 
آموزش های فنی و حرفه ای در پنج 

ماهه نخست سال جاری خبر داد.
احمد عطارنیا به یکی از فعالیت های 
آموزشی این اداره در پنج ماهه سال جاری 
اشاره و اظهار کرد: این اداره کل در پنج 
ماهه سال جاری توانست ۵ هزار و ۴3 نفر 
از زنان را در ۲بخش دولتی و خصوصی با 
۱۴۵ حرفه آموزشی در رشته هایی مانند 
صنایع دستی،  عمران،  اطلاعات،  فناوری 
خوشه  چهار  در  و  تزئینی  هنرهای 
خدمات، صنعت، کشاورزی، فرهنگ و هنر 
زیر پوشش آموزش های فنی و حرفه ای 

قرار دهد. 
و  راستا ۲ هزار  افزود: در همین  وی 
دوره های  در  استان  بانوان  از  نفر   ۱۱9
پیشرفته  دوره های  در  نفر   ۱۶9 و  پایه 
 ،windows application همچون 

طراح  تحلیل گر،   ،linux برنامه نویسی 
آموزشگاه  مدیر  بعدی،  سه  سازه های 
کردند. ...شرکت  و  حرفه ای  و  فنی 

استان  و حرفه ای  فنی  آموزش  مدیرکل 
نفر  و ۵۶۲  هزار  کرد: ۲  قم خاطرنشان 
آزاد  آموزشگاه های  در  استان  زنان  از 
مهارتی  آموزش های  از  حرفه ای  و  فنی 
در ۱3۶ آموزشگاه در ۱۲ رشته از جمله 
فناوری  عمران،  بازرگانی،  و  مالی  امور 
و  طراحی  بهداشت،  و  ایمنی  اطلاعات، 
دوخت، مراقبت زیبائی، هنرهای تجسمی 
دوره   ۴۱۴ قالب  در  تزئینی  هنرهای  و 

آموزشی بهره مند شده اند.
عطارنیا اظهار کرد: در بخش آموزش 
ساعت  نفر  هزار   ۱8 نیز  روستایی  زنان 
دوره آموزش روستایی برای بانوان استان 
قم برگزار شد که در آن ۱۷9 نفر از زنان 
قالی بافی،  مانند  روستایی در حرفه هایی 
دوخت لباس زنانه و پرورش دهنده مرغ 
بومی موفق به اخذ گواهینامه شدند.وی 

یادآور شد: ۱۴ نفر از زنان ندامتگاه های 
استان طی پنج ماهه نخست سال جاری 

آموزش کاموابافی را فرا گرفتند.
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان 
قم کسب مهارت را بهترین روش اشتغال 
کسب  گفت:  و  دانست  جامعه  در  زنان 
آموزشی  دوره های  در  شرکت  و  مهارت 
جامعه  در  زنان  اشتغال  راهکار  بهترین 
و حضور این قشر در عرصه فعالیت های 

اجتماعی است.
و  مهارت آموزی  داد:  ادامه  عطارنیا 
ایجاد زمینه مناسب برای فعالیت بانوان 
از  مفید  بهره گیری  می تواند  جامعه  در 
نیروی کار فعال در جامعه و میزان تولید 
و  فنی  آموزش های  دهد.وی  افزایش  را 
حرفه ای را عامل مهمی در ایجاد مشاغل 
گوناگون برای زنان روستایی عنوان و بیان 
کرد: آموزش های فنی و حرفه ای دختران 
روستایی در زمینه امور تولیدی، تغذیه، 
بهداشت و سایر فعالیت های آنها، تأمین 

کننده بخشی از اهداف توسعه روستایی 
جوامع  زندگی  سطح  ارتقای  زمینه  در 

روستایی است.
حرفه ای  و  فنی  آموزش  مدیرکل 
استان قم تصریح کرد: دختران روستایی 
و حرفه ای  فنی  آموزش های  فراگیری  با 
به عنوان نیروی کار حال و آینده، نقش 
سطح  در  مشارکت  زمینه  در  فعال تری 

جامعه ایفا می کنند.
عطارنیا افزود: فعالیت دختران روستایی 
روستایی  توسعه  پروژه های  موفقیت  در 
نیازمند  پروژه ها  این  زیرا  است،  موثر 
همکاری هر دو گروه زن و مرد روستایی 
است و اگر فرد، در گذشته آموزش های 
لازم را دیده باشد، به راحتی در مدت زمان 

کوتاهی به اهداف خود می رسد.
وی گفت: افزایش درآمد خانوار، کسب 
منابع بهتر و با کیفیت تر را به همراه دارد و 
همین امر نقش بسزایی در توزیع عادلانه 

درآمد در سطح جامعه خواهد داشت.

معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم خبرداد:

اسکان بیش از 52 هزار نفر از زائران در مدارس قم

وزیر بهداشت ، درمان و آموزش پزشکی خبر داد:

محصولات لبنی دربازار عاری از روغن پالم است

حــوادث  اخبـــار
رئیس بازرسی فرماندهی انتظامی قم اعلام کرد:

رد رشوه 20 میلیون ریالی 
دو پلیس در قم

ایمان: رئیس بازرسی فرماندهی انتظامی قم از صحت عمل و رد رشوه 20 
میلیون ریالی 2 مامور وظیفه شناس در نتیجه کشف یک محموله بزرگ کالای 

قاچاق خبر داد.
فرزاد عسگری در تشریح خبر فوق افزود: روز گذشته دو تن از ماموران گشت پاسگاه 
۱۰ جاده اراک حین گشت زنی در حوزه استحفاظی به سه نفر که در حال انتقال پوشاک 
از یک دستگاه کامیون به یک دستگاه خودرو پراید بودند، به ظن قاچاق مشکوک شده 
و به بررسی موضوع پرداختند.به گفته وی در ادامه با توجه به عدم ارائه مدارک لازم از 
سوی افراد مذکور و محرز شدن کالای قاچاق برای ماموران پاسگاه، متهمان دستگیر 
شدند.رئیس بازرسی فرماندهی انتظامی قم افزود: این افراد برای رهایی از قانون رشوه ۲۰ 
میلیون ریالی به ماموران پیشنهاد کرده که با امتناع آنها رشوه پیشنهادی صورتجلسه و 
متهمان به همراه کالای مکشوفه برای سیر مراحل قانونی و تحقیقات تکمیلی تحویل 

اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی استان شدند

رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم خبر داد:

توقیف خودروهای متخلف
در محورهای مواصلاتی قم

ایمان: رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم گفت: با رانندگانی که 
در محورهای مواصلاتی دچار تخلف شده و با سرعت غیر مجار حرکت کنند با 

اعمال قانون 72 ساعت توقیف خواهند شد.
اردشیر جمشیدی راد در جلسه ستاد تسهیلات زائران که به مناسبت قرار گرفتن در 
آستانه ایام دهه کرامت در استانداری قم برگزار شد، اظهار کرد: به دلیل تردد جمعیت 
در این فصل و سفرهای تابستانی، تمام نیروهای پلیس  راه به صورت آماده باش بوده و 
گشت های نامحسوس نیز با حضور در محورهای مواصلاتی، متخلفان را شناسایی و با 
ایشان برخورد می کنند. وی از حضور مأمور پلیس راهور در اتوبوس های مسافربری خبر 
داد و گفت: این مأموران با استقرار در اتوبوس ها به صورت نامحسوس رفتار رانندگان این 
وسایل نقلیه را کنترل کرده و در صورت مشاهده تخلف دفترچه آنان توقیف می شود. 
رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم از ابلاغ یک بخشنامه جدید خبر داد و 
گفت: بر اساس این بخشنامه، با هرگونه اعمال خطرناک که در جاده ها از سوی رانندگان 
صورت بگیرد، برخورد جدی صورت می گیرد. جمشیدی خاطرنشان کرد: خودروهایی 
که رانندگان آنها در محورهای مواصلاتی نسبت به انجام تخلفات حادثه سازی مانند 
سبقت و سرعت غیر غیرمجاز، حرکات مارپیچ و یا سایر تخلفات حادثه ساز را داشته 

باشند با ایشان برخورد شده و تا ۷۲ ساعت خودروی متخلف توقیف می شود.

رییس پلیس فتای استان  قم   خبرداد:

دستگیری عاملان برداشت غیر مجاز
از حساب بانکی

ایمان: رییس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات فرماندهی انتظامی 
استان  قم  گفت :با تلاش پلیس فتا استان قم دو کارگری که به صورت 
اینترنتی و بدون اطلاع صاحب کار خود از حساب بانکی وی برداشت کرده 

بودند، دستگیر شدند.
سرهنگ حسن محمدرضایی در این زمینه اظهار داشت: در پی شکایت یکی از 
شهروندان مبنی بر اینکه به صورت اینترنتی از حساب بانکی وی مبلغ ۶۰ میلیون 
ریال برداشت شده، پی گیری موضوع در دستور کار کارشناسان پلیس فضای تولید 
و تبادل اطلاعات فرماندهی انتظامی استان قم قرار گرفت. وی گفت: در ادامه پس از 
انجام تحقیقات و بررسی های صورت گرفته دو نفر از کارگران فرد مالباخته شناسایی و 
دستگیر شدند. رییس پلیس فتا استان قم افزود: متهمان در ابتدا منکر هرگونه برداشت 
ازحساب صاحب کار خود بودند اما با دیدن مستندات ارائه شده در نهایت نسبت به عمل 
مجرمانه خود اعتراف کردند. هم چنین بنا بر گزارش پایگاه خبری پلیس، فردی که با 
سوء استفاده از اعتماد دوست خود به دفعات بصورت اینترنتی از حساب وی برداشت 
کرده بود توسط ماموران فتا استان قم شناسایی و دستگیر شد. رییس پلیس فضای 
تولید و تبادل اطلاعات فرماندهی انتظامی قم اظهار داشت: در پی شکایت فردی مبنی بر 
برداشت غیرمجاز از حساب بانکی اش، شناسایی متهم در دستور کار کارشناسان پلیس 
فتا استان قم قرار گرفت. وی افزود: پس از اقدامات فنی و تخصصی، خط تلفن همراه 
متهم شناسایی و مشخص شد کلیه تراکنش ها از طریق آن صورت گرفته است که در 
ادامه شاکی نیز با دیدن شماره تلفن مذکور صاحب خط را شناسایی و عنوان کرد که از 
دوستانش است و تنها یک بار کارت عابر بانک خود را به همراه رمز در اختیار وی قرار 

داده و نامبرده نیز از این اعتماد سوء استفاده کرده است. 

رئیس پلیس آگاهی استان قم خبر داد:

انهدام باند سارقان منزل 
و کشف 44 فقره سرقت 

ایمان: رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم از انهدام باند 
سارقان منزل و کشف 44 فقره سرقت در این رابطه خبر داد.

سرهنگ مهدی قدمی اظهار داشت: در پی دریافت گزارشی مبنی بر سرقت چندین 
واحد مسکونی و مغازه در استان قم با تشکیل تیمی ویژه، دستگیری متهمان در دستور کار 
ماموران آگاهی قم قرار گرفت.وی افزود: با انجام تحقیقات و همچنین اقدامات پلیسی نهایتاً 
باند سارقان که دو تن از آن ها مرد و دو تن دیگر زن هستند شناسایی و دستگیر شدند که 
به ۴۴ فقره سرقت منزل و ۱۵ فقره سرقت مغازه اعتراف کردند و در این رابطه مالخر اموال 
مسروقه نیز دستگیر شد.سرهنگ قدمی با بیان اینکه تاکنون نیمی از مالباختگان شناسایی 
شده اند و تلاش برای شناسایی سایر مالباختگان ادامه دارد،   تصریح کرد: مته مان در   نهایت 
به انضمام پرونده تشکیل شده جهت سیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضایی استان شدند.

رئیس پلیس آگاهی استان خاطرنشان کرد:   پلیس آگاهی استان با شماره تماس 3۱3۴ به 
صورت شبانه روزی آماده دریافت هرگونه اخبار مردمی است.

معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی  استان قم: 

طرح جذب پلیس افتخاری 
در استان قم اجرا می شود 

ایمان :معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم پلیس افتخاری 
را زمینه ای برای بهره گیری از ظرفیت های عظیم شهروندان عنوان کرد. 

سرهنگ علیرضا مهاجر با اشاره به طرح جذب پلیس افتخاری در استان قم اظهار 
کرد: این طرح به منظور مشارکت عینی و عملی مردم در ماموریت های پلیس به مرحله 
اجرا گذاشته می شود. معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم با بیان 
اینکه هدف اصلی از تشکیل پلیس افتخاری بکارگیری و استفاده از ظرفیتهای عظیم 
مردمی در تولید امنیت در جامعه است اظهار کرد: نیروهای جذب شده در رزمایش ها، 
ماموریت ها، عملیات ها مطابق چارچوب تعیین شده به عنوان ضابط در امور امنیتی 
و انتظامی وهمچنین در بخش فرهنگ سازی در مدارس، تربیت مربیان و کارشناسان 
آموزشی و تذکر و ارشاد بکارگیری می شوند. وی با تاکید بر اینکه پلیس های افتخاری 
رابطه استخدامی با نیروی انتظامی ندارد، افزود: اعطای پاداش نقدی و غیر نقدی به 
ماموریت های موفق، برخورداری از اولویت استخدام در ناجا، شرکت در برنامه های 
اردوهای سیاحتی و زیارتی و اهداء لوح تقدیر از امتیازات پلیس افتخاری می شود. 
معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان گفت: داوطلبان می توانند جهت کسب 
اطلاعات بیشتر به مرکز ثبت نام معاونت نیروی انسانی فرماندهی انتظامی استان قم واقع 
دربعد از عوارضی کاشان - نرسیده به اداره کل راه و شهر سازی استان- بلوار ولایت - 

ستاد فرماندهی انتظامی استان مراجعه کنند.

در هفتمین مأموریت بالگرد اورژانس هوایی قم:

مجروحان واژگونی تریلی به بیمارستان 
شهید بهشتی منتقل شدند

بخش  امید  قم   ۱۱5 هوایی  اورژانس  بالگرد  مأموریت  هفتمین  ایمان: 
مجروحان حادثه محور سلفچگان شد.

رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریتهای پزشکی قم  با اعلام این خبر گفت :طی 
تماسی  در ساعت ۱۱:3۶ مورخه 3۰ مرداد ماه  با مرکز ارتباطات مرکز اورژانس ۱۱۵ 
مبنی بر واژگونی یک دستگاه تریلی در محور سلفچگان به ساوه سریعا نزدیکترین 
آمبولانس از پایگاه این مرکز به محل حادثه اعزام گردید که پس از سپری ۵ دقیقه زمان 
و حضور کارشناسان فوریتهای پزشکی )اورژانس زمینی( بر بالین مجروحین حادثه با 
توجه وضعیت جسمانی یک مجروح بد حال سریعا درخواست اورژانس هوایی شد که 
مجروحین پس از دریافت خدمات اولیه درمانی تحویل اورژانس هوایی شد.دکتر محمد 
جواد باقری  افزود :در کمترین زمان ممکن  مجروحان به بیمارستان شهید بهشتی 
منتقل شدند.باقری در پایان گفت : اورژانس هوایی ۱۱۵ قم تا کنون به ۱۴ مجروح 

حوادث ترافیکی خدمات درمانی پیش بیمارستانی ارئه نموده است.

در سالروزشهادت امام جعفر صادق )ع(

قم غرق در عزا و ماتم بود
ایمان: روز گذشته شهر مقدس قم در سوگ شهادت امام جعفر صادق )ع( 

رییس فقه جعفری ،یکپارچه سیاه پوش و غرق در عزا و ماتم بود.
درسالروز شهادت جانسوز امام جعفر صادق )ع( مردم مومن ومتدین شهر مقدس قم به همراه 
زایران حرم مطهر کریمه اهل بیت )س(، لباس عزا بر تن کرده و بارگاه ملکوتی حضرت فاطمه 
معصومه )س( را همچون نگینی در بر گرفته اند. بر اساس این گزارش، دلدادگان و شیفتگان 
خاندان عصمت و طهارت )ع( با دل هایی اندوهگین و چشمانی اشکبار در سالروز شهادت آن امام 
همام به سینه زنی، مرثیه سرایی و سوگواری پرداختند. دسته های عزاداری نیز از نقاط مختلف 
شهر قم، با حضور در حرم مطهر حضرت معصومه )س( به خیل عظیم سوگواران پیوسته و همراه 
زائران و مجاوران مضجع شریف دخت گرامی امام موسی بن جعفر)ع( در سالروز شهادت ششمین 
ستاره درخشان امامت و ولایت عزاداری کردند. آیین های نوحه خوانی و عزاداری علاوه بر حرم 
مطهر حضرت معصومه )س(، در مسجد مقدس جمکران، بقاع متبرکه امامزادگان )ع(، مساجد، 
تکایا و بیوت مراجع عظام تقلید و نیز سایر شهرهای استان )کهک، خلجستان، قنوات، سلفچگان و 
جعفریه( و روستاهای قم با حضور گسترده مردم عزادار برگزار شد. همچنین، دسته عزای شهادت 
امام جعفر صادق )ع( همگام با آیت الله حسین وحید خراسانی از مراجع تقلید ساعت ۱۲ روز  
گذشته از مقابل منزل این مرجع تقلید در خیابان شهدا )صفاییه( به طرف حرم مطهر حضرت 
معصومه)س( برگزار شد. هیات های عزاداری پس از انجام سینه زنی و مرثیه سرایی در سوگ 
امام صادق )ع( و عرض ارادت و تعزیت به آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه )س( در نماز 
سیاسی - عبادی جمعه شرکت کردند.  مراسم عزاداری همچنین  در بیوت مراجع تقلید  و دفتر 

مقام معظم رهبری در قم  برپا بود. 

آیت الله سعیدی امام جمعه قم: 

همه باید به دولت کمک کنند
ایمان:  خطیب این هفته نماز جمعه قم گفت: همه باید دولت را در راستای اجرای 

وظایف خود کمک کنند.
آیت الله سید محمد سعیدی در خطبه های این هفته نماز جمعه قم با اشاره به در پیش 
بودن هفته دولت، ا ظهار داشت: هفته دولت بهترین فرصت است تا دولتمردان، خدمات و 
برنامه های خود را به اطلاع مردم برسانند. وی افزود: مقام معظم رهبری نسبت به دولت که 
در متن مسائل اجرایی حضور دارد، توصیه ویژه ای نموده و در همین راستا همه باید کمک 
کنند تا دولت بتوانند در اجرای وظایف خود موفق باشد، لذا از دولتمردان می خواهیم که تلاش 
کنند و از حاشیه سازی پرهیز نمایند. امام جمعه قم در بخش دیگری از سخنان خود گفت: 
نوری المالکی از حق قانونی خود دست کشید تا عراق از بن بست خارج شود و امیدواریم با 
رهنمودهای مرجعیت تشکیل دولت جدید عراق را شاهد باشیم و عراق از فتنه داعش خارج 
شود. سعیدی با اشاره به جنایات صهیونیست ها در فلسطین اظهار کرد: حملات صهیونیست 
ها به غزه از سر گرفته شده است و تعداد شهدای  آن از ۲ هزار نفر هم گذشته است. امام جمعه 
قم هدف این حملات صهیونیست ها را شکست مقاومت دانست که محقق نشده است و افزود: 
امیدواریم با تسلیح کرانه باختری صحنه مقاومت به کل فلسطین کشیده شود. امام جمعه 
قم در خطبه  نخست نیز با تسلیت ایام شهادت امام صادق)ع( ایجاد نشاط علمی فراوان را از 
ویژگی های جامعه دوران امام ششم)ع( دانست و اظهار داشت: در زمان ایشان تهاجم فرهنگی 
سنگینی علیه اسلام صورت گرفته بود که امام)ع( در برابر این تهاجم ایستادگی کردند. وی 
افزود: تأکید اسلام و قرآن نسبت به علم، ورود نژادهای مختلف و جهان وطنی اسلام، فروکش 
شدن جو خفقان بنی امیه علیه علویون و مناظره اهل کتاب از جمله دلایل ایجاد یک نهضت 
علمی بزرگ بود؛ مدرسه علمیه امام صادق)ع( ۴ هزار شاگرد از مکتب ها مختلف داشت 
که حوزه  های علمیه تشیع و اهل سنت مدیون مدرسه علمیه ایشان هستند.حجت الاسلام 
والمسلمین سعیدی با بیان این که امام صادق)ع( زمینه را برای از بین بردن حکومت ظالم 
بنی امیه آماده می کردند، خاطرنشان کرد: ایشان به اندازه کافی یاور واقعی نداشتند تا بتوانند 
علیه دستگاه ظلم قیام کنند. وی تصریح کرد: البته امام)ع( رهبری قیام فرهنگی عظیمی را 
بر عهده داشتند که گستردگی دامنه آن حکومت ظالمان را به وحشت انداخته بود؛ ایشان در 

عرصه های مختلف علمی و فرهنگی مجاهدتهای فراوانی داشته اند.

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم:

باید نگاه علمی و عمیق به ثبت وقایع 
دفاع مقدس داشت

از  گیری  بهره  ضرورت  بر  قم  استانداری  امنیتی  سیاسی  معاون   : ایمان 
صاحبنظران مراکز علمی، پژوهشی استان قم در ثبت و حفظ آثار و ترویج فرهنگ 

و ارزش های دفاع مقدس در جامعه تاکید کرد.
حجت الاسلام والمسلمین علی بنایی در دیدار مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع 
مقدس استان قم ابراز کرد: حفظ، نگهداری و انتقال آثار دفاع مقدس به نسل های آینده مسئولیتی 
همگانی است و لازم است تمام مراکز و دستگاه های استان نسبت به این موضوع مهم به عنوان 
میراث حماسی بزرگ ملت اهتمام ورزند. وی با ذکر خاطراتی از همرزمان شهید خود از جمله 
حجت الاسلام روحانی در دوران هشت سال دفاع مقدس، بر عظمت حماسه عاشورایی آن دوران 
و لزوم ثبت دقیق لحظات ناب دفاع مقدس تاکید کرد و گفت: باید متناسب با شأن و عظمت 
دفاع مقدس، نگاه علمی، پژوهشی گسترده، عمیق و دقیقی را نسبت به آن و همچنین انتقال 
این فرهنگ به نسل های آینده معطوف ساخت.معاون سیاسی امنیتی استاندار قم در ادامه تعامل 
با صاحبنظران مراکز علمی پژوهشی استان قم از جمله »بنیاد قم پژوهشی« که اختصاصا تاریخ 
و احوال مربوط به قم در گذر زمان را به طور دقیق مطالعه و تحقیق می کنند را مفید و موثر 
دانست و تاکید کرد: مجموعه استانداری قم از هیچ تلاش و کوششی برای ثبت افتخارات دینی، 
ملی و انقلابی استان قم در دوران دفاع مقدس که دوران درخشانی در تاریخ این خطه از میهن 
اسلامی و حرم مطهر کریمه اهل بیت)ع( محسوب می شود، فروگذار نخواهد کرد.در این جلسه 
احمد حسینی مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم نیز با اشاره به اینکه 
در طول هشت سال جنگ تحمیلی علاوه بر مردم همه دستگاه ها نیز به نحوی درگیر نبرد با 
دشمن بعثی بودند گفت: ثبت جزئیات عملکرد دستگاه ها در دوران دفاع مقدس همت و همکاری 
همه نهادهای استان را می طلبد. وی با ذکر مثال هایی از نقش آفرینی های هلال احمر، رانندگان 
ترابری، انتقال اموال و تجهیزات، بیمارستان صحرایی، تامین غذا و دارو و... افزود: قبل از آنکه آثار 
حضور دستگاه ها در پشتیبانی جنگ به مرور زمان از بین رفته و یا دچار خدشه شود شایسته است 
مسئولان نقش و عملکرد مجموعه خود در پشتیبانی مستقیم یا غیرمستقیم از جبهه و رزمندگان 

اسلام را مستندسازی کرده و به ثبت برسانند.

طی نامه ای به رئیس سازمان حفاظت محیط زیست کشور مطرح شد 

درخواست امیرآبادی  جهت  رسیدگی 
به معضل ریزگردهای استان قم 

ایمان: نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی طی نامه ای از رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست کشور خواست تا مشکل تولید و ورود ریزگرد به استان قم 

را بررسی کند.
احمد امیر آبادی فراهانی با اشاره به مشکل ورود ریزگردها به استان قم اظهار کرد: پس از 
تذکر شفاهی به رئیس جمهور در مجلس شورای اسلامی مبنی بر بررسی مشکل ریزگرد در 
استان قم، طی نامه ای به معصومه ابتکار معاون رییس جمهور و رییس سازمان حفاظت محیط 
زیست درخواست کردیم که با تشکیل کمیته ای موضوع تولید و ورود ریزگردها به استان قم 
مورد بررسی قرار گیرد.وی ادامه داد: پس از پیگیری های لازم وی دستور تشکیل کمیته ای 
متشکل از مدیران سازمان محیط زیست کشور و برخی مسئولین استان قم را برای بررسی 
نحوه تولید و ورود ریزگردها به قم را صادر کردند تا ضمن بررسی این موضوع راهکارهای 
جلوگیری از آن و اعتبار مورد نیاز برای رفع این مشکل را مصوب کنند.نماینده مردم قم در 
مجلس شورای اسلامی در ادامه به تشریح علل افزایش میزان ریزگردها در سال های اخیر 
پرداخت و اظهار کرد: با توجه به اینکه ورود آب از حوزه های آبی استان مرکزی به رودخانه 
قره چای با محدودیت هایی مواجه شده، همین موضوع سبب شده است تا گونه های بیابانی 
در غرب و شمال شرقی استان قم از بین برود که این موضوع موجب تشدید ورود ریزگردها 
به قم و در ادامه به تهران شده است.امیرآبادی اظهار کرد: در این نامه همچنین بیان کردیم 
که دولت بداند یکی از دروازه های ورود ریزگردها به شهر تهران بیابان های اطراف قم است که 
اگر این مورد حل نشود پایتخت نیز از خطر ریزگردها در امان نخواهد بود.وی خاطرنشان کرد: 
امیدواریم با تشکیل این کمیته و بررسی دقیق مشکل و همچنین تصویب طرح های عملی 
و اعتبار لازم برای اجرای آن شاهد برطرف شدن این مشکل در استان قم و به تبع آن در 

استان های مجاور باشیم.

سخنگوی شورای شهر قم:

آموزش و پرورش و تاکسیرانی سرویس مدارس را ساماندهی کنند 

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم:

وضعیت اسکان زائران در قم بحرانی است

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم خبر داد:

ارائه آموزش های مهارتی به بیش از 5 هزار بانوی قمی
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اقتصادی

نعمت زاده:

قیمتخودروازاختیار
وزارتصنعتخارجاست

ایمان: وزیر صنعت با بیان اینکه تعیین قیمت خودرو وظیفه این وزارتخانه 
نیست و در اختیار شورای رقابت قرار دارد، گفت: با افزایش تولید، قیمت 

خودرو کاهش می یابد. 
محمدرضا نعمت زاده با بیان اینکه قیمت خودرو از اختیار وزارت صنعت خارج است، 

گفت: قیمت خودرو به طور قانونی در اختیار شورای رقابت قرار دارد. 
وی تصریح کرد: خودروسازان اعلام کرده اند که به زودی با افزایش تولید، بازار 

صرفه جویی هایی خواهد داشت. 
نعمت زاده با اعلام اینکه تلاش ما این است که ساخت داخل را افزایش دهیم، اظهار 
امیدواری کرد با افزایش تولید بتوان مقداری از منافع را کاهش داد و تخفیف اعمال 

کرد. 

قائم مقام وزیر مسکن اعلام کرد؛

اختصاص۵۶هزارمیلیاردریالبهمسکنمهر
 ایمان: قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در امور مسکن مهر گفت: برای 
تامین خدمات زیربنایی واحدهای مسکن مهر کشور با تشکیل کارگروهی 
با حضور معاون اول رییس جمهوری 5۶ هزار میلیارد ریال برای پرداخت به 

استان ها تصویب شده که متناسب با نیاز استان ها توزیع خواهد شد. 
احمد اصغری مهرآبادی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: هفته آینده در جلسه با 
وزیر نیرو در خصوص توزیع ۱۰ هزار میلیارد ریال اعتبار تکمیلی مسکن مهر در شش 
ماهه دوم سال با توجه به اولویت های وزارت راه و شهرسازی تصمیم گیری خواهد 
شد.  وی اضافه کرد: باهمکاری بانک مرکزی و دستگاهای خدمات رسان تلاش 
می شود پرونده مسکن مهر کشور تا پایان سال 9۴ بسته شود چراکه در صورت عدم 

همکاری این نهاد ها، اتمام طرح مسکن مهر به راحتی امکانپذیر نخواهد بود. 
قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در امور مسکن مهر خاطرنشان کرد: هفته آینده در 
جلسه با وزیر نیرو در خصوص توزیع ۱۰ هزار میلیارد ریال اعتبار تکمیلی در شش 

ماهه دوم با توجه به اولویت های وزارت راه و شهرسازی تصمیم گیری خواهد شد. 
اصغری مهرآبادی با بیان اینکه ۶۶۰ هزار واحد مسکن مهر در سطح کشور فاقد 
شبکه آب، ۶۷۵ هزار واحد فاقد شبکه برق، ۷۱۶ هزار واحد فاقد شبکه گاز و سیستم 
دفع فاضلاب هستند، گفت: از مجموع دومیلیون و 3۲۰ هزار واحد مسکن مهر کشور 
نیز کار سفت کاری دو میلیون واحد آن به اتمام رسیده و یک میلیون و ۲۵۰ هزار 

واحد نیز واگذار شده است. 
وی اضافه کرد: در این راستا دولت به تازگی ۵۰ میلیارد ریال برای حل مشکلات 

زیربنایی و آماده سازی واحدهای مسکن مهر کشور اختصاص داده است. 

 بیگدلی خبر داد:

ساخت8۵0هزارواحدمسکنمهر
توسطتعاونیها

ایمان: مدیرکل تعاونی های توزیعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
گفت: با وجود اینکه هزینه ایجاد اشتغال در برخی صنایع سرمایه بر تا 200 
میلیون تومان است، اما در بخش تعاون می توان با ۱0 میلیون تومان شغل 

ایجاد کرد.
، کار و رفاه  احمد بیگدلی شاملو مدیرکل تعاونی های توزیعی وزارت تعاون 
اجتماعی  گفت: با وجود اینکه هزینه ایجاد اشتغال در برخی صنایع سرمایه بر تا ۲۰۰ 
میلیون تومان است، اما در بخش تعاون می توان با ۱۰ میلیون تومان شغل ایجاد کرد. 
وی اظهارداشت: تاکنون 8۵۰ هزار واحد مسکن مهر ساخته شده توسط تعاونی ها 
تحویل متقاضیان شده است.  بیگدلی شاملو افزود: در حال حاضر، ۱۱۰ هزار تعاونی 
در کشور فعال است که ۱۵ میلیون نفر عضو دارند. وی با اشاره به سند توسعه تعاون 
بیان داشت: در حال حاضر 3۰ درصد ساخت مسکن از طریق تعاونی ها انجام می 
شود که بر اساس سند توسعه تعاون این سهم باید به ۵۰ درصد ارتقا یابد. بیگدلی 
شاملو گفت: همچنین سهم توزیع کالا از طریق تعاونی ها باید به ۴۰ درصد و سهم 
تعاونی های اعتبار در بازار پولی کشور به ۱۵ درصد برسد، ضمن اینکه ۵۰ درصد نیاز 
واحدهای تولیدی باید از طریق تعاونی ها تامین شود. مدیرکل تعاونی های توزیعی 
وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی  با اشاره به لایحه خروج غیرتورمی از رکود خاطر 
نشان کرد : در این بسته توجه خاصی به بخش تعاون شده و با توجه به اینکه تعاونی 
ها در میان قشر متوسط رواج دارند، بنابراین توسعه تعاونی ها مشارکت مردمی را 

در پی خواهد داشت. 

از ابتدای امسال تاکنون؛

تولیدبرقایرانحدود7درصدافزایشیافت
ایمان: تولید برق جمهوری اسلامي ایران از ابتدای سال  جاری تاکنون در 

مقایسه با زمان مشابه پارسال حدود هفت درصد افزایش یافته است.
 تولید برق کشور از ابتداي امسال تاکنون به ۱۲۱ هزار و 9۵۰.۱ گیگاوات رسیده که 
این میزان ۶.98 درصد بیش از انرژي تولیدي کشور در زمان مشابه پارسال است. از 
مجموع انرژي تولیدي داخل کشور از ابتداي امسال تاکنون، ۱۱3 هزار و 9۲۵.۴ گیگاوات 
ساعت به واحدهاي حرارتي و هشت هزار و ۲۴.۷ گیگاوات ساعت به واحدهاي برق آبي 
اختصاص داشته است. در این مدت، تولید نیروگاه هاي حرارتي درمقایسه با دوره مشابه 
پارسال ۶.8۵ درصد افزایش و تولید نیروگاه هاي برق آبي 8.89 درصد رشد یافته است. 
میزان انرژي تامین شده نیز امسال در دوره مورد بررسي ۱۲3 هزار و 39۱.۴ گیگاوات 
ساعت گزارش شده است که این میزان ۶.8۲ درصد درمقایسه با زمان مشابه پارسال 

افزایش نشان مي دهد.

دبیر انجمن صنایع لبنی:

افزایشقیمتمحصولاتلبنیتاپایانسال
ایمان: باکری گفت: شرکت های تولیدکننده محصولات لبنی تا پایان سال 

وقت دارند قیمت پایه  ۱5 درصدی را اعمال کنند که در حال حاضر بعضی 
شرکت ها این تغییر را بر روی تمام محصولات خود اعمال کرده اند.

رضا باکری اظهار داشت: شرکت های تولیدکننده محصولات لبنی تا پایان سال وقت 
دارند قیمت ۱۵ درصدی را اعمال کنند که در حال حاضر بعضی شرکت ها این تغییر را 
بر روی تمام محصولات خود اعمال کرده اند.  وی در ادامه افزود: طی آخرین جلسه ای 
که با وزیر صنعت، معدن و تجارت و اداره  امور غذا و دارو برگزار شد، کلیه  محصولات 
لبنی و شیر در بازار کاملا سالم و عاری از روغن پالم است. باکری با اشاره به وجود روغن 
پالم در کره  مارگارین و ... تصریح کرد: این مواد دارای روغن پالم هستند و همچنین با 
مجوز وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی وارد کشور شده اند. وی در پایان یادآور 
شد: فعلا قیمت ۱۴۴۰ تومان که برای شیر تصویب شده به طور رسمی مورد پذیرش 

قرار نگرفته است. 

آخرین نرخطلا در ایران 

4,190,000یک مثقال طلا

967,260یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,440,000سکه بهار آزادی

9,438,000سکه امامی

4,740,000نیم سکه

2,610,000ربع  سکه

1,710,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,500,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 29,500,000پژو 

SLX 405 32,500,000پژو 

ELX 45,000,000پژو پارس 

 38,000,000پژو پارس سال

E2 90 39,500,000تندر 

LX 32,500,000رانا 

TU5 32,500,000رانا 

LX 29,500,000سمند 

LX EF7 3۱,500,000سمند 

ELX 3۶,500,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

 102,000,000رنو مگان 2,0

 16,500,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 20,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 

ایمان: معاون آموزش و بهینه سازی مصرف انرژی 
سازمان بهره وری انرژی ایران )سابا( گفت: هم اکنون 
به  مربوط  کشور  برق  مصرف  سوم  یک  حدود 
سامانه های سرمایشی است و به عبارت دیگر، یک سوم 
تولید نیروگاهی کشور به تامین سرمایش اختصاص 

می  یابد.
 "امیر دودابی نژاد  اظهار داشت: تامین برق پایدار و مطمئن 
از اهداف اصلی حاکمیتی وزارت نیرو است و در تمام طول 
سال تلاش می شود که برق با کیفیت مطلوب برای مشترکان 

فراهم شود.
معاون آموزش و بهینه سازی مصرف انرژی سازمان بهره  وری 
انرژی ایران )سابا( افزود: مصرف برق در ساعت ها و فصول 
مختلف متفاوت است و طی چند سال اخیر پیک مصرف 
برق در ساعت های روز ماه های گرم تابستان رقم می خورد که 

دلیل آن تغییر الگوی استفاده از سامانه های سرمایشی است.

وی ادامه داد: بارهای سرمایشی طی چند سال اخیر رشد 
قابل توجهی داشته به گونه ای که هم اکنون حدود یک سوم 
مصرف برق کشور مربوط به سامانه های سرمایشی است و 
به عبارت دیگر، یک سوم تولید نیروگاهی کشور به سرمایش 
اختصاص می  یابد. وی با بیان اینکه الگوی مصرف در مناطق 
گرم و مرطوب تغییر چندانی نداشته است، گفت: تغییر الگوی 
مصرف را در مناطقی همچون تهران و مناطق مرکزی ایران 
شاهد هستیم که مهم ترین راه برای جلوگیری از افزایش 
مصرف، استفاده کارآمد از تجهیزات و وسایل موجود و استفاده 
از تجهیزات متناسب با اقلیم است. دودابی نژاد با تاکید بر اینکه 
کولرهای اسپلیت گازی می تواند حتی بیش از چهار برابر 
کولر آبی برق مصرف کرده و هزینه ها را افزایش دهد، اظهار 
داشت: در بسیاری از مناطق معتدل و گرم و خشک کولر آبی 
جواب گوی نیاز سرمایشی است و بهتر است در ساعت های اوج 

مصرف از این کولرها استفاده شود.

وی تصریح کرد: اگرچه پیشرفت های زیادی در زمینه 
بهینه سازی و افزایش بازده کولرهای آبی صورت گرفته و با 
حمایت سازمان بهره  وری انرژی ایران، کولرهای آبی با رتبه 
مصرف انرژی A تولید شده است، اما تولید این نوع کولرها در 
حد انتظار فراگیر نشده است که یکی از موانع موجود در مسیر 
تولید کولرهای با بازده بالا، تمایل به استفاده از الکتروموتورهای 
کم بازده به دلیل قابلیت سیم پیچی دوباره برخی از این نوع 
الکتروموتورها است که خود یک عادت نادرست و ناکارای 
مصرفی محسوب می شود. وی افزود: نکته مهم دیگر، توجه به 
کیفیت کولر آبی است تا آسایش حرارتی موردنظر مردم فراهم 
شود اما متاسفانه فناوری ساخت این تجهیز ثابت مانده است 
که در این زمینه، فضای مناسبی برای فعالیت شرکت های 
کولرساز وجود دارد. معاون آموزش و بهینه سازی مصرف 
انرژی سابا با بیان اینکه باید برنامه  ریزی عرضه و تقاضای 
انرژی به صورت یکپارچه انجام شود، افزود: با توجه به وجود 
منابع قابل استفاده گازی در فصول گرم به جای استفاده از 
برق می توان از انواع تجهیزات تهویه مطبوع گازسوز مانند 
چیلرهای جذبی استفاده کرد؛ اگرچه بازده چیلرهای گازسوز 
از بازده چیلرهای تراکمی که با برق کار می کنند پایین تر است 
اما اگر از دیدگاه کلان به انرژی الکتریکی و فرآیند تولید آن 
نگاه کنیم  این دو سامانه از دیدگاه انرژی اولیه بازده تقریبا 
یکسانی خواهند داشت که به عنوان یک راه حل کاهش پیک 

برق قابل تامل است.
وی خاطرنشان کرد: استفاده از روش های نوین سرمایشی 
نیازمند   CCHP و GHP ،نظیر مینی چیلرهای جذبی
اصلاح قیمت نسبی برق و گاز است تا استفاده از این دستگاه ها 
برای مصرف کننده مقرون به صرفه باشد و به این دلیل تحلیل 
هزینه فایده کلان و برنامه ریزی جامع انرژی به منظور انتخاب 

گزینه بهینه ضرورت دارد.

 یک سوم برق کشور در سامانه های 
سرمایشی مصرف می شود

فنونبازاریابیموفقچیست؟
یک متخصص بازاریابی با بیان اینکه انسان ها همواره به دنبال یادگیری و 
افزایش اطلاعات خود هستند، گفت: در بازاریابی مدرن داستان ها و تصاویر از 

اهمیت بالایی برخوردار است. 
بس وان دن بلد در همایش تجارت الکترونیک که با حضور مسئولان استانی و فعالان 
عرصه تجارت الکترونیک برگزار شد، اظهار کرد: در یک سال اخیر ایران تغییرات زیادی 
کرده است؛ به نحوی که زمانی که من سال گذشته می خواستم به ایران بیایم، دوستانم 
من را از این سفر منع می کردند در حالی که امسال همان دوستان همه برای من آرزوی 

سفری خوش کردند. 
وی با اشاره به فنون بازاریابی با بیان اینکه در بازاریابی موفق باید در مورد نقاط مشترک 
حرف زد و متمرکز شد، خاطر نشان کرد: باید در قدم اول جامعه مخاطب خود را به 

خوبی شناخت. 
این متخصص بازاریابی با بیان اینکه گروه های هدف برای بازاریابی به دسته های مختلف 
تقسیم می شوند، گفت: بازاریاب باید خود را با ذائقه ها و و سلایق این گروه ها تظبیق و 

نزدیک کند. 
دن بلد اضافه کرد: باید پس از گروه بندی، مکان و امکانات آنها را بیشتر شناخت و به 
دنبال آنها رفت. از طریق شبکه های اجتماعی می توان امروزه به بسیاری از سلایق و روابط 

افراد و گروه ها و جامعه هدف خود راحت دست یافت. 
وی گفت: در کنار جامعه آنلاین باید از طریق آشنایی با جامعه و خیابان ها و محل های 
تردد مردم، به جامعه هدف آفلاین نیز توجه داشت تا این دسته از مشتریان را نیز از 

دست نداد. 
دن بلد با بیان اینکه انسان ها همواره به دنبال یادگیری و افزایش اطلاعات خود هستند، 

بیان کرد: در بازاریابی مدرن داستان ها و تصاویر از اهمیت بالایی برخوردار است. 
وی اضافه کرد: برای انتقال پیام باید از تصاویر و داستان ها به بهترین شکل ممکن 

استفاده کرد. 

اپراتور دوم ارتباطی کشور که مدتی است مجوز 
ارائه آزمایشی 3G در ۱5 نقطه پایتخت را کسب 
برای  خود  مشترکان  از  پیامکی  ارسال  با  کرده 

استفاده از خدمات نسل سوم دعوت کرده است.
اپراتور دومدر روزهای گذشته در قالب پیامکی به برخی 
منظور  به  گرامی  کرد:»مشترک  اعلام  خود  مشترکان 
اینترنت  باند  پهن  آزمایشی  شبکه  در  هزینه  مدیریت 
ایرانسل می توانید از بسته های افزایشی دیتا استفاده نمائید 
گیری  با شماره  افزایشی  بسته های  فهرست  دریافت  و 

.»#۵*۲*۵۵۵*
همچنین طی روزهای گذشته پیامکی با این مضمون 
گرامی،  بود:»مشترک  کرده  ارسال  ایرانسلی ها  برای 
علامتهای H.+H یا 3G روی نمایشگر گوشی نمایانگر 
این است که شما در شبکه های آزمایشی 3G ایرانسل 
هستید. منتظر نمانید،امتحان کنید! دریافت تنظیمات در 

irancell.ir.تجربه زندگی دیجیتال با ایرانسل«
دعوت این اپراتور از مشترکان شبکه ایرانسل در حالی 
صورت می گیرد که در حال حاضر این اپراتور درحال 
اجرای آزمایشی ارائه 3G در ۱۵ نقطه تهران مانند برخی 
دانشگاه ها است و در صورت موفق بودن اجرای این طرح در 
مرحله آزمایشی پس از به پایان رسیدن دوره انحصار رایتل 
ایرانسل هم مجاز خواهد شد که از ابتدای شهریورماه به ارائه 

خدمات نسل سه بپردازد.
البته علاوه بر پیامک ارسال شده در موارد دیگری مانند 
تبلیغات تلویزیونی نیز این اپراتور به اطلاع رسانی درباره این 

موضوع پرداخته است.
پیش از این نیز ایرانسل با ارسال پیامکی به مشترکانش 

اعلام کرده بود: »هم اکنون بهره برداری آزمایشی در برخی 
مناطق کشور! ایرانسل اولین اپراتور تلفن همراه با پوشش 
بالاتر  و  به نسل های 3،۴  ارتقاء  سراسری دارای مجوز 
اینترنت همراه. دریافت تنظیمات در irancell.ir.تجربه 

زندگی دیجیتال با ایرانسل«
 چندی پیش سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 
در قالب مصوبه ۱9۲ این کمیسیون که از آن با عنوان 
»دستورالعمل نحوه تبلیغات و اطلاع رسانی دارندگان پروانه 
ارائه خدمات ارتباطی و فناوری اطلاعات« یاد شده اعلام 
کرده است: »کلیه دارندگان پروانه )ارائه کنندگان خدمات 
ارتباطی و فناوری اطلاعات دارای پروانه فعالیت از سازمان( 
موظفند در درخواستهای خود برای کلیه تبلیغات اعم از 
تبلیغات در بیلبوردها، رسانه های جمعی، تبلیغات اینترنتی 
و امثالهم، نام کامل شرکت مندرج در پروانه، شماره پروانه، 
مرجع صدور پروانه، موضوع پروانه، قلمروی فعالیت، شماره 
تلفن حداقل یکی از دفاتر مرکزی و پشتیبانی و نشانی پایگاه 
اطلاع رسانی اینترنتی را به نهاد، سازمان و یا شرکت ارائه 
کننده تبلیغات ارائه کنند.همچنین براساس این مصوبه 
لازم است کلیه دارندگان پروانه از سازمان تنظیم مقررات 
ارتباطات درصورت درخواست برای تبلیغات با نام تجاری، 
قبلا مراتب را به این سازمان اعلام کنند. اما با توجه به اینکه 
هنوز حتی به طور قطعی اپراتور دوم مجوز ورود به نسل 
های بالا را دریافت نکرده این سوال پیش امده بود که آیا 

تبلیغات ایرانسل می تواند در این مقطع تبلیغ کند؟
در این زمینه وزیر ارتباطات در پاسخ به سوال ایسنا اعلام 
کرد: به هر حال قطعا این اپراتورها مجوزهای لازم را دریافت 
خواهند کرد و دلیل این که تاکنون این مجوزها به آن ارائه 

نشده آن است که از نظر قانونی دوره انحصار رایتل به پایان 
نرسیده است.

وی ادامه داد: بر این اساس 3۱ مرداد ماه دوره انحصار 
اپراتور سوم به پایان رسیده و ما این آمادگی را داریم که 
از اول شهریور ماه به ارائه نسل های بالاتر برای اپراتورهای 

قبلی بپردازیم.
وزیر ارتباطات همچنین به سرمایه گذاری که توسط 
اپراتورها در زمینه ورود نسل ها بالاتر صورت گرفته اشاره 
کرد و گفت:  در این حوزه سرمایه گذاری چند هزار میلیارد 
صورتی گرفته و اپراتورها هم انتظار دارند که مردم بدانند 
نباشد  این طور  و  است  انجام شده  کاری  درکشور چه 
که مانند یک افتتاحیه ساده که برای یکی از پروژه های 
معمولی که شاید ۰.۱ این پروژه سرمایه گذاری نداشته 
برخورد شود. او در ادامه در پاسخ به سوال دیگری مبنی 
و  اول  اپراتورهای  توسط  اینترنت نسل سه  واگذاری  بر 
دوم در برخی نقاط توضیح داد: برای اپراتور دوم در ابتدا 
هماهنگی هایی صورت گرفته بود که تا به صورت آزمایشی 
در هفت نقطه خدمات نسل سه ارائه شود اما به تدریج با 
هماهنگی سازمان تنظیم مقررات ارتباطات تعداد این نقاط 
در تهران افزایش یافته و حتی شهرستان های مختلف به 
این لیست خواهند پیوست چرا که ارائه 3G یک کار بزرگ 
است که لازم است نقایص آن در عمل مشاهده شود تا در 

زمان اجرای سراسری کمترین نقایص را داشته باشد.
وی همچنین عنوان کرد: در واقع برای انجام کارهای فنی 
و الکترونیکی همواره برخی نقاط ضعف وجود دارد و ما می 
خواهیم این پروژه با کمترین نقاط ضعف اجرایی شود علاوه 
بر این من تبلیغی از این اپراتورها ندیدم که در آن اعلام 
شده باشد آنها به ارائه نسل سه پرداخته اند بلکه تا جایی 
که می دانم این گونه اعلام شده است که تجهیزات لازم 

را فراهم کرده اند.

دعوتپیشازموعدبراینسلسومتلفنهمراه
قیمت بازارنام خودرو

315 MVM38,500,000 

530 MVM40,000,000 

MVM X33۶3,500,000 

 MVM X3373,000,000 جدیداتومات

آگهیهاینوبتی3ماههاولسال
93ادارهثبتاسنادواملاک

منطقهیکقم
بموجب ماده ۱۲قانون ثبت اسناد و ماده ۵9 اصلاحی آئین 
نامه مربوط املاکی که در 3 ماهه اول سال 93 تقاضای ثبت آن 
پذیرفته شده و  شماره های که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی 
نشده و هر آنچه طبق آرا هیات نظارت و دستور اداری آگهی های 

نوبتی آن ها  باید تجدید شود بشرح ذیل آگهی میشود .
الف( املاکی که تقاضای ثبت آنها  پذیرفته شده و شماره هائی 
که ا ز قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و مدت اعتراض آنها  

از تاریخ اولین نوبت این  آگهی به مدت 9۰ روز می باشد .
اول:  بخش یک  ثبت قم 

پلاک ۲۶۲۵/۱/3 اصلی خانم زهرا نیکو  گفتار نافع تمامی 
ششدانگ یک بابخانه واقع در خ  آذر ک ۱۰۶ پ ۲9

پلاک 3۴۰۱/۴ اصلی آقای هادی مهربان تمامی ششدانگ یک 
بابخانه وا قع در خ انقلاب محله پنجعلی انتهای کوچه نجفی 

پلاک 9۴۶۲ اصلی خانم زهرا رضا زاده ساوجی فرزند غلامرضا 
اصالتا از طرف خود نسبت به یکد انگ  و وراث مرحومه افسر 
، سمیه  ، محبوبه  ، عاطفه  اسامی مهدی  به  رضازاده ساوجی 
کریمیان فرزندان و غلامرضا کریمیان همسر متوفی کما فرض 
اله نسبت به یکدانگ و آقای علی شهاب وحد فرزند محمد نسبت 
به ۲  دانگ مشاع از ۴ دانگ  تمامی ۴ دانگ مشاع از ششدانگ 
یکباب انباری مخروبه پلاک 9۴۶۲ اصلی واقع در خیابان ۵۵ 

متری عمار یاسر ک ۲۰  
   پلاک ۱۰۶۲۱/۱۰۰ اصلی آقای قربانعلی فهیمی تمامی 
ششدانگ یکبابخانه واقع در بلوارامین ک صادقی ۱۲ متری بهار 

دست راست ک اول پ ۱۰۰
پلاک ۱۱۰8۱ اصلی خانم پروانه سراج پور تمامی ۱۵۰  سهم 
مشاع از ۲۱۴۵۰ سهم ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی واقع 

دربخش یک  قم 
پلاک۱۱۲۱۲ اصلی آقای ناصرنادری کیا تمامی ۲۵۴ مترمربع 
از ۱۱۶۶/8۲ متر مربع از 933۷/۴۱ متر مربع که این مقدار برابر 
است با چهارسیزدهم از ششدانگ  یک  قطعه زمین واقع در بخش 
یک قم که بصورت کارگاه میباشد. جاده کاشان روبروی پمپ  

بنزین فخاران ک امام خمینی
پلا ک ۱۱۲38/۱3 اصلی خانم  زهرا سعادتمند تمامی ششدانگ 
یک   قطعه زمین که در آن احداث بنا شده واقع در بخش یک قم 
تمامی  جدائی  ابوالحسن  آقای  اصلی   ۱۱۲38/۱۴ پلاک 
ششدانگ یکباب  ساختمان واقع در 3۰ متری کلهری جنب ک 

۴۵ پ ۲۶
تمامی  جداخانی  حسین  آقای  اصلی    ۱۱۲38/۱۵ پلاک 
ششدانگ  یکباب ساختمان واقع در 3۰ متری کلهری نبش 

کوچه ۴۵
پلاک  اصلی ۱۱8۷۶  اصلی خانم  عذرا نجاتی تمامی ششدانگ 
یک قطعه زمین که  قبلا شارع متروکه بوده واقع در بخش یک قم 
نجاتی  عذری  و  نجاتی  فاطمه  خانم  اصلی   ۱۱8۷8 پلاک 
بالمناصفه تمامی ششدانگ یک قطعه زمین که قبلا شارع متروکه 

بوده واقع در بخش یک قم  
دوم: بخش ۴ قم 

 ، زینب   ، زهرا  نرگس،   ، غلامحسین  اصلی   ۱/۱۵۷ پلاک 
غلامحسین میرزایی جمکرانی فرزندان حسن کما فرض اله تمامی 

ششدانگ یکبابخانه مخروبه واقع در بخش ۴ قم 
پلاک ۱۲/8۶۱ اصلی شرکت گاز استان قم تمامی ششدانگ 

یک واحد ایستگاه تقلیل فشار گاز واقع در روستای جنت آباد 

ب(آگهی اصلاحی  املاک که طبق آرا هیات نطارت و دستور 
اداری آ گهی  آنها باید تجدید شود فقط در یک نوبت منتشر و مدت 

اعتراض آنها از تاریخ انتشار آگهی 3۰ روز می باشد.
غلامعلی   و  حیدریان  عباس  وراث  اصلی  پلاک۲۴۴3/9   
حیدریان تمامی ششدانگ یکباب دکا ن و فوقانی آن واقع در خ 
آذر نبش کوچه  8۷ ) کوی حسین آباد ( بخش ۱ قم که آگهی  

اصلاحی به دستور اداری منتشر می گردد.
پلاک ۴۵۴۰/۱ اصلی آقای حسین یکه باغ فرزند سید محمد 
علی ششدانگ خانه خراب واقع در بخش ۱  قم خریداری مع 
الواسطه از باقر کرباسی پیرزادگان که بدستور اداره  اگهی اصلاحی 

منتشر می گردد.
املاک چنانچه  و  اسناد  ثبت  قانون  ماده ۱۶  به موجب  لذا 
اشخاص نسبت به املاک  ذکر شده در ا ین آگهی اعتراض داشته 
باشند باید از تاریخ اولین نوبت انتشار این آگهی نسبت به ردیف) 
الف ( تا مدت 9۰ روز و آنهائیکه طبق آرا هیئت نظارت و دستور 
اداری تجدید آگهی شده ردیف ) ب( به مدت 3۰ روز اعتراض 
خود را با اخذ رسید به این ادار ه تسلیم نمائید.همچنین طبق ماده 
۱۷ قانون مذکور در صورتیکه قبل از انتشار این آگهی دعوایی اقامه 
شده باشد طرف دعوی با متقاضی ثبت باید گواهی دادگاه مشعر 
به جریان دعوی راظرف مدت مرقوم تسلیم نمایند اعتراضات یا 
گواهی طرح دردعوی که بعد از مدت مرقوم واصل شده باشد بلا 
اثر است و طبق قسمت اخیر ماده ۱۶ قانون ثبت و تبصره ماده 
۱۷ رفتار خواهد شد جمعا به موجب تبصره ماده واحده مصوب 
۷3/۲/۱۵ اعتراض به تقاضای ثبت و تحدید حدود موضوع مواد 
۱۶ و ۲۰ قانون ثبت می باید توسط معترض ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست به مرجع 
ذیصلاح قضایی صورت پذیرد . این آگهی نسبت به ردیف ) الف( 
در دو نوبت به فاصله 3۰ روز و نسبت به ردیف ) ب( یک نوبت در 

یک از   روزنامه های قم چاپ و منتشر خواهد شد./
تاریخ انتشارنوبت اول : 93/5/۱ نوبت دوم : 93/۶/۱
جعفر کاظمی ـ رئیس ثبت منطقه یک قم

آگهی مزایده اموال منقول نوبت دوم 
بموجب اجراییه صادره از شعبه ۴۱ شورای حل اختلاف قم که 
در اجرای احکام به شماره ۱۰/93ج/۱۶9 ثبت گردیده له بانک 
انصار علیه غلامحسین و سعید دانشور محکوم علیه ما محکوم 
بانضمام هزینه  اند به پرداخت مبلغ ۱۴/9۶۰/۰۰۰ ریال  شده 
دادرسی ، حق الوکاله ، تاخیر تادیه درحق محکوم  له و مبلغ 
۰۰۰ /۷۴8 ریال حقوق اجرایی به صندوق  دولت ؛  به تقاضای 
محکوم له اموال از محکوم علیه توقیف که کارشناس به شرح ذیل 

ا رزیابی نموده : 
زائر ۱۷۱۴۶۷۱۷89۶  شماره  به  عمره  فیش حج  فقره  یک 
اولویت ۵۵8 بانک ملی بنام سعید دانشور به ارزش ۱9/99۵/۰۰۰ 

ریال.  
که مقرر گردیده فیش فوق الذکر در تاریخ 93/۰۶/۱۶ ساعت 
9/3۰ الی ۱۰ صبح به آدرس قم ، خیابان ساحلی ، جنب زندان 
ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده 
از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد 
خرید دارند در صورت تمایل درجلسه  مزایده شرکت نمایند . 
قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین 
مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد . برنده مزایده باید ده 
درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف 
یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی از 
روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به واحد 

مراجعه نمائید .
محمد حیدری – دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم 

جمهوری  رییس  اقتصادی  مشاور 
گفت: نرخ تورم تا پایان امسال از 25 
درصد هدف گذاری شده هم کمتر می 
نشان می دهد  ما  محاسبات  و  شود 

بطور حتم به زیر 20 درصد می رسد.
در  دولت  افزود: دستاورد  نیلی  مسعود 
یکسال گذشته در زمینه تورم قابل توجه 
بوده و اکنون بنابر این است که نرخ تورم 
به میزان قابل توجهی تا پایان سال کمتر 
از ۲۵ درصدی باشد که هدفگذاری شده 
 ۴۰ از  بیش  تورم  به  اشاره  با  است.وی 
کرد:  تصریح  گذشته  سال  طی  درصدی 
این رشد منفی را در دوران جنگ هم به 
این میزان نداشتیم هرچند در دوره های 
را  تورمی  رکود  و  رکود  مشکل  گذشته 

تجربه کردیم.
تورمی  غیر  خروج  بسته  گفت:  نیلی 
از رکود در دو بخش تحلیلی و سیاست 
گذاری منتشر شده و دارای چهار فصل 
شامل سیاست های اقتصاد کلان، بهبود 
فضای کسب و کار، تامین مالی و محرکهای 

خروج از رکود است.
وی به جمع بندی سیاست گذاری های 
مختلف  های  دوره  طول  در  شده  انجام 
را  ضعف  نقاط  باید  گفت:  و  کرد  اشاره 
کرد. جلوگیری  آن  تکرار  از  و  شناسایی 

مشاور اقتصادی رییس جمهوری با تشریح 

برنامه  تدوین  برای  دولت  سیاستهای 
پنجساله ششم توسعه اقتصادی اجتماعی 
در  که  گزارشی  کرد:  خاطرنشان  کشور 
دولت تهیه شده و مبنای سیاست گذاری 
اقتصادی کشور تا پایان سال ۱39۴ است از 
نظر اجرایی دارای دو بخش ملی و استانی 
است. نیلی با اشاره به اینکه کمتر کشوری 
دارد،  گذاری  سیاست  اسناد  ما  اندازه  به 
افزود: با توجه به شرایط خاصی که در آن 
به سر می بریم باید همت عمومی داشته 
باشیم و ثابت کنیم مسوولیت پذیری در 
دولت و حساسیت های بخش خصوصی به 

بلوغی رسیده که پیچیدگی شرایط موجود 
را درک می کند و واقف به این است که 
پیامدهایی  اگر روزمره حرکت کنیم چه 
خواهد داشت.وی گفت: شاید این موضوع، 
نقطه تمایز این سند با سایر اسناد باشد و 
به همین دلیل نیز نوع نگارش و نحوه تهیه 
اقتصادی رییس  آن متفاوت است.مشاور 
جمهوری تاکید کرد: این بسته موج خوبی 
در کشور ایجاد کرده است.وی تصریح کرد: 
همه مدیران وقتی در شرایط تحلیل و در 
مواجهه با افکار عمومی قرار می گیرند، باید 
تحلیلی منسجم و مبتنی بر آنچه که دولت 

دنبال می کند ارایه دهند.وی گفت: رکودی 
که در دوره اخیر داشتیم یعنی در این دوره 
که 9 فصل است اقتصاد ما را کوچک تر 
کرده و مردم از اشتغال محروم مانده اند.

برمی  گذشته  به  وقتی  داد:  ادامه  نیلی 
همین  که  هایی  دوره  بینیم  می  گردیم 
حالت در اقتصاد ما اتفاق افتاده کم نبوده 
است البته عمق این مقدار را همراه با تورم 
بالا اصلا نداشته ایم حتی در دوره جنگ آن 
را تجربه نکرده بودیم.وی با بیان اینکه در 
دوره های گذشته هیچ دولتی نیامده است 
گزارشی تهیه کند و بگوید می خواهیم 
از رکود خارج شویم، اظهارداشت: تا حالا 
مانند مریضی بودیم که خود درمانی می 
دلیل  به  دوره  این  در  و  اکنون  و  کردیم 
این شرایط خاص و تحریم ها حساسیت 
مسئله بیشتر است و باید هر آنچه را به 
کنیم. برطرف  شود  نمی  مربوط  تحریم 

مشاور رییس جمهوری افزود: باید اجرای 
بسته خروج غیر تورمی از رکود را در بخش 
که  طوری  به  کرد  دنبال  استانی  و  ملی 
سیاست های بانک مرکزی و سیاست های 
خاص مالی که در تنظیم بودجه سالانه باید 
مدنظر قرار گیرد جزو سیاست های ملی 
بوده و بخشی از این بسته هم به استان ها 
مربوط است و با هم افزایی این دو نتیجه 

مطلوب حاصل می شود.

مشاور رییس جمهوری:

نرختورمازعددهدفگذاریهمکمترمیشود
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در مسابقات کشتی فرنگی باشگاه های کشور؛
تیمکشتیصبایقمبهدومین
پیروزیپیدرپیدستیافت

ایمان:  تیم کشـتی صبای قم، در ادامه مسابقات کشتی فرنگی جایزه بزرگ 
باشگاه های کشور به دومین پیروز پی در پی خود دست یافت.

مرحله دوم از مسابقات کشتی جایزه بزرگ کشور در دو بخش آزاد و فرنگی ادامه پیا 
کرد و کشتی گیران قمی موفق شدند پیروزی قاطعی برابر تیم شهدای هفتم تیر تهران 
به دست آورند. در این مسابقات که رد خانه کشتی شماره ۲ تهران برگزار می شود، تیم 
کش��تی صبای قم موفق ش��د در دومین مسابقه خود با نتیجه ۲۵ بر 9 برابر هفتم تیر 
پیروز شود و دومین برد را به نام خود ثبت کند. این در حالی است کشتی گیران قمی 
در نخستین به دیدار تیم کشتی فرنگی پیام نور تهران رفتند و موفق شدند با امتیاز فنی 
حریف خود را شکست دهند. در مبارزه صبا و شهدای هفتم تیر و در وزن ۵9 کیلوگرم، 
شیرزاد بهشتی طلا فرنگی کار تهرانی برابر ایمان داوودی از صبای قم حاضر نشد تا قمی ها 
به یک پیروزی بی دردسر دست یابند ضمن اینکه در وزن ۶۶ کیلو هم وحید میر فتح اللهی 
از صبای قم حریفی را در مقابل نداشت. در وزن ۷۱ کیلوگرم، جعفر توسلی از صبای قم 
موفق شد با نتیجه ۴ بر صفر برابر داوود رستمی از هفتم تیر تهران را شکست دهد اما در 
دسته ۷۵ کیلوگرم، مهرداد بهرامی از هفتم تیر تهران برابر امیرحسین مولایی از قم ۴ بر ۲ 
برنده شد. در وزن 8۰ کیلوگرم، باز هم داستان ۲ وزن نخست تکرار شد و علی زینتی رفاه 
حریفی را در مقابل نداشت اما در در وزن 8۵ کیلوگرم، میلاد خسروی از قم برابر سامان 
عزیزی از تهران ۲ بر یک مغلوب شد. آخرین پیروزی تیم شهدای هفتم تیر تهران در وزن 
9۵ کیلوگرم و در مبارزه علی علیاری و حسین فتحی زاده رقم خورد که د این مسابقه 
علیاری ۵ بر صفر برابر کشتی گیر صبای قم برنده شد اما برتری مهدی نوری از صبا در 
وزن ۱3۰ کیلو برابر بهنام شجعی با همین نتیجه سبب برتری قاطع صبا برای حریف شد.

در سایر مسابقات برگزار شده تیم کشتی نفت مسجد سلیمان ۲۱ بر ۱۴ دانشگاه پیام نور 
تهران را شکست داد و مرکز جراحی پاستور اندیمشک با امتیاز ۲۵ بر ۱۱ شورای اسلامی 

شهر کرج را مغلوب کرد.

 خوشه های خشم امیر

قلعهنوییعلیهقلعهنویی
سرمربیِ خشمگین آبی ها، حالا درست وسطِ رینگ بوکس است و یکجا دارد با 
چندین نفر مبارزه می کند. اول از همه با خودش و واژه هایی که مشت او را، به صورت 

خودش می رسانند.
مصاحبهِ تند نکو که مهمان کیوسک ها می شود و نقلِ محافلِ مجازی، خیلی ها 
توقع دارند سکوت، مفصل ترین پاسخ امیر قلعه نویی باشد. موفق ترین مربی ایران 
البته در این سال ها، هرگز مربی آرامی نبوده است. یک بار »علی« را مامور کرده به 
تادیب معترضان کنفرانس، بارها عادل فردوسی پور را با اتهام های سنگین و »رنگین« 
مواجه کرده، چندین بار گروهی از روزنامه نگارها را اجنبی پرست خوانده، حتی بحث 
نطفه و لقمه را پیش کشیده و البته مدام از دست های پشت پرده ای گفته است که 
نمی خواهند امیر توی این فوتبال نتیجه بگیرد. با این همه، هر وقت که حرف از اتهام 
شده و اسم بازیکنانی که با حرف و حدیث به تیم های او پیوسته اند آمده وسط، او 
ترجیح داده سکوت کند. حالا هم اوضاع می تواند همین طور باشد. امیر می تواند 
چیزی نگوید تا ذهن ها عازم مسیرِ این سوال شوند که اگر اوضاع تیم آبی به این 
اندازه اسفبار بود و اگر بازیکنان در حال مرگ بودند و آقای مربی در قامتِ شخصیتِ 
اول فیلمِ جیغ با ردای سیاه و ماسک سفید، به کمین بعضی از اعضای تیم نشسته 
بود، پس چرا خود نکو از برزیل به تهران ردپای آبی رنگ می کشید و حواس اش را 
داده بود به تلفن اش تا استقلالی ها تماس بگیرند و باز پیراهن شماره ۶ را برایش 
کنار بگذارند؟ شاید همه چیز با همین سوال تمام می شد اگر فقط چند ساعت بعد، 
رسانه ها فرصت ایده آل تیتر زدن نداشتند. تیترهایی که این طور شروع می شدند: 

پاسخِ تندِ امیر به نکو.
 لیگ چهاردهم، تاریخی ترین مقطع مربیگری امیر قلعه نویی ست. البته که او 
سال های سخت تری را هم پشت سر گذاشته و ترکیب های به مراتب کم ستاره تری را 
نیز در اختیار داشته است اما هیچگاه، سریال هجمه ها علیه او با چنین جدیتی پیگیری 
نمی شدند. جوِ جواد، خیلی زود به ایمان موسوی رسیده و بعد با احمد جمشیدیان 
ادامه پیدا کرده و  تا نقطه ای پیش رفته که حتی حسین کعبی هم تمام شدن فوتبال 
اش را به گردن قلعه نویی می اندازد. همه این جهت گیری ها تا اینجا هنوز دردسر 
بزرگی برای قلعه نویی نیستند. مشکل درست از زمانی آغاز می شود که او وارد ماجرا 
می شود و به جای یک توضیح ساده درباره یکی از همراهان پرحاشیه اش، راه حمله را 
برای دفاع برمی گزیند. دفاع امیر از امیر جدا از بخش های پررنگ تهاجمی اش، ستایش 
تمام و کمال او از خودش است. تحسینی که شاید از زبان دیگران پذیرفتنی باشد اما 
وقتی توسط خود او مطرح می شود بیش از آنکه به او کمک کند، تاثیرعکس دارد و 

می شود چیزی شبیه گل به خودی زیبای یک مدافع نامدار.  
 شروع فصلِ تازه، با نتایج بدی برای استقلال همراه نبوده است اما موتورهای 
جستجو، نشان آقای سرمربی را از جای دیگری می دهند. او که پیش از شروع فصل، 
کاپیتان تیم ملی را به دادگاه دعوت کرده، بعد از شکست در اصفهان ناگهان پشت 
میکروفون ها تبدیل به پهلوان می شود و شروع می کند به حرف زدن از کمک های 
خیریه و حسینیه ای که در تبریز تاسیس کرده است. او حتی نام شفیع زاده و معاون 
وقت بانک صادرات را نیز وسط می کشد تا گواه باشند بر کمک های او به دیگران. قلعه 
نویی تنها چند روز بعد، عبارتی به عنوان »مدرسه فوتبال من« را نیز مطرح می کند 
و از کمال کامیابی نیا گرفته تا امید ابراهیمی، یک به یک نام بازیکنانی را می آورد که 
زمانی شاگرد او بوده اند و در واقع فوتبال آن ها را حاصل کار خود معرفی می کند.  او 
در همین مدت کوتاهِ چند روزه، اتهام هایی جدی به فنایی وارد می آورد و از تحریم 
و شکایت از برنامه 9۰ صحبت می کند و کنار زمین، تا پای درگیری با امیرحسین 
صادقی می رود و به  همه آن هایی که تیم او و به طور کلی لیگ برتر را کسل کننده 
می دانند می گویند:»خب بروید هنرپیشه بیاورید!«. سرمربیِ خشمگین آبی ها، حالا 
درست وسطِ رینگ بوکس است و یکجا دارد با چندین نفر مبارزه می کند. اول از همه 

با خودش و واژه هایی که مشت او را، به صورت خودش می رسانند. 
بخش ویژه ای از انرژی این روزهای امیر قلعه نویی، صرف جروبحث هایی می شود 
که نه برای خود او، نه برای استقلال و نه برای فوتبال ایران دستاورد مثبتی ندارند. 
اینکه روزهای ناآرام آقای مربی تا کجا ادامه پیدا می کنند و او چقدر انرژی دارد تا 
هم رقابت های سخت لیگ را پشت سر بگذارد و هم توی بازی تیترها از رقبا عقب 
نماند، هنوز معلوم نیست. ژنرال، مثل کلکسیونرها به دنبال انرژی منفی به راه افتاده 
است و پشت هر میکروفون؛ حجم زیادی از آن را برای خود می خرد. امیر برای پایان 
بخشیدن به استیلای جنجال در مراودات اش، کمی سکوت می خواهد و صبر. هر 
وقت که پاسخ دادن برای او از حالت اضطرار خارج شد و دیوارهای حسینیه شاهد 
گرفته نشدند برای آورده های حیات اش، می شود دوباره امیدوار شد که آرامش به او 
و تیمش برگردد. قلعه نویی باید دوباره خودش را باور کند. آنقدر که هر روز در پی 
اثبات خودش به دیگران نرود و وسط کنفرانس ها، نشود توی چشم هایش خوشه های 

خشم را به وضوح دید.

ایمان:  کارلـوس کی روش در حالی از توافق نهایی اش 
با فدراسیون فوتبال خبر داد و امضای قرارداد را به روز 
یکشـنبه موکول کرد که علی کفاشـیان را تنها برنده 

مذاکره امروز قلمداد کرد.
 کارلوس کی روش پس از پایان جلسه دیروز)پنجشنبه( که قرار 
بود برای توافق نهایی با فدراسیون فوتبال بر سر هدایت تیم ملی 
ایران انجام شود، به نشست خبری آمد و گفت: مهم ترین مطلب 
این بود که جلس��ه ای برگزار شود تا تمام سوتفاهمات برطرف 
شود. با توجه به آنالیز و بررسی های که انجام شد، می توانم بگویم 
که به تفاهم رسیده ایم. من و کفاشیان طبق این جلسه همه 

مسائل را بررسی کردیم و به توافق رسیدیم.
وی افزود: بار دیگر ش��خصا از کفاشیان تشکر می کنم که بار 
دیگر این فرصت را به من داد تا در خدمت تیم ملی فوتبال ایران 
باشم و مراتب قدردانی خودم را به خاطر این که به من اعتماد 
داشتند اعلام می دارم. پس از جلسه امروز تنها مسائل کوچک 
اداری باقی مانده اس��ت و روز یکش��نبه طی مراسمی رسمی 
قرارداد امضا خواهد ش��د. کل نتیجه  جلسه همین بود و الان 

فقط زمان کار کردن است. سرمربی تیم ملی در پاسخ به این 
سوال که مدت قراردادتان تا چه زمانی خواهد بود؟ گفت: درباره 
قرارداد و طول مدت آن باید بگویم هدف اصلی من و فدراسیون 
صعود به جام جهانی ۲۰۱8 است. البته مطمئنا همگی متوجه 
آن هستیم که جام ملت های استرالیا برای ما تورنمنت مهمی 
است. اما مطلبی که کفاشیان خواست این بود که آماده شدن 
برای حضور در جام ملت های آسیا لطمه ای به صعود تیم ملی 
ایران به جام جهانی ۲۰۱8 نزد. ما در عین حال تلاش می کنیم 
بهترین بازی ها را در جام ملت ها داشته باشیم و از همین امروز 
آماده س��ازی را شروع می کنیم. به طور خلاصه می توان گفت 
هدف مشترک همه ما جام جهانی ۲۰۱8 روسیه است و از امروز 
کار را آغ��از می کنیم. وی با بیان این که همواره مربی ای بوده 
که برد می خواسته است، گفت: با توجه به شناختی که از من 
دارید می دانید که من همیشه دوست دارم برنده بازی بعدی ام 
باشم. بنابراین از الان دست به کار می شویم و اردوها را برگزار 
می کنیم. کی روش درباره این که آیا درباره دستیارانتان به توافق 
رسیده اید؟ گفت: این موضوعی بود که بخش عمده مذاکرات 

امروز ما را به خود اختصاص نداد. ما درباره مسائل کلی صحبت 
کردیم و به توافق رسیدیم. البته درخواست فدراسیون این است 
که همواره دو دستیار ایرانی در کادر فنی تیم ملی حضور داشته 
باشد. مارکار آقاجانیان و امید نمازی در گذشته کنار ما بودند. به 
خاطر مسائل آموزشی و شرایط تیم دو دستیار ایرانی در کادر 
فنی تیم ملی خواهند بود اما به صورت جزئی امروز درباره آن 
صحبتی نکردیم. فکر کنم هفته  آینده بتوانیم در مورد آن حرف 
بزنیم. کی روش در پاس��خ به این س��وال که آیا پس از امضای 
قرارداد، ایران را ترک می کنید یا در کشور می مانید و کارتان را 
شروع می کنید؟ گفت: قبلا که هنوز به توافق قطعی با فدراسیون 
نرسیده بودم برنامه های آماده سازی تیم ملی را به فدراسیون 
داده بودم و الان هم طبق آن حرکت می کنیم، اما مطلبی که بر 
آن تاکید می کنم این است که ماموریت ما در استرالیا سخت تر 
از برزیل است. تاکید می کنم که رقبای محلی ما سخت و بسیار 
جدی کار می کنند. با اطلاعاتی که از آنها به دس��ت آورده ام و 
همین طور ش��ناختی که در مدت حض��ور اخیرم در دوبی به 
دست آورده ام قطر، امارات و بحرین بیش از آن که به موفقیت در 
جام ملت ها باشند به شکست ایران فکر می کنند. وی افزود: شما 
من را می شناسید و می دانید از الان به بعد تمام تمرکزم روی 
برنامه های آماده سازی تیم ملی خواهد بود و در همین راستا 
درخواست های خودم را هم دارم. ما در آنجا با رقبای خودمان 
مواجه خواهیم ش��د شاید داور صربستانی بازی با آرژانتین در 
استرالیا نباشد، اما داوران دیگری هستند که می توانند به ضرر ما 
سوت بزنند. بنابراین ما یک راهکار داریم و آن هم این است که 
بهتر از قبل آماده شویم. اگر برنامه های آماده سازی تیم ملی قبل 

از جام جهانی خوب بوده، الان باید بهتر شود.
کی روش در پایان در پاس��خ به این سوال که مبلغ قراردادتان 
چقدر است؟ کفاشیان را تنها برنده مذاکره امروز قلمداد کرد و 
در این باره گفت: همان طور که می دانید هیچ گاه از طرف من 
درباره مبلغ قراردادم صحبتی منتشر نشده است، چون این را 
کاملا ش��خصی و خصوصی می دانم، اما امروز به موضوعی پی 
بردم که تاکنون در طول چند س��الی ک��ه در ایران بودم آن را 
نمی دانستم. آن هم این است که رییس فدراسیون فوتبال ایران 
یک مذاکره کننده بس��یار سخت گیر است. می توانم بگویم او 
پس از جلسه امروز با لبخندش تنها برنده ی مذاکره بود. جلسه 
امروز یک برنده داش��ت و آن هم علی کفاشیان بود. من دیگر 

نمی خواهم تنها با او مذاکره کنم )با خنده(
ب��ه گزارش ایس��نا، در پایان مذاکرات علی کفاش��یان دیگر 
مصاحبه نکرد و قرار اس��ت روز یکش��نبه کی روش با امضای 

قراردادش سرمربی تیم ملی فوتبال ایران شود.

 کی روش : 

هدف اصلی صعود به جام جهانی 
روسیه است 

دیدار تیم های فوتبال ساحلی
 دریانوردان پارس جنوبی و یاران اصفهان

دیدار تیم های واترپلو فولاد مبارکه سپاهان
فینال مسابقات لیگ برتر کشتی فرنگی و شهید شهبازی زنجان

 خواهان افراز : آقای عباس  شجری 
 ـبلوار امین ک 85 پ 22 نشانی : قم 

خوانده افراز : کلیه مالکین مشاعی
نشانی : مجهول المکان 

خواسته: افراز 
افراز سهم مشاعی خواهان افراز پلاک ۱0928  اصلی بخش ۱ قم 

نظریه ) تصمیم ( اداری 
نظر به اینکه خواهان افراز طبق درخواست وارده 3۲98-93/۲/۲ درخواست افراز 
سهمی مشاعی خود از پلاک فوق را نموده و طبق صورتمجلس افراز ۲۱۷۱۱- 
93/۵/۲۷ نقشه پیوست آن و نامه ۴/۱۰/۶۵۶9۱۲-93/۵/۱۲  شهرداری منطقه ۴ قم 
که با افراز سهم مشاعی نامبردگان فوق موافقت نموده لذا با توجه به نامه های مذکور 
و نقشه پیوست آن وگزارشات مندرج در پرونده بنابراین طبق ماده  ۵ آئین نامه قانون 
افرازوفروش املاک مشاع با افراز پلاک مذکور موافقت میشود و این رای برابر ماده ۲ 
قانون افراز مصوب سال ۵۷ از تاریخ ابلاغ به مدت ۱۰ روز  از طرف هر یک از شرکا در 

دادگاه شهرستان محل وقوع ملک قابل اعتراض می باشد.
اموراداری :  رونوشت این تصمیم به کلیه شرکا و متقاضی ها ا علام میگردد .

 ـرئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

احتراما در اجرای دستورذیل وارده شماره  3۲98 مورخه  ۰۲/۰۲ /93     مبنی بر 
افراز سهم مشاعی خود از ششدانگ قطعه زمین شماره ۱۰9۲8 اصلی بخش یک ثبت 

قم به مساحت شش دانگ ۴۱۶3/8۰ متر مربع  به استحضار میرساند:
احتراما" بحکایت دفتر املاک و پرونده ثبتی : جریان مالکیت  پلاک ۱۰9۲8 اصلی 

بمساحت ۴۱۶3/8۰  متر مربع 
۱-تمامی۱۱سهم و یک چهارم سهم مشاع از ۲۴۰سهم ششدانگ پلاک ۱۰9۲8 
اصلی بخش یک قم در صفحه ۲۲3 دفتر ۲8۱ بنام منیره خاکخور اصفهانی ثبت و 

سند صادر شده است .   
۲- تمامی۲۲سهم و دو چهارم سهم مشاع از ۲۴۰سهم ششدانگ پلاک ۱۰9۲8 
اصلی بخش یک قم در صفحه ۲۲۰ دفتر ۲8۱ بنام حسین خاکخور اصفهانی ثبت و 

سند صادر شده است. 
3- تمامی۲۲سهم و دو چهارم سهم مشاع از ۲۴۰سهم ششدانگ پلاک ۱۰9۲8 
اصلی بخش یک قم در صفحه ۲۱۷ دفتر ۲8۱ بنام رضا خاکخور اصفهانی ثبت و سند 
صادر شده است سپس مقدار ۱۷۶/۴۰ سهم مشاع از آن  طی سند قطعی ۱۰8۴۷۴-

۷8/۶/۱۴دفتر 3قم به حسین پور جاویدی  انتقال یافته است که در صفحه ۲۶8 دفتر 
399 ثبت شد  .

۴- تمامی9سهم و سه هشتم  سهم مشاع از ۲۴۰سهم ششدانگ پلاک ۱۰9۲8 
اصلی بخش یک قم در صفحه ۲۱۴ دفتر ۲8۱ بنام دوشیزه الهه رزاق زاده ثبت و سند 

صادر شده است .
۵- تمامی9سهم و سه هشتم  سهم مشاع از ۲۴۰سهم ششدانگ پلاک ۱۰9۲8 
اصلی بخش یک قم در صفحه ۲۱۱ دفتر ۲8۱ بنام مریم رزاق زاده ثبت و سند صادر 

شده است .
 ۶- تمامی۱8سهم و شش هشتم  سهم مشاع از ۲۴۰سهم ششدانگ پلاک ۱۰9۲8 
اصلی بخش یک قم در صفحه ۲۰8 دفتر ۲8۱ بنام امیر رزاق زاده ثبت و سند صادر 
شده است .سپس مقدار۱39/۵۶ سهم مشاع از ۴8۷/۶8 سهم مطابق با ۲8 سهم 
و یک هشتم سهم ردیف ۵ و ۶ طی سند ۱۲8۶۶۱-8۲/8/۷ دفتر3قم به سیف اله 
مهدی انتقال یافته سپس بموجب رای شماره ۷۵3۵-سال83 هیات تحت پلاک ۵ 
فرعی مفروز و در صفحه ۱83 دفتر ۴9۲ ثبت و سند صادر شده است و قسمت دیگر 
بمساحت ۱3۷/۲۵ متر مربع بموجب رای شماره ۷۵۱3-سال83 هیات تحت پلاک 
۶ فرعی مفروز و در صفحات  ۱83 و ۱89 دفتر ۴9۲ بنام صفرعلی شهبازی و زهرا 
شهبازی ثبت و سند صادر شده است که طی سند ۱3۶3۵8-83/۱۱/۵ دفتر 3قم به 
سید مجتبی رحیمی فر انتقال یافته است . مقدار ۱3۵/۲۴ سهم دیگر بموجب رای 
۷8۲۶-83/۵/3 هیات تحت پلاک ۲۰8 فرعی در سهم آقای محمد کرمی واقع که ذیلا 
ثبت و سپس مع الواسطه طی سند ۱۰۷۴۲۲-8۵/۱۱/3۰ دفتر 9قم به محمد کاظم 
میمی انتقال یافته است و بموجب سند رهنی ۱۴9۴۷3-9۰/۱۱/8 دفتر ۴قم در رهن 

موسسه قرض الحسنه مهر قرار گرفته است .
۷- تمامی۱8سهم و شش هشتم  سهم مشاع از ۲۴۰سهم ششدانگ پلاک ۱۰9۲8 
اصلی بخش یک قم در صفحه ۲۰۵ دفتر ۲8۱ بنام حمید رضا رزاق زاده ثبت و سند 
صادر شده است .سپس مقدار۱۰/۲۵9 سهم مشاع از مورد ثبت طی سند 3۲۱39-

۷8/۱۲/۱ دفتر۲۱قم به یداله محمدی انتقال یافته که مقدار فوق بمساحت ۱۷8 
متر مربع بموجب رای شماره 3۶9۶-8۲/۱۰/9 هیات تحت پلاک ۴ فرعی مفروز و 

ذیلا"ثبت و سند صادر شده است .

8- تمامی ۱۱۲/۵سهم مشاع از ۲۴۰سهم ششدانگ پلاک ۱۰9۲8 اصلی بخش 
یک قم در صفحه ۲۲۶ دفتر ۲8۱ بنام احمد خاکخور اصفهانی ثبت و سند صادر 
شده است .سپس طی سند 839۲8-۷۴/۷/۲۵ دفتر9قم به حسین جان نثار انتقال 

یافته است که :
۱- مقدار ۱۱۱ سهم مشاع از ۱9۵۱/۷۴ سهم برابر با ۱۱۲/۵ سهم طی سند قطعی 
۱۱89۷۶-8۰/۱۲/۲۲ دفتر ۲قم به علی اکبر حسینی و اشرف صادقی بالسویه انتقال 

که در صفحات 3۲9 و 33۲ دفتر ۴3۶ ثبت شد . 
۲- مقدار ۱98 سهم مشاع از ۱9۵۱/۷۴ سهم برابر با ۱۱۲/۵ سهم طی سند قطعی 
۱۰38۷۵-8۶/۱/۱8 دفتر ۱۵قم به علی اورعی  انتقال که در صفحه ۱۵۰ دفتر ۵۷۰ 
ثبت شده سپس برابر صورتمجلس افرازی 38۷۴8-88/۱۱/۱3ثبت قم بمساحت ۱98 
متر مربع بپلاک 8 فرعی در سهم افرازی ذبیح اله امامی واقع که ذیلا"  ثبت سپس 
طی سند قطعی ۱۲3۵۰۱-9۱/۱۰/۵ دفتر 9قم به زهرا و زینب مرشد و منصوره نمازی 

بالسویه انتقال یافته است   . 
3- مقدار ۱۶/8۰ سهم مشاع از ۱۱۲/۵ سهم طی سند قطعی 8۷/۱۱/۲۰-9983۱ 

دفتر ۱۶قم به عباسعلی وحیدی  انتقال یافته است .
۴- مقدار ۱۴۶/3۰ سهم مشاع از ۱9۵۱/۷۴ سهم برابر با ۱۱۲/۵ سهم طی سند 
قطعی ۱۲۰۶۴۷-8۱/۴/۱۱ دفتر 3قم به حمید رضا داودی   انتقال که در صفحه ۵۴ 

دفتر ۴۴۱ ثبت شده است .
۵- مقدار ۱۲3/۲۰ سهم مشاع از ۱9۵۱/۷۴ سهم برابر با ۱۱۲/۵ سهم طی سند 

قطعی 9۴۲3۱-8۶/3/۱3 دفتر ۱۶قم به سعید وفاداران  انتقال یافته است .
۶- مقدار ۱۴۴/۱۷ سهم مشاع از ۱9۵۱/۷۴ سهم برابر با ۱۱۲/۵ سهم طی سند 
قطعی ۱۲۰۶۴۶-8۱/۴/۱8 دفتر 3قم به فاطمه خبازی   انتقال که در صفحه ۵۱ دفتر 
۴۴۱ ثبت شده است سپس مع الواسطه طی سند ۱۲۴33۷-9۲/۴/۲۴ دفتر ۱۵ قم به 

سید محمد موسوی انتقال یافته است  .
۷- مقدار ۱۴۱/۷3 سهم مشاع از ۱9۵۱/۷۴ سهم برابر با ۱۱۲/۵ سهم طی سند 
قطعی ۱۲۰۶۴8-8۱/۴/۱8 دفتر 3قم به محمد صادق سالار مرادی انتقال که در صفحه 
۴8 دفتر ۴۴۱ ثبت شده است سپس برابر رای شماره 9۷۴3-سال 83 هیات حل 
اختلاف تحت پلاک ۷ فرعی در سهم محمد جواد صفری پور واقع که ذیلا" ثبت شد . 
8- مقدار ۱83/۶۰ مترمربع  بموجب رای شماره 3۱8۰-8۲/8/۱۲ هیات تحت پلاک 
3 فرعی در سهم مفروزی محمد قدرتی واقع و در صفحه ۴99 دفتر ۴۷9 ثبت و سند 

صادر شده است . 
9- مقدار ۲۲9/۲۰ سهم مشاع از ۱9۵۱/۷۴ سهم برابر با ۱۱۲/۵ سهم طی سند 
قطعی ۱۲۵93۶-8۲/۲/۲۱ دفتر 3قم به احمد طاهری نژاد  انتقال که در صفحه 
سند  طی  مشاع   سهم  مقدار ۷۶/۴۰  سپس  است  شده  ثبت  دفتر ۴۵8   ۴۷9
98۶9۷-8۴/۴/۱۶دفتر۱۵قم   به علی عبدی انتقال یافته است  که بانضمام مقدار ۷۵ 
سهم مشاع از صفحه ۱۲۰ دفتر ۵۰۴ جمعا" ۱۵۱/۴۰ سهم در صفحه ۵۰9 دفتر ۵۲3 
ثبت شده است همچنین مقدار۱۵۲/8۰ سهم دیگر طی اسناد ۱۰۵۵۰۲-9۰/۱۰/۲۲ و 
۱۰۵۴9۷-9۰/۱۰/۲۲ دفتر ۱۶قم به مرتضی قاسمی ورجانی و سید ابوالفضل آقا میری 

انتقال یافته است .
۱۰- مقدار ۱۲9/۷۱مترمربع  بموجب رای شماره ۱۰۲9-سال8۱ هیات تحت پلاک 
۲ فرعی در سهم مفروزی مسعود حسنی واقع و در صفحه ۷۰دفتر ۵۲۱ ثبت و سند 
صادر شده است سپس طی سند قطعی ۷۰3-9۰/3/3۰ دفتر ۱۰۵قم به رضا احمدی  

انتقال یافته است  . 
۱۱- مقدار ۲۲۴/9۰ سهم مشاع از ۱9۵۱/۷۴ سهم برابر با ۱۱۲/۵ سهم طی سند 
قطعی ۱۲۰899-8۱/۵/۱ دفتر 3قم به مصطفی افراشته  انتقال که در صفحه ۱۲۰ دفتر 
۵۰۴ ثبت شده است سپس مقدار ۷۵ سهم مشاع  طی سند ۱38۱۷9-سال8۴دفتر3قم   
به علی عبدی انتقال یافته است ادامه در ستون 9 و همچنین مقدار۱۴9/9۰سهم دیگر 
طی سند ۱۴۵3۵۰-8۵/۱۰/۴ دفتر 3قم به معصومه و صدیقه و سارا و مریم پور فرح 
نسبت به چهار ششم و خانم فاطمه سلمانی خوش نسبت به دو ششم انتقال یافته 

است  .
۱۲- مقدار ۶/۰۵3 سهم مشاع از  ۱۱۲/۵ سهم طی سند قطعی 8۱/۱۱/۱۶-۴3۰۲۰ 

دفتر ۲۱قم به احمد صادقی   انتقال که در صفحه ۴۷9 دفتر ۴۵8 ثبت شده است .
9-مقدار ۲۰۰سهم مشاع از ۴۱۶3/8۰سهم ششدانگ بصورت جاری طی سند 

قطعی ۴8۴3-9۲/9/۱۷ دفتر 8۱ قم به عباس شجری انتقال یافته است . 
۱۰-مقدار ۱۴۴سهم مشاع از ۴۱۶3/8۰سهم ششدانگ بصورت جاری  طی سند 

قطعی ۱۶۵۶9۷-89/۱۰/۱۴ دفتر 3 قم به سیف اله مهدی انتقال یافته است . 
۱۱- مقدار ۱۵۲/8۰ سهم مشاع از ۱9۵۱/۷۴ سهم برابر با ۱۱۲/۵ سهم از ۲۴۰سهم 
ششدانگ در صفحه ۴۷9 دفتر ۴۵8 بنام زهره سادات آقامیری و سید ابوالفضل آقا 
میری  ثبت شده است.     مقدار ۱۵ سهم از ۲۴۰ سهم ششدانگ پلاک مذکور 
جاریست و فاقد سابقه ثبت و صدور سند مالکیت میباشد و مابقی بمیزان ۲۲۵ سهم 

از ۲۴۰ سهم ششدانگ سابقه دارد لذا جریان  ثبتی ۱۵ سهم مشاع مذکور با توجه 
به محتویات پرونده ثبتی به شرح ذیل است برابر یک فقره اظهار نامه ثبتی به شماره 
3۷98-۱3۱9/۰3/۰9 مقدار ۱۵ سیر مشاع از ششدانگ پلاک ۱۰9۲8 اصلی از اراضی 
دودانگه مزرعه مسگران که مطابق ۱۵ سهم مشاع از ۲۴۰ سهم است از طرف خانم 
ذکری رضوی فخار درخواست ثبت گردیده  است – برابر سند قطعی 3۷98 مورخه 
۱3۱9/۰3/۱۵ و ۴9۷۴ مورخه ۱3۱9/۱۰/۱۷ دفتر ۱ قم مجموعا مقدار ۱۰ سهم 
مشاع از حبیب الله کوه بزی منتقل شده است – برابر سند قطعی ۴۵9۲ مورخه 
۱3۴۶/۱۲/۰۶ دفتر ۱۵ قم مقدار ۵ سیر مشاع از ۲۴۰ سیر ششضدانگ از طرف ذکری 
رضوی فخار به سید حسین بهاالدینی منتقل گردیده است مساحت پلاک ۱۰9۲8 
طبق تحدید ۴۱۶3/8۰ متر مربه است –طبق سند ۱۰۶۴۲8 مورخه 8۵/۰۵/۱۱  
دفتر خانه مذکور تمامی ۲۰۰ سهم از یک قطعه پلاک ۱۰9۲8 اصلی از طرف اجرای 
احکام دادگستری به قائم مقامی از طرف کلیه ورثه به اسماعیل رحیمی فرزند اکبر و 
طی سند ۱۰۶۴۲۴ مورخه 8۵/۰9/۱۱ دفتر مذکور تمامی ۲۰۰سهم از طرف ورثه 
مذکور به فاضل تونک فرزند احمد منتقل گردیده است – برابر سند ۱۱۱8۴3 مورخه 
8۵/۱۲/۰۵ دفتر مذکور مقدار ۲۰۰ سهم مشاع از ششدانگ و طی سند ۱۱۱8۴۲ 
–مورخه 8۵/۱۲/۰۵ دفتر مذکور مقدار ۲۰۰ سهم مشاع از ششدانگ به ترتیب از طرف 
فاضل تونک و اسماعیل رحیمی به حسین خلیلی فرزند محمود انتقال یافته – طی 
سند ۱۴9۷۵۰دفتر 8۶/۰۵/۰8 دفتر مذکور تمامی ۱۴۴ سهم مشاع از ۲۰۰ سهم 
مشاع از ششدانگ پلاک فوق  از طرف حسین خلیل به غلامرضا کریمی فرزند عباس 
منتقل گردید- برابر سند ۱۵۷9۰۷ مورخه 8۷/۰8/۱8 دفتر مذکور مقدار ۲۰۰ سهم 
مشاع از ششدانگ از طرف حسین خلیلی به محمود صباحی فرزند حسینعلی منتقل 
شده است و جریان غلامرضا کریمی طی شماره ۱۷9۶ مورخه 89/۱۰/۱3 دفتر مذکور 
تمامی ۱۴۴ سهم مورد خریداری از طرف غلامرضا کریمی به سیف الله مهدی فرزند 
محمد حسن منتقل گردیده و جریان محمد صباحی طی ۲۲۱8 مورخهع 89/۱۱/۲8 
دفتر 3 قم و جریان سیف الله مهدی نیز طی شماره 3۲۴ مورخه 9۰/۰۲/۱3 به دفتر 
۲۱ قم اعلام و طی سند ۱۶۶۱9۰  مورخه 89/۱۲/۰۷ دفتر 3 قم تمامی ۲۰۰ سهم 
مشاع از ششدانگ از طرف محمد صباحی به حسین غفاری فر فرزند علی اکبر منتقل 

شده است .                                             
طبق گزارش که به پیوست این صورتجلسه ضبط و محفوظ میباشد مقدار ۱98 
سهم مشاع از مورد ثبت صفحه ۲۲۶ دفتر ۲8۱ به موجب سند شماره ۱۰38۷۵ 
مورخه 8۶/۱/۱8دفتر ۱۵ قم در سهم علی اورعی قرار گرفت که در صفحه ۱۵۰ دفتر 
۵۷۰بنامش ثبت شد و سپس به موجب سند شماره ۴8۷۷ مورخه 8۶/۷/۷ دفتر 38 

قم در سهم ذبیح الله امامی )متقاضی افراز ( قرار گرفته است  
  اخطاریه  دعوت به افراز به دستور زیاست ثبت به علت عدم دسترسی به نشانی 
مالکین مشاعی از طریق آگهی در روزنامه محلی صورت گرفت که این اگهی در روزنامه 

ایمان      شماره    3۴8۷۰      مورخه       93/۰۴/۲3منتشر گردید   شهرداری طی 
شماره ۴/۱۰/۶۵۶9۷ مورخه 93/۰۵/۱۲ با افراز موافقت نموده است 

  اینجانبان محمد حسنی به عنوان نقشه بردار ثبت و آقای شهاب الدین شهریور    به 
عنوان نماینده ثبت قم  در محل حاضر و قطعه افرازی بشرح پیوست برداشت و ترسیم 
گردید و در نقشه منعکس و در این صورتجلسه بشرح آتی قید گردید. لذا حدود اولیه 
قبل از افراز و حدود قطعات افرازی و سهم هر یک از مالکین بشرح ذیل و صفحات 

بعد می باشد.
در ضمن به استناد گزارش دفتر املاک ۷ فرعی از طریق ماده ۱۴۷ قانون اصلاحی 

ثبت به صورت مفروز درآمده است .
ضمنا بایگانی    9   فرعی را به قطعه افرازی اختصاص داده است .

الف :حدود اولیه پلاک  ۱۰9۲8اصلی بخش یک قم طبق سند به مساحت ۴۱۶3/8۰ 
متر مربع

شمال:  اول به طول ۴8 متر مرزیست به نهر عمومی دوم به طول ۱۰۴/۷۰ متر به 
۱۰9۲۶ و ۱۰93۲  

شرق: به طول 3۷/۲۰ متر به ۱۰933و۱۰93۴ اصلی 
جنوب: به طول ۱38/8۰ متر به ۱۰9۲9 اصلی  

غرب: به طول ۱۰ متر مرزیست به ۱۰9۲9 
ب:  حدود و مشخصات قطعات افرازی 

۱- حدود قطعه افرازی  پلاک   9 فرعی از۱۰9۲8  اصلی بخش ۱ قم  به مساحت    
۱9۰/۵۰  متر مربع بصورت یک قطعه زمین  درسهم     آقای عباس شجری 

شمال: به طول ۷/9۵ متر  درب و دیوار  به شارع 8 متری 
شرق: به طول ۲۴/3۰ متر  دیوار به دیوار  پلاک ۱۰۲98/۱/8  

جنوب: به طول 8 متر  دیوار به دیوار  پلاک۱۰9۲8
غرب: به طول ۲3/۶۰ متر دیوار به دیوار  پلاک۱۰9۲8

۲-حدود پلاک باقیمانده    ۱۰9۲8 اصلی بخش یک  ثبت قم اصلی   به مساحت  
۲۵33۵/88 متر مربع  بصورت یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده است در سهم 

سایر مالکین مشاعی به قدرالسهم ) به استثنای مفروزات صادره  و شوارع (  
شمال:  اول به طول ۴8 متر مرزیست به نهر عمومی دوم به طول ۱۰۴/۷۰ متر به 

۱۰9۲۶ و ۱۰93۲  
شرق: به طول 3۷/۲۰ متر به ۱۰933و۱۰93۴ اصلی 

جنوب: اول به طول ۵۱/8۰ به ۱۰9۲9 اصلی دوم که غربی است به طول ۲۵/۱۰ 
متر دیوار به دیوار 8 فرعی از ۱۰9۲8 اصلی سوم به طول 8 متر به درب و دیوار 8 فرعی 
چهارم که شرقی است به طول ۲۴/3۰ متر به 8 فرعی از اصلی مذکور پنجم به طول 

۷9 متر به ۱۰9۲9 اصلی به طول ۱38/8۰ متر به ۱۰9۲9 اصلی  
غرب: به طول ۱۰ متر مرزیست به ۱۰9۲9 

آگهی افراز، نظریه )تصمیم( اداری وصورتجلسه افراز پلاک ۱0928 اصلی بخش یک ثبت قم
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خواصآویشن

 
در انگلیسي Thymus vulgaris( یکي از شناخته شده ترین گیاهان دارویي 
از تیره نعنا است. آویشن درختچه اي کوتاه و پرشاخه است که برگهاي نازک و 
متقابل دارد. داراي گل هایي سفید چتري و منفرد است.در روایات از آن به صعتر 
یاد شده است.محمد زکریاي رازي معتقد است آویشن نفخ شکن،موجب حرارت 
بدن و هضم غذا است. گونه هاي مختلفي از آن در کوهستان هاي ایران بویژه در 
 )Zataria multiflora( کوه پایه هاي شهرستان اقلید )با نام آویشن شیرازي

مي روید.
 در همدان به آن آزربه و در کوخرد هرمزگان به آن اوَشُه مي گویند. در جلگه دشتهاي 
میاني استان بوشهر نیز مي روید و در گویش دشتي بوشهري به آن اوُشِه مي گویند، 
همچنین در استان کردستان واقع در شهرستان بیجارگروس نیز به وفور مي روید که 
به زبان محلي کردي گروسي به آن ازَوهِ مي گونید. آویشن در طب سنتي ایران و اروپا، 
مصرف دارویي دارد. این گیاه علفي و معطر، داراي خواص دارویي بسیاري است و از آن 
در صنایع غذایي)پیتزا،پاستا، ماهي، پنیر، لیکور، ذرت مکزیکي و...(، دارویي، بهداشتي و 
آرایشي استفاده متنوعي مي شود. قسمت هاي دارویي این گیاه، سرشاخه هاي آن و برگ 
خشک شده آن است. در قرون وسطي در فرانسه، ایتالیا و اسپانیا از آویشن براي درمان 
سرفه، سوء هاضمه و از بین بردن انگل هاي روده استفاده وسیعي مي کردند. آویشن خاصیت 
آنتي باکتریال و ضد قارچ دارد. در بعضي کشورها مثل آمریکا دم کرده آویشن براي آرام 
کردن ریه و سرفه در مواقع سرماخوردگي، هنوز هم محبوبیت فراواني دارد. آویشن در 
طب سنتي در طب سنتي از این گیاه به عنوان ضد اسپاسم، رفع تنگي نفس و سرفه 
و سوء هاضمه ودرمان سیاه سرفه، برونشیت، عفونت ریه، سرماخوردگي، آنفلوآنزا و براي 
درمان نفخ و گرفتگي هاي عضلاني استفاده مي شود. اسم کهلیک اوتي )کاکوتي( براي گیاه 
Ziziphous L است نه براي گیاه Thymus L.همچنین آویشن خواص ضد میکروبي 
و ضدانگلي وضد قارچي دارد و این به خاطر وجود ماده اي به نام تیمول است که اگر شما 
در خوردن ان زیاده روي کنید ممکن است مسموم شوید. آویشن همچنین گرم و خشک 
و ضد سرفه است. این گیاه فصل بهار در کوههاي زاگرس از جمله کوههاي استان کردستان 
بخصوص کوههاي شهرستان بیجار از جمله)کوه نسار، کوه حمزه عرب،کوه نقاره کوب و 
منطقه حفاظت شده بیجار( به وفور یافت مي شود.آویشن در طب نوین استفاده امروزي و 
ثابت شده گیاه آویشن براي درمان آسم، سرفه هاي خشک مکرر، آمفیزم و برونشیت است. 
چاي دم کرده آن را نیز براي درمان عفونت گوش میاني، نفخ و تهوع استفاده مي کنند، 
عصاره آویشن حاوي ماده اي به نام »تیمول«است که براي بیماري آسم مفید است.حمام 
آویشن براي مبتلایان به دردهاي عضلاني، مفصلي و روماتیسمي مفید است. ضماد آویشن 
براي نیش و گزیدگي حشرات موثر است .در حاملگي مصرف این گیاه ممنوع است اما در 
دوران شیردهي منعي ندارد.روش مصرف آویشن براي مصرف این گیاه، ۱ تا ۴ گرم پودر 
خشک گیاه را در یک لیوان آب جوش دم کرده )به مدت ۲۰ دقیقه( بریزید. پس از صاف 
کردن محلول را شیرین کرده و 3 بار در روز مصرف شود.در التهاب حنجره و لوزهها و براي 
درمان آفت به صورت غرغره کردن استفاده شود. براي این منظور، یک استکان از پودر گیاه 
را در چهار استکان آب جوش آهسته به مدت ۲۰ دقیقه جوشانیده و پس از صاف کردن، 
براي شست وشوي دهان استفاده شود.آویشن عامل تصفیه کننده خوبي بوده و در درمان 
بي خوابي و امراض جهاز هاضمه مفید است. اگر ۵ تا ۱۰ گرم اویشن را در یک لیتر آبجوش 
دم کرده و با کمي عسل به بیماران مبتلا به تنگي نفس و کلیه و مثانه و درد مفاصل و 

سیاتیک و خونریزیهاي رحم و ترشحات غیر طبیعي زنان بدهید در دفع بیماري آنها 
موثر واقع خواهد شد.آویشن براي جلوگیري از ریزش مو نیز موثر است. ۲۰ گرم اویشن 
را در یک لیتر آب جوشانده شود و هرچند روز یک بار به سر مالیده شود. ضمناً در 

خوردن آویشن نباید زیاده روي کرد زیرا باعث بروز البومین در ادرار مي شود.
عرق آویشن 

عرق آویشن )طبیعت گرم( براي تقویت بدن، تقویت معده، رفع ترشي معده، تقویت 
بینایي، ضد درد و تشنج، رقیق کننده خون، در عفونت هاي ریوي، زکام بي همتاست، 

براي نقرس و سیاتیک مفید است.

 درحالی که کارشناسان اداره آگاهی از بیشتر شدن  میزان خشونت در 
شش ماه اول سال خبر می دهند، کارشناسان طب سنتی هم سرشماری 
مشابه را مطرح می کنند. آنها  بر این باورند  گرم شدن هوا می تواند بر بدن و روان 
آدم ها تاثیری  نامطلوب بگذارد و حتی از یک شخص بی سر و صدا و صبور  هم، انسانی 
زودرنج  بسازد و صدایش را در آورد. این متخصصان ادعا می کنند  کلافه شدن  بعلت 
گرم شدن هوا، امسال بیشتر از هر سالی مردم را تهدید می کند و تابستان زودرسی که 
از آغاز بهار رد پایش پیدا شده، می تواند آماری نامنتظره از خشونت در سطح اجتماع 
را به یادگار بگذارد. این ادعاها را با دکتر علیرضا عباسیان، متخصص طب سنتی مطرح 
کردیم. عباسیان چنین گفته هایی را رد نمی کند اما از نظر او با کمک راهبردهای طب 

سنتی، می توان از آسیب فصل گرما بر احوال ایرانی ها کم کرد.
صبح ها کار، ظهرها استراحت

در اولین مرحله، مهم ترین کارهای تان را به اول ساعات روز یعنی معتدل ترین 
زمان های روز منتقل کنید. آغاز صبح بهترین زمان برای انجام کارهای با اهمیتی است 
که نیاز به صرف انرژی جسمی و روانی بیشتری دارد و زمان غروب هم برای انجام 
کارهای باقی مانده مناسب است اما از منظر طب سنتی حوالی ظهر که گرم ترین زمان 

روز است، بدترین موقع برای انجام کارهای مهم است.
خواب آرام با بهارنارنج

افرادی که احساس می کنند به خاطر گرمای هوا پرخاشگر شده اند، می توانند از 
عرقیات آرام کننده مانند بهارنارنج یا گلاب استفاده کنند. خوشبختانه این عرقیات مگر 
در موارد خاص منع مصرف ندارند و همه می توانند از آنها بنوشند. البته این عصاره های 
گیاهی کمی خواب آور هستند و راننده ها یا کسانی که نیاز به هوشیاری بالا دارند بهتر 

است در مصرف آنها اعتدال را رعایت کنند.
خداحافظ ادویه

را  شما  می توانند  پرادویه  و  تند  خیلی  غذاهای 
تحریک پذیرتر کنند. به جای مصرف آنها می توانید سراغ 
غذاهایی بروید که رطوبت بخشی بیشتری دارند. غذاهای 
آبکی و سوپ ها گزینه های خوبی برای مصرف در این 

فصل هستند. گذشته از این می توانید از گیاهان 
رطوبت بخشی مانند جو که طبع شان خنک است 
و متابولیسم را پایین می آورند هم کمک بگیرید یا 
با چاشنی های ترش مانند آبغوره و آبلیمو خشم تان 

را کمتر کنید. سبزیجات و میوه های خنک مانند 
کاهو، از یک طرف و مرکبات و میوه های آب دار 

مانند خیار از طرف دیگر می توانند آرامش شما 

را بیشتر کنند.
اولین و آخرین راه؛ هوشیاری!

تغذیه و مراقبت های دیگر به بهبود شرایط افراد کمک می کند اما نمی توانیم نقش 
خودکنترلی در کم شدن آسیب ها را نادیده بگیریم. آدم ها باید مدام خود را مورد بررسی 
قرار دهند و نسبت به عواطف شان هوشیار باشند. باید ببینند چقدر دچار خشم و غضب 
و ناراحتی هستند یا اینکه چه اندزه احساس آرامش و خوشحالی شان بیشتر شده است. 
طبیعی است که در ماه های پیش رو خشم بیشتر احساس شود اما اگر افراد بدانند که 
از وضعیت تعادل خارج شده اند می توانند کنترل بیشتری بر احساسات و رفتارهای شان 

داشته باشند.
آرامش با سرکه و انگبین

نوشیدنی های خنک مانند شربت سکنجبین، هم خاصیت دارویی دارند و به بدن 
آب رسانی می کنند و گرما و عطش را فرو می نشاند. درواقع به همه نوشیدنی هایی که 
در آن یک ماده ترش و یک ماده شیرین مخلوط شده سکنجبین می گوییم، که این 
شربت می تواند مخلوطی از سرکه و عسل باشد یا اینکه با سرکه و شکر درست شود اما 
شربت های دیگری مانند شربت آلبالو، آبغوره یا آبلیمو که مخلوطی از یک ماده ترش و 

شیرین هستند هم برای فرونشاندن این حالت مفیدند.
دوغ برای دیابتی ها

کسانی که دیابت دارند و به خاطر بالا بودن قند خون نمی توانند چنین شربطی را 
مصرف کنند، می توانند سراغ دوغ بروند و در دوغ شان دانه »خرفه« خیس کنند. البته 

بهتر است این افراد دوغ کم نمک بنوشند تا کمتر احساس عطش کنند.
خشم مهارناپذیر به خاطر دفع آب

در این فصل افراد باید مراقب دفع زیاد آب و مایعات از بدن باشند. اگر دچار اسهال 
شدند و احساس کردند که وضعیت شان غیرطبیعی است حتما باید به پزشک 

مراجعه کنند.
سونای خشک در تابستان ممنوع

فعالیت شدید در شش ماه گرم سال و به ویژه در ماه رمضان می تواند 
تحمل افراد را کمتر کند. به همین دلیل توصیه می شود که در روزهای گرم 

سراغ ورزش هایی مانند شنا، شیرجه و واترپلو 
بروند و از ورزش هایی که در فضای باز و زیر 

آفتاب انجام می شوند یا اینکه مانند سونای 
خشک حرارت بدن را بالا می برند؛ پرهیز 

کنند.

شدت گرما و توصیه های مفید طب سنتی 

نیــم تــای فنــاوری

زد و خورد و دعوا در سالن ها و استادیوم های ورزشی باعث ساخت روبات های 
تماشاگر به جای انسان ها شده است.

کشور کره جنوبی این بار از روبات ها به جای طرفداران و تشویق گران تیم های ورزشی در 
مسابقات بیسبال در این کشور استفاده کرده است.

گفتنی است، ورزش بیسبال در کشور کره جنوبی طرفداران فراوانی دارد و حتی در ضمن 
بازی های لیگ بیسبال در این کشور حوادث تلخی مانند صدمه و حتی مرگ طرفداران اتفاق 

افتاده است.
دولت و مخترعان کره جنوبی برای مقابله با حوادث داخل سالن های ورزشی از روبات های 

تشویق کننده استفاده کرده اند.

اولینصفحهکیبورددنیاکهباآن
همهوسایلکنترلمیشوند

یک صفحه کیبورد رایانه جدید می تواند به کاربران امکان کنترل تمامی وسایل 
هوشمند را بدهد.

کارشناسان به تازگی یکی صفحه کیبورد منحصر بفرد برای افراد در اتاق پذیرایی برای کار با 
انواع وسایل هوشمند تولید کرده اند که مجهز به صفحه حسگر نمایش لمسی است.

گفتنی است، یکی از ناراحتی های اغلب کاربران استفاده کننده از PC عدم توانایی کار با 
صفحه لمسی بر روی کیبورد است که تنها بر روی لپ تاپ ها تا به حال امکان پذیر بوده که با 
استفاده از فناوری نوین افراد می توانند با صفحه لمسی کیبورد خود تمامی وسایل هوشمند 

مانند تلویزیون و PC خانه خود را کنترل و فرامین را به دستگاه انتقال دهند.
این کیبورد مجهز به پورت USB است و تا فاصله ۱۰ متر دورتر از کامپیوتر یا تلفن قابلیت 

دریافت فرامین را دارد.

یکهدفونمسیوحرفهای
نوار  با  هدفون  یک  آلمانی  طراح 
مسی طراحی کرده است که به دلیل 
شکل ظاهری آن و قدرت صدا از دیگر 

هدفون ها متفاوت شده است.
 Cyprium آخرین مدل هدفون است 
طراحی   Dan Salisbury توسط که 
 Sennheiser شده و یک ورژن استیل

HD۲۵-۱ است.
Dan Salisbury هنرمند طراح در 

طراحی خود از زیبا شناسی استفاده کرده است؛ این هدفون دارای یک نوار مسی است که ظاهر 
آن را متفاوت کرده است.

تمام اجزای این هدفون مانند بقیه هدفون هاست و با وجود نوار مسی آن، سبک است و از نظر 
قدرت صدا، قوی تر و قابل تنظیم با سر کاربر است.

رکوردیجدیددرساختماشینخورشیدی
دانشجویان استرالیایی با ساخت یک خودروی جدید، رکورد جدیدی به نام 
خود ثبت کردند که این رکورد توسط فدراسیون بین المللی خودرو به تأیید رسید.

 در ماشین های الکتریکی هنوز هم جای پیشرفت است و هر روز ماشینی با طرح و عملکرد 
جدید طراحی و ساخته می شود.

گروهی از دانشجویان دانشگاه نیوگالز در جنوب استرالیا که به پنل های خورشیدی 
علاقه مندند، وسیله نقلیه ای با فناوری انرژی خورشیدی طراحی کرده اند.

این دانشجویان با ساخت این خودرو، رکورد جدیدی به نام خود ثبت کردند؛ این رکورد 
توسط فدراسیون بین المللی خودرو به تأیید رسید.

این خودرو با یک بار شارژ کامل می تواند مسافت ۵۰۰ کیلومتری را با سرعت متوسط 
۱۰۰ کیلومتر در ساعت حرکت کند؛ باتری یون لیتیوم آن توسط پاناسونیک عرضه شده 

است که با یک پریز شارژ می شود و در هر بار قرار گرفتن در معرض خورشید می توان دو 
ساعت رانندگی کرد.

این ماشین خورشیدی برای سال ۲۰۱۵ به بازار عرضه می شود.

رباتنگهبانهوشمند
رباتی طراحی شده است که قادر به چرخیدن و نگهبانی در اتاق هاست و می تواند 

از طریق بلوتوث به کاربر هشدار دهد.
 Jr یک ربات گشت زنی و هشدار دهنده است و برای خانه یا محل کار ساخته شده است.

این ربات با فناوری های تعبیه شده مانند یک نگهبان عمل می کند و قادر به انجام کنترل 
از راه دور است.

Jr توسط شرکت Roambotics توسعه داده شده است؛ این ربات می تواند از اتاقی به 
اتاق دیگر رفته و در صورت مشاهده خطر با اتصال به WIFI از طریق بلوتوث به گوشی همراه 

مالک گوشی یک پیام هشدار بفرستد.
این ربات برای نظارت در خانه و یا محل کار طراحی شده و به یک سری سنسور صوتی و 
دوربینی با نمایش 3۶۰ درجه مجهز شده است؛ فیلم ها و تصاویر همگی ذخیره می شوند و 

توسط یک نرم افزار اختصاصی در زمان واقعی نشان داده می شوند.
این ربات دارای یک نرم افزار آموزشی است که آن را قادر به درک محیط زیست می کند و 

می تواند از برخورد با مبلمان و موانع جلوگیری کند.
 NVIDIA پردازنده و در داخل آن یک  دارای یک دستگاه شارژر است  ربات  این 

Tegra۴  وجود دارد.
از این ربات به غیر از موارد امنیتی می توان به عنوان یک سیستم نقشه برداری سه بعدی 

نیز استفاده کرد و برای پیدا کردن برنامه های تلویزیونی نیز استفاده می شود.
در حال حاضر قیمت آن مشخص نیست و زمان ارائه آن به بازار نیز مشخص نشده است.

برایتامینآهنبدنچهبخوریم؟
یک کارشناس تغذیه معتقد است: مصرف دل و زبان گوسفند می تواند در 

کاهش کم خونی موثر باشد. 
مریم شیرمستی در خصوص منابع تامین آهن برای بدن، گفت: آهن را می توان از دو 
مبنع گیاهی و جانوری تامین کرد که گوشت قرمز مهمترین منبع تامین آهن جانوری 

است. 
وی ادامه داد: توصیه می شود افرادی که کلسترول بالا ندارند مصرف گوشت قرمز را در 

برنامه غذایی خود بگنجانند. 
این کارشناس تغذیه دل و زبان را نیز از دیگر منابع تامین آهن برشمرد و تاکید کرد: 
جگر هم از منابع خوب تامین آهن است، اما در مقایسه با دل آهن کمتر و کلسترول 

بیشتری دارد. 
شیرمستی معتقد است، افراد کم خون می توانند یک بار در هفته از دل، جگر و یا زبان 

استفاده کنند. 
وی عدسی، سبزیجات پررنگ از جمله کلم بروکلی، اسفناج و سبزی خوردن را از جمله 
منابع گیاهی تامین آهن دانست و افزود: بهتر است همراه منابع آهن از مواد غذایی دارای 

ویتامین C نیز استفاده شود که جذب آهن را بالا می برد. 
شیرمستی ادامه داد: ویتامین C را می توان از گوجه، آبلیموی تازه و ... تامین کرد. 

این کارشناس تغذیه همچنین مصرف مکمل های آهن همراه با اسیدفولیک را برای 
افرادی که کم خونی دارند ضروری دانست که بسته به میزان کم خونی میزان مصرف 

آن متفاوت است. 
به گفته شیرمستی ، خانم ها می توانند یک روز در میان قرص آهن مصرف کنند و افرادی 

که کم خونی شدید دارند حتی دو بار در روز هم می توانند مصرف کنند. 
وی به نقش قهوه، چای و نوشابه در پیشگیری از جذب آهن هم اشاره و خاطرنشان 
کرد: توصیه می شود افراد یک ساعت قبل و دو ساعت بعد از غذا از مصرف این مواد 

خودداری کنند. 
این کارشناس تغذیه با بیان اینکه چای سبز هم همین اثر را دارد، تاکید کرد: مصرف 

لبنیات و کلسیم هم می تواند باعث کاهش جذب آهن شود. 

روشجدیدبرایکنترل
باکتریهایعاملمننژیت

پزشکان در یک مطالعه جدید به روشی تازه برای کنترل باکتری های عامل 
شیوع مننژیت پی برده اند. 

آزمایش روی دو واکسن جدید را که از طریق کاهش باکتری های عامل مننژیت از 
شیوع این بیماری می کاهند،  آغاز کردند. 

متخصصان دو واکسن MenACWY-CRM و ۴CMenB را روی تعدادی 
MenACWY- داوطلب ۱8 تا ۲۴ ساله آزمایش کردند. طبق مشاهدات آنان واکسن

CRM تا 39 درصد و واکسن ۴CMenB نیز ۲۰ تا 3۰ درصد از میزان باکتری های 
عامل مننژیت موجود در بینی و گلوی افراد می کاهد. 

دکتر »رابرت راید« از دانشگاه سوتامپتون انگلیس و متخصص ارشد این مطالعه 
گفت: یافته های اخیر می تواند شیوه تولید واکسن های جدید برای کنترل این بیماری 

را در آینده تغییر دهد. 
به گفته دکتر راید، شیوه استاندارد برای کنترل این بیماری واکسینه کردن با هدف 
تولید سطح بالایی از آنتی بادی ها در خون به منظور حفظ آن در برابر بیماری ها است 

اما می دانیم که این آنتی بادی ها می تواند در ظرف چند ماه ناپدید شوند. 
این پزشک افزود: در این مطالعه آمده است که این دو واکسن بر وضعیت گلو تاثیر 
می گذارد و توجیه می کند که به چه علت این واکسن می تواند بر تعداد باکتری ها 

موثر باشد. 
 مننژیت شامل بروز عفونت در غشاء احاطه کننده مغز و نخاع است. باکتری های عامل 
مننژیت شایع و رایج هستند اما بدون آنکه ضرری داشته باشند در بینی و گلوی ۱۰ 
درصد از افراد وجود دارند. این باکتری ها می توانند از طریق تماس نزدیک از فردی به 
فرد دیگر منتقل شوند. خطر ابتلا به مننژیت در تمام افراد وجود دارد اما با این حال 

نوزادان و کودکان بیشتر در معرض ابتلا به آن هستند. 

آبدرمانیوبهبودعملکردسیستمعصبی
 استفاده از آب درماني علاوه بر تاثیر مثبت بر روي جریان خون و سوخت  

و ساز، عملکرد سیستم عصبي بدن را نیز به میزان قابل توجهي بهبود 
مي بخشد.

 محمدرضا درستکار متخصص طب فیزیکي و توانبخشي گفت: اغلب افراد براي 
برطرف کردن مشکلات جسمي و رواني خود اقدام به انجام برخي کارهایي مي کنند 
که نه تنها مشکل آن ها برطرف نمي شود، بلکه احتمال تشدید بیماري و عارضه شان 

نیز وجود دارد.
وي افزود: آب درماني یا هیدروتراپي روشي مهم و موثر است که با استفاده از آن 

مي توان بسیاري از بیماري ها و اختلالات را کاهش داد و یا از شدت آن ها کاست.
درستکار با بیان اینکه تاثیرات آب به واسطه اثري است که بر روي پوست بدن دارد، 
تصریح کرد: در آب درماني پوست بدن به عنوان یک عضو مهم مطرح است، چرا که 
در اثر برخورد آب، گیرنده هاي عصبي پوست تحریک مي شوند. تحریک ایجاد شده از 
طریق اعصاب بر سیستم عصبي مرکزي اثر گذاشته و در واقع همین موارد موجب 

ایجاد اثرات آب درماني مي شود.
وي گفت: در واقع استفاده از آب درماني علاوه بر تاثیر مثبت بر روي جریان خون 
و سوخت و ساز، عملکرد سیستم عصبي بدن را نیز به میزان قابل توجهي بهبود 
مي بخشد. آب درماني همچنین بر روي ترکیب خون و میزان ترشح غدد نیز تاثیرات 

مثبتي بر جاي مي گذارد.

قرصآهنرابیشتراز۵ماهنخورید
مکمل ها مثل هر داروی دیگری عوارض خاص خودشان را دارند، به همین  

دلیل دوره مصرف آنها باید محدود شود. بر اساس راهنماهای بالینی حتی اگر 
فرد کم خونی شدید داشته باشد مکمل آهن نباید بیشتر از 5 ماه به طور پیوسته 
برای او تجویز شود چون خود مکمل ها می توانند مضر باشند و مشکلاتی برای 

سلامت فرد به وجود بیاورند. 
برای مدت طولانی مصرف شود می تواند  و  از حد  بیشتر  اگر  این مکمل خاص 
اکسیدکننده باشد و از این راه به سلول های بدن آسیب برساند. بنابر این می گویند اگر 
فردی دچار فقر آهن شدید است باید برنامه درمانی او به گونه ای باشد که همراه برنامه 
غذایی و مصرف مکمل ها، در کمتر از ۵ ماه مکملش تمام و مشکلش برطرف شود. اگر 
این اتفاق نیفتاد یعنی علت اولیه کم خونی برطرف نشده و در برنامه درمانی او مشکلی 
وجود دارد.  به علاوه بسیاری از بانوان برای داشتن پوست و موی بهتر مکمل روی مصرف 
می کنند. این یکی از شایع ترین مکمل هاست اما لازم است بدانید مصرف مکمل روی، بر 
جذب آهن تاثیر منفی می گذارد و بهتر است برای جلوگیری از فقر آهن درباره دوز مصرف 

روی نظر پزشک را بپرسید.

آیاکلسیمباعثسنگکلیهمیشود؟
شایعاتی وجود دارد مبنی بر اینکه مکمل کلسیم اگر هنگام شب مصرف شود،  

برای کلیه ها مشکل ایجاد می کند. اما لازم است بدانید مصرف مکمل ها به 
ساعات روز بستگی ندارد. 

اگر کسی کمبود کلسیم داشته باشد بهترین حالت مصرف آن همراه با غذاست. فرد 
می تواند بسته به میل خود آن را همراه صبحانه، ناهار یا شام مصرف کند. در این صورت 
نگرانی درباره اینکه مکمل کلسیم باعث سنگ کلیه شود، وجود ندارد. اما مصرف مکمل ها 
به طور خودسرانه در دوره های طولانی می تواند باعث آسیب به کبد و کلیه ها شود. مصرف 
ویتامین های محلول در چربی مثل ویتامین A هم می تواند در کبد جمع شود و در مدت 

زمان طولانی به این عضو آسیب جدی وارد کند.

کشندهتریندانهمیوهتابستانیرابشناسید
در مصرف گیلاس محتاط باشید و بشدت حواستان به بلعیدن هسته آن باشد 

زیرا درآن صورت در معرض خطر مرگ قرار می گیرید
مطالعات جدید دانشمندان نشان می دهد گیلاس جزو میوه های خطرناکی است که 

باید با احتیاط بسیار مصرف شود.
گیلاس سرشار از ترکیبات آنتی اکسیدانی بوده، از این رو روند پیری را به تأخیر 
می اندازد. تحقیقات نشان می دهد مصرف روزانه ۶ عدد گیلاس می تواند جایگزین خوبی 
به منظور کنترل و درد ناشی از تورم بیماران باشد. بررسی ها نشان می دهند، این میوه را 

می توان خام یا پخته مصرف کرد. 
دانه این میوه در صورت جویده شدن، له یا آسیب دیدن هیدروژن سیانور )نوعی ماده 
سمی( ترشح می کند. علایم مسمومیت خفیف آن سردرد، سرگیجه، اضطراب و استفراغ 
است. علایم مسمومیت بالای آن تنگی نفس، بالا رفتن فشارخون، ضربان قلب و از کار 
افتادن کلیه است. اثر دیگر مسمومیت ناشی از مصرف دانه این میوه اغما، تشنج و مرگ 
بر اثر حمله تنفسی است. گفتنی است، گیلاس و آلبالو جزو میوه هایی هستند که در 
تابستان در مناطق مختلفی رشد می کنند و افراد به محض دیدن درخت گیلاس و آلبالو 
نباید آن را بچینند و مصرف کنند زیرا مطالعات اخیر نشان می دهند گیلاس جزو میوه 
های سمی است که باید از مناطق معتبر چیده شود و مصرف خود سرانه آن بدون آگاهی 

عواقب زیادی به دنبال د ارد.

مورچهرباتتمیزکننده
طراحان یک جاروی برقی شبیه به مورچه طراحی کرده اند که مانند حشرات، مواد 

را به خود جذب می کند.
Ant-Bot یک جاروبرقی آینده است که می تواند مانند یک توپ عمل کند؛ این دستگاه 

توسط Seonghyun Kim  و Yunjo Yu طراحی شده است.
Ant-Bot قادر به حرکت و پریدن است و مانند یک مورچه کارگر برای حفظ و تمیزی 

خانه عمل می کند.
این ربات کاملاً مانند یک حشره، مواد را به خود جذب می کند؛ به طور کامل می تواند همه 
جای خانه حتی گوشه ها را تمیز کند؛ حتی کاربر می تواند یک محل به خصوص را برای تمیز 

کردن مجدد انتخاب کرده و توسط اشاره گر لیزری به جارو بگوید آن قسمت را تمیز کند.
این ربات دارای یک پنل شیشه ای، سه چرخ در زیر، سه برس، یک پورت، یک باتری و یک 

چراغ در جلو است؛ توسط چرخ ها روی زمین حرکت می کند و شارژ آن بسیار آسان است.

اولینپنلخورشیدیشفافتولیدشد
 محققان دانشگاه ایالتی میشیگان موفق به ساخت اولین پنل خورشیدی شفاف 

شدند.
صفحات خورشیدی یا پنل خورشیدی به مجموعه ای از سلول های خورشیدی گفته 

می شود که نور خورشید را به انرژی الکتریکی تبدیل می کنند.
هرچه میزان نور تابیده شده به سلول های خورشیدی بیشتر باشد، میزان انرژی الکتریکی 

تولید شده نیز بیشتر است.
سلول های خورشیدی در حال حاضر در صنعت ساختمان سازی، حمل و نقل هوایی و 
نیروگاه ها کاربرد گسترده ای دارند ولی تا به حال مدل شفافی وجود نداشت که بتوان از آن 

بجای شیشه استفاده کرد.
محققان دانشگاه میشیگان با استفاده از مولکول های ارگانیک پوششی تولید کرده اند که 
قادر به تفکیک طول موج های مختلف نور است. زمانی که این لایه روی پنل خورشیدی 
قرار می گیرد باعث شفافیت آن می شود. مهمترین فاکتور در ارزیابی کارایی پنل های 
خورشیدی، راندمان آن است. راندمان پنل های شفاف ساخته شده توسط محققان میشیگان 
هنوز به اندازه ای نیست که بتوان آن را وارد بازار کرد ولی محققان امیدوارند که تا پایان سال 
جاری می توان از این محصول در ساختمان استفاده کرد. چندی پیش محققان موفق به 
ساخت یک دستگاه خنک کننده شدند که با سلول های خورشیدی ترکیب می شود تا 
ضمن حفظ کارایی ، دمای آن را کاهش دهد؛ زیرا سلول ها به دلیل تماس مستقیم با نور 
خورشید دمای بالایی دارند. باتوجه به کمبود منابع انرژی و به اتمام رسیدن منابع طبیعی، 
استفاده از انرژی رایگان خورشیدی یکی از مهمترین اهداف محققانی است که در زمینه 
انرژی های پاک و تجدیدپذیر فعالیت می کنند. فناوری سلول خورشیدی شفاف، برای اولین 

بار توسط محققان دانشگاه ماساچوست به بازار عرضه شد.

اولیننسلروباتهایتشویقکننده
دربازیهایورزشی
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آلودگی هوا در کلانشهر ها مرگ خاموشی است که 
سالانه هزاران نفر را دچار بیماریهای تنفسی و مرگ 
تدریجی می کند. شهرهای بزرگی همچون لندن در 
انگلیس، لس آنجلس در آمریکا، توکیو در ژاپنT بوپال 
در هند و مکزیکوسیتی در مکزیک در نیم قرن شاهد 

بیشترین تلفات آلودگی بودند.
توسعه  با  گذشته  سال   ۲۰ طی  ها  کشور  این  البته 
و  سوخت  کیفیت  بردن  بردن  بالا   ، حمل و نقل عمومی 
اتومبیل های شخصی و خارج کردن کارخانه های صنعتی 
از شهر های بزرگ توانستند آلودگی هوای شهر های خود را 
کنترل کنند. در این میان کلانشهرهای کشورمان نیز از نظر 
آلودگی هوا وضعیت بدی دارند و تهران در بین آلوده ترین 

شهرهای جهان قرار گرفته است.
خسارت ۱۱ میلیارد دلاری آلودگی هوا 

در ایران تا سال 20۱4
در ایران اگرچه تا کنون هیچ آمار رسمی در رابطه با میزان 
تلفات آلودگی هوا در کلانشهر هایی مانند تهران، مشهد و 

اصفهان  و قم اعلام نشده است اما تجربه کلانشهر های بزرگ 
دنیا نشان می دهد، آلودگی هوا می تواند منجر به تلفات جانی 
زیادی برای شهروندان کلانشهرها باشد. چنانچه براساس آمار 
سازمان ملل خسارت ناشی از آلودگی هوا در ایران تا سال 
۲۰۰8 برابر 8 میلیارد دلار بوده ، که این خسارت ها تا سال 
۲۰۱۴ به ۱۱ میلیارد دلار و تا سال ۲۰۱9 به ۱۵ میلیارد 

دلار خواهد رسید.
آلودگی هوا در تهران در حدی است که روزنامه گاردین 
نیز در گزارشی نوشت بیش از شش ماه از سال، جمعیت 8.3 
میلیون نفری تهران ترکیب گاز های کشنده منواکسید کربن، 
دی اکسید سولفور، اکسید نیتروژن و هیدروکربن را تنفس 
می کنند و وضعیت آلودگی هوای پایتخت کشورمان را نگران 

کننده دانست.
مرگ 4 هزار نفر در سال ۱952 در لندن

آلودگی هوا معضل بسیاری از کلان شهرهای جهان بوده و 
هست چنانچه از ۵ تا 9 دسامبر سال ۱9۵۲ یک توده هوای 
پرفشار موجب بروز وارونگی دما و مه بر فراز شهر لندن شد.به  

علت وارونگی حرارتی در سطح پائین ، سکون هوا ،دود و دی 
اکسید گوگرد ۴۰۰۰ نفر از مردم جان خود را از دست دادند 
و چندین نفر بعلت ابتلا به بیماریهای تنفسی بستری شدند.

به طور مشابه در ژانویه سال ۱9۵۶ و دسامبر سال ۱9۶۲ 
پیشامد های ناگوار آلودگی هوا در لندن اتفاق افتاد و صدها 

نفر از مردم جان خود را ازدست دادند.
مرگ 2 هزار نفر در لوس آنجلس در دهه 70

شهر لس انجلس بر روی یک دشت در ساحل رودخانه در 
قسمت جنوبی ایالت کالیفرنیا قرار گرفته است. ارتفاع زمین به 
تدریج از خط ساحلی به طرف کوههای شرقی افزایش می یابد 
به طوری که در فاصله ۵۰ کیلومتری دارای ارتفاع ۶۰۰ متر 
است. گازهای زیان آور که از هزاران دستگاه اتومبیل آزاد 
شده اند بعلت هوای پایدار در اتمسفر محبوس شدند. پدیده 
وارونگی حرارتی غلظت گازهای خروجی اتومبیل را در هوا 
افزایش داد که در نهایت منجربه تشکیل مه دود فتوشیمیائی 
و پراکسی استیل نیترات)PAN( گردید که باعث کاهش 
میزان دید ، تحریک و سوزش چشمها و صدمه به گیاهان 
گردید. آمار ها نشان می دهد این شهر در اوایل دهه ۷۰ 
میلادی در یعنی ۴۰ سال پیش بیش از ۲ هزار نفر به علت 

آلودگی هوا در این شهر جان خود را از دست دادند.
کیفیت پایین خودرو و سوخت عوامل اصلی آلودگی هوا

آمارها نشان می دهد که عامل حدود 8۰ درصد آلودگی 
نیز  میان  این  در  و  هستند  متحرک  منابع  تهران  هوای 
بیشترین سهم تولید آلایندگی مربوط به خودروهای شخصی 
و موتورسیکلت ها است. به اعتقاد کارشناسان و متخصصان 
عوامل اصلی آلودگی هوا کیفیت پایین خودروها و سوخت 
محسوب می شوند. چنانچه متخصصان این حوزه معقتدند 
و  کیفیت  با  موجود، خودروهای  به جای خودروهای  اگر 
دارای استانداردهای روز دنیا در شهر تهران تردد می کردند، 
آلودگی هوای تهران به یک سوم کاهش می یافت. همچنین 
پایین بودن کیفیت سوخت نیز یکی از مشکلاتی است که 
سال ها مورد بحث بوده است اما هنوز تولید و عرضه سوخت 
با استاندارد یورو ۴ به صورت گسترده و در تمام سطح کشور 
صورت نمی گیرد. در این میان آن چه مسلم است تا زمانیکه 
مردم ندانند در معرض چه تهدیدی قرار دارند و خود به 
عنوان مدعی وارد این عرصه نشوند حل معضل آلودگی هوا 

به درازا خواهد کشید.

در بسیاری از مواقع ما خوشبخت نیستیم زیرا راه های 
خوشبختی در دسترس مان را نمی شناسیم و به جای 
به  آن  ورود  راه  برویم،  استقبال خوشبختی  به  آنکه 

زندگی مان را سد می کنیم.
خیلی از انسان ها در هراس از فردا زندگی می کنند. سایه 
ترس روی زندگی آنها گسترده شده و مدام از این می ترسند 
که فردا چه خواهد شد. اما یک لحظه منطقی فکر کنید، شما 
که نمی توانید فردا را کنترل کنید، اما چیزی که می توانید آن را 
کنترل کنید زندگی خودتان، در همین لحظه است. ترس تان در 
مورد آینده را کنار بگذارید و یاد بگیرید همین لحظه را دوست 
داشته باشید و از آن لذت ببرید. آنچه باید بدانید این است: 
این لحظه ای که در آن هستید دیگر تکرار نمی شود، پس قدر 
آن را بدانید.  آیا حاضر هستید پول هنگفتی خرج کاری کنید 
که هیچ اثری در خوشحال تر کردن شما ندارد؟ در زندگی 
بارها اتفاق افتاده شما سرمایه گذاری در کاری به ظاهر سودمند 
را در اولویت اهدافتان قرار می دهید و درآمد خوبی هم کسب 
می کنید اما این اقدام الزاما به خوشحال تر شدنتان نمی انجامد.

شاید شما هم با آموختن این هفت درس، همزمان خوشحالی و 
موفقیت در کار را تجربه کنید و به نوعی دگرگون شوید.

 ۱. خود یاری
با خودتان مهربان باشید؛ به ویژه هنگامی که احساس بدی 
دارید. اگر یاد بگیرید چگونه بدون احساس تنفر از خودتان، 
شکست را بپذیرید، قطعا بزرگ ترین درس زندگی تان را خیلی 
خوب فرا گرفته اید. خودیاری به شما فرصت بازگشت سریع از 
شکست ها و جست و جوی فرصت های جدید بدون هراس از 

قدم زدن در راه قبلی را می دهد. 
 2. آینده خودتان را ببینید

بهترین راه برای دیدن خودتان در آینده، شفافیت و دیدی 
واقع بینانه از آن چیزی است که رویایتان محسوب می شود. 
اگر این قدم را بردارید به راحتی می توانید خودتان را در آینده 
ببینید. اگر می خواهید در موقعیتی خاص باشید، خودتان را در 

آن شرایط تصور کنید. 
 3. تقدیر و قدردانی

اگر از آنچه هستید راضی باشید در آینده کسی خواهید شد 
که الان آرزویش را دارید. رضایت و قناعت شما را به مکان های 
غیر قابل باوری می رساند؛ فرصت هایی پیش پای شما قرار 
می گیرد که روزهای اول اصلا انتظارش را نداشتید، پیشنهادهای 
غیر منتظره ای به شما ارائه می شود، موفقیتی تضمین شده 
خواهید داشت و در بدترین حالت از آنچه الان هستید، رضایت 

دارید. این، یک بازی دو سر برد است.
عده زیادی از ما زمان زیادی را صرف اثبات خودمان به 
دیگران می کنیم. شاید در کوتاه مدت از تایید شدن توسط 
دیگران خشنود شویم اما این احساس خوب مدت زیادی دوام 

نمی آورد
4. صداقت و صبر

بیشتر اوقات با کمترین میزان صبر، خواهان موفقیت در 
سریع ترین زمان ممکن هستیم. وقتی دچار ترس و استرس 
می شوید در موقعیتی منفعلانه گرفتار می شوید و کارایی هایتان 
به حداقل می رسد. عجله همیشه به شما ضربه می زند؛ صبر 
و تامل، اعتقاد به کاری که انجام می دهید و صبوری، تمایز و 

موفقیت را رقم می زند.
 5. تمرین تمرکز

در این روزهایی که پرمشغله بودن، شما را مهم تر جلوه 
می دهد تمرکز روی حرفه و تخصص خیلی بیشتر از سرک 
کشیدن به همه کارها، باعث موفقیت می شود. همین الان 
تصمیم بگیرید از کارهای فرعی مانند چک کردن ایمیل در 
ساعات کاری پرهیز کنید چون عدم تمرکز راحت ترین راه 
برای زمین خوردن شما و یک شرکت است. نتایج یک تحقیق 
نشان داده وقتی در حال نشان دادن واکنش یا انجام چند کار 
همزمان هستید، بهره هوشی شما ۱۰ تا ۱۵ درصد کاهش 

می یابد. 
۶. از قلبت پیروی کن

عده زیادی از ما زمان زیادی را صرف اثبات خودمان به 
دیگران می کنیم. شاید در کوتاه مدت از تایید شدن توسط 
زیادی  این احساس خوب مدت  اما  دیگران خشنود شویم 
دوام نمی آورد. بهترین راه برای رسیدن به موفقیت، عمل به 
خواسته های قلبی است؛ وقتی قصد اتخاذ تصمیمی را دارید به 
قلبتان رجوع کنید، چه آن تصمیم مهم باشد و چه بی اهمیت.

 7. افکار، مولد واقعیت ها
شما آن چیزی می شوید که فکر می کنید، پس هر چقدر 
مثبت تر بیندیشید، مثبت تر جلو خواهید رفت. اگر تصور 
می کنید در شغل فعلی ناموفق هستید، مطمئن باشید با این 
طرز تفکر در هر نقطه دیگری هم ناموفق هستید. چنانچه واقع 
بین باشید و در اصلاح اشتباهتان بکوشید، قطعا نتایج مثبتی 

می گیرید.

تعهد داشتن  برای آن کاری را انجام دادن دو بحث  
خیلی مهمی است که باید در دوران  کودکی آنها را 
داشته و یا آموزش دیده باشیم. و خیلی بهتر است که 
این مورد بسیار مهم  در دوران  مدرسه هم انجام شود؛ 
چون ا که دانش آموزان بیشتر زمان  مفید روز خود را 

در مدرسه می گذرانند. ولی چطور و چگونه؟
۱-مدرسه یک مکان فیزیکی است و نیازمند وارسی کردن 
و مرتب کردن آن فضا است. می توان با طبقه بندی کردن این 
کارها و متناسب کردن آن با هوش های چندگانه در انسان 
آن کارها را در مدرسه به گونه ای سازماندهی کرد که بتوان 
به تمامی دانش آموزان پروژه و یا سهمی از یک مسئولیت و کار 
بزرگ یا کوچک را سپرد و آن را مدام پیگیری کرد؛ و به این 
ترتیب گام موثری در دادن احساس مسئولیت به دانش آموزان 

برداشت.

یا سالن  اغلب مدارس، دانش آموزان رستوران و  ۲-در 
غذاخوری دارند. می توان نحوه تهیه مواد اولیه برای یک وعده 
غذایی، آماده کردن اولیه غذا، درست کردن آن، چیدن برای 
دانش آموزان، نظارت بر رستوران و در نهایت نظافت رستوران 
در آن روز را به دانش آموزان سپرد. این کار باعث می شود 
که دانش آموزان نتیجه زحمات یک وعده غذایی را به خوبی 
درک کنند. نکته اینجاست که فقط برخی از دانش آموزان 
به این کار علاقه نشان می دهند و این هنر معلمان و کادر 

آموزشی است که با ترفندی خاص این مهم را دریابند.
3-در برخی از مدارس می توان کاشت، و برداشت گیاهان و 
یا سبزیجات را به دانش آموزانی که هوش طبیعت گرا دارند 
سپرد. آن ها به خوبی می توانند از پس نظافت آزمایشگاههای 
علوم، تهیه انواع حشرات و کرم ها برای بقیه کلاس ها برآیند. 
به دین گونه علاوه بر تقویت آن دانش آموز در این حوزه و 

افزایش علم او، احساس مسئولیت او نیز بسیار افزایش می یابد. 
آن ها حتی تمام گلدان های شما را در راهروها و … مراقبت 

می کنند و یک برنامه منظم آبیاری به شما ارائه می دهند.
۴-برخی از دانش آموزان قادر هستند آموزش های لازم را 
به کودکان سن پایین تر برای علومی چون ادبیات، دیکته و 
زبان رایاد بدهند. اینگونه دانش آموزان سخنورانی هستند که 
می توانند مسئولیت هایی همچون برگزاری جشن ها و نظارت 
کلی بر تمام مسئولیت های معماری مدرسه و بررسی کنترل 
کیفی دانش آموزان دیگر را بر عهده گرفته و همچون بازرسان 
موفق عمل کنند. اینگونه دانش آموزان هوش کلامی و برون 

فردی مناسبی در این زمینه دارند.
۵-به برخی از دانش آموزان می توان نظافت حیاط، سریع 
انجام دادن این کار، جمع کردن توپ های زنگ ورزش و 
سازماندهی دانش آموزان در مواقعی که لازم است را سپرد. 
اینگونه دانش آموزان قادر هستند در اردوهای جمعی نقش 
ناظران موفق را بازی کنند. همچنین قادر هستند به حفظ و 
نگهداری فضاهای ورزشی و حیاط کمک شایانی نمایند. این ها 

دانش آموزانی با هوش بدنی می باشند.
کارهای  بصری،  هوش  با  آموزانی  دانش  به  ۶-می توان 
هنری، تزیینات دیوارها، مرتب نگه داشتن عوامل بصری در 
معماری، خرید بخشی از مبلمان زیبای مدرسه، رنگ آمیزی 
نیمکت های مدرسه در حیاط و … را پیشنهاد نمود. آن ها 
حتی می توانند فضاهای جمعی و دوستانه بسیار زیبایی را 
طراحی کنند که تمامی دانش آموزان از آن فضاها به عنوان 

فضاهایی برای نشر ایده های خلاقانه کمک بگیرند.
۷- زمانی کادر مدرسه موفق می شوند از این پتانسیل عظیم 
بهره بگیرند و نیز در امر خطیر پرورش احساس مسئولیت 
دانش آموزان موفق شوند که به دانش آموزان اختیار زیادی 
بدهند و اینگونه نباشد که آن ها فقط انجام دهنده کار باشند 
بدون اینکه قادر باشند ایده بدهند. فرایند تصمیم گیری تماما 
به عهده دانش آموزان باشد و معلمان فقط نقش رهبری 
سیستم را داشته باشند. و دیگر آنکه اگر فعالیت آن ها در 
جهت خدمت و پایداری بنای ساختمان باشد آن ها می توانند 

در فرایند نگهداری ساختمان کمک شایانی نمایند.

آلودگی هوا؛ از خسارتهای میلیاردی تا مرگهای تدریجی
معاون رئیس جمهور در امور زنان خبر داد؛

راهاندازیپورتالجامعهزناندرهفتهدولت
ایمان: معاون رئیس جمهور در امور بانوان و خانواده نبود بانک اطلاعاتی 
زنان را خلاء بزرگی در امور بانوان عنوان کرد و گفت: پورتال جامعه زنان در 

این زمینه در حال راه اندازی است. 
شهیندخت مولاوردی درجلسه کارگروه بانوان و خانواده استان اردبیل، تصریح کرد: 
نبود بانک اطلاعاتی زنان در کشور خلاء بزرگی است و زمانی که در مرحله معرفی 
بانوان برای تصدی پست های کلیدی هستیم با مشکل مواجه هستیم که در راستای 
حل این مشکل پورتال جامعه زنان را راه اندازی می کنیم که در هفته دولت این پورتال 

رونمایی خواهد شد. 
وی افزود: در پورتال یاد شده مشخصات زنان در زمینه های مختلف ارائه خواهد شد. 
وضعیت زنان در شاخص های مختلف در پورتال قرار داده می شود و همچنین امکان 

ارتباط بانوان با رئیس جمهور و معاون امور خانواده و بانوان برقرار خواهد شد. 
مولاوردی از تشکیل ستاد ساماندهی امور زنان سرپرست خانوار خبر داد و گفت: 
این ستاد با هدف یکپارچه سازی زنان سرپرست راه اندازی شده که به صورت پایلوت 
در شهر ری در حال اجراست و اگر طرح موفق باشد در کل کشور اجرایی خواهد شد. 

نیم مترمربع فضای آموزشی نیمه تمام به ازای هر دانش آموز؛

4/8مترمربع،سرانهفضایآموزشی
بهازایهردانشآموز

رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس با بیان اینکه اکنون سرانه 
فضای آموزشی به ازای هر دانش آموز حدود 4,8 متر مربع است گفت: در 
مدارس دولتی با استاندارهای موجود فاصله داریم و اگر پروژه های ناتمام 
ما که حدود شش میلیون متر مربع هستند به بهره برداری برسد، به سرانه 

استاندارد نزدیک می شویم. 
دکتر مرتضی رئیسی با بیان اینکه بیشترین تعداد پروژه های عمرانی مربوط به 
استان های بزرگ چون تهران، خراسان و اصفهان است اظهار کرد: طبیعتا کمترین 
تعداد پروژه ها هم مربوط به استان هایی است که دانش آموزان کمتری دارند و همچنین 

از لحاظ فضای آموزشی از وضعیت مناسب تری برخوردارند. 
به گفته وی، به ازای هر دانش آموز در کشور نیم متر مربع فضای آموزشی یا ورزشی 
نیمه تمام وجود دارد که در واقع می توان گفت اگر پروژه ها به بهره برداری برسند، نیم 

متر مربع به سرانه فضای آموزشی در کشور افزوده می شود. 
رئیسی با بیان اینکه اکنون سرانه فضای آموزشی به ازای هر دانش آموز حدود ۴.8 
متر مربع است گفت: در مدارس دولتی با استاندارهای موجود فاصله داریم و اگر مجموع 
پروژه های ناتمام ما که حدود شش میلیون متر مربع است به بهره برداری برسد به سرانه 

استاندارد نزدیک می شویم. 
معاون عمرانی وزارت آموزش و پرورش افزود: در بعضی استان ها که استانداران توجه 
بیشتری به آموزش و پرورش دارند وضعیت بسیار خوب است، اما در بعضی استان ها 

سرانه چندان مطلوب نیست. 
وی درباره زمان تکمیل پروژه های آموزشی گفت: زمان تحویل پروژه ها تقریبا اوایل 
شهریور مشخص می شود. اگر تخصیص مناسبی صورت بگیرد عدد پروژه ها افزایش 
خواهد یافت، البته اکنون سیاست اصلی وزارت آموزش و پرورش تکمیل پروژه های 

ناتمام است و ساخت اماکن آموزشی جدید را در دستورکار نداریم. 

مدیرکل قرآن و عترت آموزش و پرورش:

برگزاریمسابقاتقرآنوعترت
دانشآموزانتمامیمذاهباسلامی

ایمان: مدیرکل قرآن و عترت وزارت آموزش و پرورش گفت: افتخار ما 
برگزاری مسابقات واحد برای همه مسلمین جهان است. 

محمدرضا مسیب زاده اظهار کرد: با توجه به تاکید رهبر معظم انقلاب اسلامی به 
اتحاد و همدلی آحاد مسلمین، شرکت کنندگان در مسابقات قرآن و عترت دانش 
آموزان سراسر کشور از تمامی مذاهب اسلامی هستند و در فضای معنوی این مسابقات 

با وحدت مشارکت می کنند. 
وی ادامه داد: در طول این مسابقات شاهد برگزیده شدن عزیزان اهل سنت در 
رشته های مختلف مانند قرائت و حفظ خصوصا نهج البلاغه بوده ایم و چه اتفاقی بالاتر از 

این می تواند بیانگر اتحاد مذاهب و فرق مختلف اسلامی باشد. 
وی خاطرنشان کرد: هر قدمی که در این راستا برداشته می شود، میان فرق مختلف، 
مشترک است و تمامی فعالیتها با همکاری، همدلی، مشارکت و اتحاد دوجانبه انجام 

می گیرد. 

معاون فنی و درآمد تامین اجتماعی مطرح کرد:

هدیهتامیناجتماعیبهزوجهایجوانیک
ساعتپسازدرخواست

ایمان: معاون فنی و درآمد سازمان تامین اجتماعی، گفت: هدیه ازدواج از 
طرف این سازمان به زوج های جوان یک ساعت پس از درخواست آنها قابل 

وصول است.
محمدحسن زدا اظهار داشت: زوجین واجد شرایط می توانند با در دست داشتن 
مدارک لازم برای تقاضای هدیه ازدواج به شعبه  تامین اجتماعی که بیمه آنها از آن 
شعبه لحاظ می شود، نسبت به تقاضای خود اقدام کنند و نهایتاً یک ساعت بعد مبلغ 

هدیه را دریافت کنند.
تامین اجتماعی گفت:  از سازمان  ازدواج  وی در خصوص شرایط دریافت هدیه 
متقاضیان باید بیمه شده اصلی باشند، قبل از تاریخ ازدواج ۷۲۰ روز سابقه بیمه داشته 

باشند، ازدواج فرد برای بار نخست بوده و به صورت رسمی ثبت شده باشد.
معاون فنی و درآمد سازمان تامین اجتماعی، افزود: مبلغ هدیه ازدواج به میزان 
آخرین حقوقی است که بر اساس لیست بیمه به فرد تعلق می گیرد و این مبلغ می تواند 

از ۶۰۰ هزار تا ۴ میلیون و ۲۰۰ هزار تومان باشد.
وی در پایان گفت: اصل سند ازدواج برای تقاضا الزامی است.

سرآمدنانتظار9ماههوشروعدردسرها
تولد نوزاد و کودکي که 9 ماه همه انتظار تولدش را کشیده اند، به آن شیریني 
هم که اطرافیان فکر مي کنند، نیست! بعد از فروکش کردن شور و شوق اولیه 
و زماني که والدین با یکدیگر تنها شدند، به مرور روي دیگر سکه خود را نشان 
مي دهد. به دنیا آمدن کودک اگرچه واقعیت خوشایند و اتفاقي میمون است 
ولي گاه به حدي روي زندگي زوج اثر میگذارد? که شور و شعف پدر و مادر 
شدن جاي خود را با عواطف و احساسات دیگري عوض مي کند تا آنجا که فرزند 
را رقیب خود تلقي مي کنند و واکنش هاي متفاوتي بروز مي دهند. واکنش هاي 
منفي اي که دوطرف نسبت به هم بروز مي دهند، سرمنشا مشاجره ها و دعواهاي 

خانگي مي شود. 
بیشتر افراد فکر مي کنند با به دنیا آمدن یک نوزاد، کانون خانواده گرم تر و صمیمي تر 
مي شود. این طرز فکر اشتباه نیست اما زماني این رویاي قشنگ به واقعیت تبدیل مي شود 
که والدین قبل از تصمیم گیري آموزش هاي لازم را در این زمینه دیده باشند. همچنین 
اطلاعات کافي را در مورد مسئولیت ها در زمینه هاي مختلف داشته باشند و بدانند هر فرد 
در نگهداري و تربیت بچه و در قبال طرف مقابل )همسر خود( چه کارهایي باید انجام دهد. 
به علاوه بعد از ورود بچه چگونه خانواده را اداره کنند تا میان هیچ یک از اعضا اختلافي به 
وجود نیاید. تمام این نکته ها مستلزم داشتن آگاهي لازم و اصولي است که باید قبل از تولد 

بچه ، والدین به آن دست پیدا کنند تا سوء تفاهمي بین آنها ایجاد نشود. 
همه مسئولیت هاي بچه با مادر نیست!

یکي از دلایلي که ممکن است به دنیا آمدن این هدیه الهي باعث بروز اختلاف بین 
اعضاي خانواده شود، این است که یکي از پدر یا مادر یا هر دوي آنها، آمادگي لازم را براي 
بچه دار شدن نداشته باشند. در این صورت بعضي از پدرها به اشتباه فکر مي کنند همه 
مسئولیت ها از جمله نگهداري از بچه یا تربیت آن بر عهده مادر است و با این طرز فکر 
سعي مي کنند از شر این استرس »نداشتن آمادگي« رها شوند. در حالي که مادران در 
دوران بارداري به مرور در مدت 9 ماه آمادگي لازم را پیدا مي کنند و فقط استرس آنها 
در ماه هاي اول بارداري است. والدین بهتر است بدانند پدر نه تنها بعد از تولد بچه بلکه در 
دوران بارداري و جنیني نقش بسزایي دارد. به بیان دیگر، نحوه برخورد پدر با مادر در دوران 
بارداري و آرامشي که مادر از پدر دریافت مي کند، مي تواند تاثیر بسزایي براي جنین داشته 
باشد. درست است که مسئولیت مراقبت از بچه با مادر است اما پدر هم باید نقش خود را 
در این زمینه به خوبي ایفا کند چون خانواده شامل پدر و مادر و فرزند است و هیچ کدام از 
این اعضا مجزا و تفکیک شده نیستند. هرگونه مساله و مشکل در هر ضلع مثلث خانواده 

باعث مي شود تا ۲ ضلع دیگر هم درگیر شوند. 
بچه خود را رقیبتان فرض نکنید 

مشکل شدیدي که ممکن است رابطه زوج ها را بعد از تولد فرزند به خطر بیندازد، مشکل 
حسادت به فرزند خود است. حتي گاهي یکي از زوج ها فکر مي کنند بچه ها رقیب آنها در 
زندگي زناشویي شان هستند. این طرز فکر زماني براي مرد به وجود مي آید که مادر تمام 
تمرکز خود از جمله انرژي، احساسات و وقتش را ۲۴ ساعته صرف فرزند خود مي کند. 
این روند باعث مي شود تا زن از همسر خود و وظایفي که نسبت به او دارد، غافل شود. 
این غفلت ناخودآگاه جرقه اي ایجاد مي کند که همسر بدون بیان احساسش به فرزند خود 
حسادت کند. در پي این حسادت، به مرور همکاري، مساعدت و همیاري مرد کاهش 
مي یابد. حتي برعکس ممکن است توجه بي اندازه پدر به نوزاد این حس حسادت و رقابت 
را در مادر به وجود آورد. البته تنها تفاوتي که بین زن و مرد وجود دارد، این است که 
خانم ها احساس خود را راحت بروز مي دهند و در مورد حسادت خود و کم شدن محبت 
همسرشان نسبت به آنها ابراز نارضایتي مي کنند؛ در حالي که آقایان هیچ گاه در مورد 

احساس خود صحبت نمي کنند و آن را به صورت علني بروز نمي دهند.
آقایان داوطلبانه در تربیت بچه شرکت کنند

زماني که همسر تمام توجه خود را متمرکز فرزند خود کند و از وظایف خود و نیازهاي 
همسرش از جمله نیازهاي حسي و عاطفي، جسمي و زناشویي غافل شود؛ ممکن است 
اختلافاتي در رابطه به وجود آید. براي جلوگیري از ایجاد این مشکل یا به حداقل رساندن 

اختلافات، مرد خانواده باید در این راستا منفعل نباشد.
به بیان دیگر، پدر باید در نگهداري نوزاد داوطلب شود و حتي مقداري از مسئولیت هایي 
که بر عهده مادر است، مثل تعویض بچه یا حتي غذا دادن به او را بر عهده بگیرد. در نهایت 
هدف از این کار این است که مادر احساس کند کار و مسئولیتي که بر دوش دارد، سبک تر 
شده است و در پي این احساس مي تواند وقت و زمان آزادتري داشته باشد و زماني را به 

همسر خود اختصاص دهد. 
بچه متعلق به هر دوي شماست 

گاهي پیامد ابراز علاقه شدید و مستقیم یکي از والدین به خصوص مادران، ممکن است 
این باشد که مادر حق کمتري به پدر بدهد تا ابراز احساسات کند و برخي خانم ها این 
مجوز را براي همسر خود صادر نمي کنند و این محبت زیاد را معطوف به خود مي دانند. این 
احساس به این دلیل بروز مي کند که خانم ها فکر مي کنند پدر مي خواهد تملک و مالکیت 

خود را نسبت به بچه نشان دهد و مادر به رفتار پدر حساس تر مي شود.
در این مواقع پدر با استفاده از عبارت هایي مثل »بچه تو« یا »کودک تو«، مي تواند کمي 

از آن علائم و احساسات زنانه را کنترل و این طرز فکر مالکیت را از مادر دور کند. 
از احساس مسئولیت خانم ها سوءاستفاده نکنید

حالت دیگري که ممکن است باعث مشکل شود، مسئولیت پذیري بیش از اندازه مادران 
است. برخي مادران بعد از تولد کودک سعي مي کنند همه مسئولیت ها را بر عهده بگیرند و 
این کار باعث مي شود چه خودآگاه یا چه ناخودآگاه، پدران از این حالت سوءاستفاده کنند 

و از تمام مسئولیت هاي خود شانه خالي کنند.
این عمل باعث مي شود تا زن نسبت به همسرش ساعت هاي بیشتري را کنار بچه 
باشد و چون قبل از تولد ساعت هاي بیشتري را کنار هم سپري مي کردند، بعد از تولد 
ممکن است مشکلاتي به وجود آید. در این مواقع حضور برخي مردان در خانه کمرنگ تر 
مي شود و بیشتر سمت علایق شخصي خود مي روند که قبل از تولد فرزند این کارها را 

انجام نمي داده اند. 
در این شرایط بهتر است خانم ها از همسرشان کمک بیشتري بخواهند و سعي نکنند 

تمام مسئولیت ها را خودشان بر عهده بگیرند. 
باید مرد را بیشتر درگیر تربیت بچه کنند و ساعت هایي از روز پدر و فرزند را با یکدیگر 
تنها بگذارند تا پدر بیشتر با خصوصیات فرزند خود آشنا شود و متقابلا فرزند هم ارتباط 
بهتري با پدرش برقرار کند زیرا کودکان شیرخوار معمولا به مادر احساس وابستگي 
بیشتري دارند و گاهي ترجیح مي دهند بیشتر وقت ها مادر در کنار آنها باشد اما با انجام این 

عمل رابطه عاطفي پدر و فرزند هم بیشتر مي شود.

حسخوشبختیرامیخواهی
یاظاهرخوشبختهارا؟!

گاهی خود ما سوال سخت را برای  امتحان پیدا می کنیم و خدا آن را از ما امتحان 
می گیرد! چگونه؟ الان برایت می گویم. یک مادر دقیق که مراقب همه چیز بچه اش هست، 
نوبت درس که می شود به فرزندش می گوید: »عزیزم درس هایت را دوره کن تا ازت 
امتحان بگیرم تا در امتحان فردا اشکال نداشته باشی«؛ بچه خوب درسش را می خواند 
می آید پیش مادرش و می گوید: »مامان حاضر حاضرم ولی فقط از تقسیم ازم نپرس، 
بیست می شوم«. مادر عاقل و مهربان از فرزندش یک امتحان کامل از تقسیم می گیرد! 

چرا؟! چون دوست دارد بچه اش کامل و بی نقص همه چیز را بلد باشد.
خدا که از مادر مهربان تر است و انسان را خلق کرده تا خلیفه روی زمین بشود و خلیفه 
باید انسان کامل باشد؛ در طی مراحل زندگی انسان سناریوهایی را بوجود می آورد تا در 
طی آن حوادث فرد مراحل مختلف را طی کند و به کمال برسد. حرف زیاد می زنیم و 
ادعا زیاد داریم ولی اینکه در مرحله عمل هم خوب اجرا کنیم مهم است. خدای مهربان 
گاهی از ما امتحانی را می گیرد که دقیقاً از آن وحشت داریم و از خدا می خواهیم که این 
امتحان خاص را از من نگیر؛ مثلاً من را با بیماری امتحان نکن و یا با اولاد امتحان نکن و... 

و پروردگار به صلاح دید مهربانی اش عمل می کند نه با دستور ما.
هر گاه آرامشت را از دست دادی و یا غمت افزون شد، باید یک زمانی را به خودت 
اختصاص بدهی و دوباره اعتقاداتت را مرور کنی. مرور این اعتقادات آرامت می کند و شادی 

را به وجودت و درونت بر می گرداند
بنده زیرک خدا چون به خدا اطمینان دارد که هیچ اتفاقی بدون خواست او انجام 
نمی شود و خواست خدا هم همه اش با حکمت و از روی لطف و مهربانی است، خیلی 
در امور این چنینی دخالت نمی کند و خودش را آماده می کند که در اموری که بدون 
برنامه ریزی او )بنده خدا( اتفاق می افتد و تماماً با دستور و بر اساس حکمت خداست، 

برخوردی مناسب با بندگی داشته باشد.
حالا این یعنی چه؟ یعنی بنده اعتقاد دارد که اختیارش در دست مولاست و مولایش 
مهربان، دانا، حکیم و قادر و... است و بنده را دوست دارد و در واقع عاشقانه هم دوست دارد 

و وظیفه بنده اعتماد به مولاست و کسی که اعتماد دارد اضطراب ندارد...
اگر اضطراب دارد یعنی به صفات نیکوی مولایش و یا به محبت مولا به خودش شک 
دارد و چون محبت مولا را خود مولا بیان کرده، یعنی به صداقت مولا شک دارد و اگر 

بررسی کنی اضطراب و ترس در زندگی، ایمان و توحیدت را زیر سوال می برد.
حاجت داشتن و دعا کردن خوب است، ولی با این پیش زمینه ذهنی که »بخواه ولی 
بدان که از چه کسی می خواهی«! او می تواند به تو بدهد ولی مصلحت تو را هم بهتر از 
تو می داند؛ بعد از هر خواستی از خدا این را بگو تا درونت آروم بشود که: خدایا خواستم از 
تو چون فکر می کردم نیازم این است، ولی از تو می خواهم که نیازم را برطرف کنی اگر 
مصلحت است با آنچه خواستم؛ وگرنه با هر آنچه خود از من به آن آگاه تری، مرا راضی 

و خشنود از آن قرار بده که رضایت هدفیست که هر خوشبختی بدان دست یافته است.
در حالی که برای ما که ایمان به خدا داریم مهم این است که نشانه های ایمان در ما نمایان 
باشد و از نشانه های ایمان آرامش و شادی درونی است. پس هر گاه آرامشت را از دست 
دادی و یا غمت افزون شد، باید یک زمانی را به خودت اختصاص بدهی و دوباره اعتقاداتت را 
مرور کنی. مرور این اعتقادات آرامت می کند و شادی را به وجودت و درونت بر می گرداند.

آگهی فقدان سند مالکیت 
اداره شهرداری قم با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت دفترچه ای ششدانگ پلاک ۱۱۵۱3/۱8 اصلی  واقع در بخش ۱ثبت قم 
در صفحه 388 دفتر ۵۱۶ ذیل ثبت 8۵۵۴۱ بش��ماره سریال ۵۶8۲۴۶ بنام وی 
صادره و تس��لیم شده ؛  نامبرده اعلام داشته سند مالکیت در اثرجابجائی مفقود 
گردیده و تقاضای صدورس��ند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد 
تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل 
آگهی می گردد تا چنانچه کس��ی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ 
روز کتبا به این اداره اعلام و ارس��ال و رس��ید ا خذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار 
گیرد . بدیهی اس��ت پس از ا نقضای مهلت مقرر نس��بت به صدور سند مالکیت 

المثنی   برابر  مقررات اقدام خواهد شد .
جعفرکاظمی � رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 

بازدید دکتر لاریجانی از درمانگاه خیریه بقیه الله العظم )عج( قم 
دکتر علی لاریجانی، رئیس مجلس شورای اسلامی پیش از ظهر پنج شنبه 3۰ مرداد از درمانگاه خیریه بقیه الله العظم )عج( قم بازدید کردند. 

درمدرسهبهدانشآموزان
چطوریاحساسمسئولیترابیاموزیم

باخودتمهربانباش
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اخبـــار
تمجید لاریجانی از مواضع رئیس 

جمهور پس از استیضاح 
ایمان: رئیس مجلس شورای اسلامی  گفت: پیگیری رئیس جمهور درباره 
استیضاح وزیر علوم منطقی و عقلانی است و رئیس جمهور اظهارات سنجیده ای 

در این زمینه داشت که باید پایه و مبنایی برای آینده باشد.
وی روز پنجشنبه در جمع خبرنگاران استان قم با تمجید از اظهارات حسن روحانی 
پس از استیضاح وزیر علوم توسط مجلس شورای اسلامی گفت: مجلس به عنوان یک 
پایگاه اصلی برای اینگونه تصمیم گیری ها همیشه مواردی از این دست را مورد بررسی قرار 
می دهد. لاریجانی  افزود : باید اینگونه موضع گیری ها را به عنوان پایه ای قرار داد که وقتی 
مجلس در یک موضوعی نظر نهایی داد، این امر عاملی برای حرکت های بعدی باشد و همه 

از آن استقبال کرده و به آن احترام بگذارند.
رئیس مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: به نظرم رویکرد رئیس جمهور رویکرد 

پسندیده ای بود و امیدواریم به آینده روابط دولت و مجلس کمک کند.
رونق تولید درگرو حمایت بانک ها

رئیس مجلس در ادامه در پاسخ به سوالی پیرامون بسته پیشنهادی دولت برای کاهش 
سودهای بانکی اظهار داشت: این مساله یکی از موضوعاتی است که از قبل هم در مجلس 

در مورد آن بحث شده بود.
وی با بیان اینکه یک پایه مهم برای نقش آفرینی تولید نقش بانک هاست، گفت: در 
مورد این قضیه قدری تاخیر شده و بانک ها هم باید یک استراتژی مهم برای پشتیبانی از 
بخش های تولید در کشور داشته باشند.رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه حمایت 
بانک ها از تولید هم به امور صنعتی و به سایر امور تولیدی مربوط است، تاکید کرد: با شرایط 
فعلی بدون حمایت بانک ها چرخ تولید راه نمی افتد. لاریجانی به سخنان مقام معظم رهبری 
در ماه رمضان اشاره کرد و گفت: علاوه بر اینکه رهبر معظم انقلاب روی این بحث تاکید 
دارند از قبل هم چندین بار روی آن بحث شده بود و در حال حاضر دولت بسته ای را 

پیشنهاد کرده که قطعا مجلس از آن حمایت و آن را تقویت خواهد کرد.
شهرداری قم باید از ظرفیت بلوار پیامبر اعظم)ص(

 نهایت استفاده را ببرد 
وی در پاسخ به سوال دیگری در خصوص معطل ماندن اقدامات مسئولان استان قم 
در پروژه بزرگ بلوار پیامبر اعظم )بلوار حرم تا حرم( اظهار داشت: پروژه هایی که در حال 
حاضر در قم وجود دارند، دارای این قابلیت هستند که یک خیزش آبادانی را در کل کشور 

پشتیبانی کنند و طرح ملی پیامبر اعظم از جمله آن طرح هاست.
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: پروژه بلوار پیامبر اعظم یک مسیرهایی را برای 

آبادانی کشور باز کرده و همچنین می تواند از بسیاری از پروژه های دیگر پشتیبانی کند.
لاریجانی تاکید کرد: شهرداری قم باید از این ظرفیت نهایت استفاده را داشته باشد؛ 
متاسفانه کمی در کار تاخیر شد، اما این ظرفیت کماکان وجود دارد و اگر آن را ساماندهی 
کنند، می تواند بسیاری از پروژه های دیگر مربوط به عمران و آبادانی قم را تحت پوشش 

قرار دهد.
وی افزود: شهرداری و استانداری قم باید در جلسات مختلفی این موضوع را دنبال و 

این پروژه را ساماندهی کنند.
رییس قوه قانون گذاری با بیان اینکه باید از توان مردم برای سرمایه گذاری در بلوار بزرگ 
پیامبر اعظم استفاده کرد، گفت: پروژه بلوار پیامبر اعظم یک پروژه ملی و ظرفیت عظیم 
برای کشور و استان قم است که اگر آن را به همین حالت نگه دارند، خاصیت زیادی برای 
آبادانی نخواهد داشت. اما اگر آن را به پروژه های مختلفی تبدیل کنند و مردم بتوانند در آن 
سرمایه گذاری داشته باشند، هم شاهد آبادانی در این پروژه ملی خواهیم بود و هم پشتیبانی 
از دیگر پروژه های دیگر استان قم خواهد داشت.وی تصریح کرد: متاسفانه شهرداری قم در 
انجام مسائل مربوط به پروژه بلوار پیامبر اعظم تاخیر داشته و لازم بوده و هست که از این 
ظرفیت زودتر استفاده شود؛ وقتی این ظرفیت بالفعل شدة خودش عاملی برای آبادانی 
اماکن دیگر خواهد شد؛ یعنی ظرفیت ساز است و حرکت زنجیرواری را به وجود می آورد.

لاریجانی در پایان گفت: من مدام به مسئولان قم و به ویژه شهرداری و مسئولان بلوار پیامبر 
اعظم توصیه می کنم و در جلساتی هم که داشتیم روی این موضوع تاکید شد و دیگر همت 

خود آنهاست که باید کار را انجام دهند.

غرضی فعال سیاسی :

دردولت یازدهم آرامش به کشور بازگشت
ایمان: یک فعال سیاسی با اشاره به عملکرد دولت یازدهم در یک سال 

نخست، خاطرنشان کرد: دولت توانست آرامش را به کشور بازگرداند. 
سیدمحمد غرضی در گفت وگو با ایسنا، در ارزیابی عملکرد یک ساله دولت یازدهم در 
آستانه هفته دولت با تأکید بر این که دولت طی یک ساله نخست توانست خود را به تثبیت 
برساند، گفت: رئیس جمهور در آغاز فعالیت های خود توانست دولت را به سلامت از مجلس 
عبور دهد. وی با اشاره به نحوه تعامل دولت و مجلس، اظهار کرد: دولت توانست طی یک 
سال اخیر تعامل خوبی با مجلس و مردم برقرار کند و آرامشی نسبی را در جامعه حاکم 
کند؛ چرا که ما در این مدت مشاهده کردیم که برخلاف سال های گذشته که در جامعه 
آرامشی وجود نداشت، کشور در حوزه های سیاسی و اجتماعی شاهد آرامش خوبی بود. 
این فعال سیاسی با ارزیابی عملکرد دولت در حوزه های مختلف با تأکید بر این که دولت 
توانست در حوزه سیاست خارجی استعداد خوبی از خود نشان دهد، اضافه کرد: در رابطه 
با حوزه اقتصاد همان طور که دولت خود نیز اظهار می کند، تورم از نظر علم اقتصاد کاهش 
پیدا کرده است، اما متأسفانه به دلیل بالا رفتن هجمه ها مردم شاهد این واقعه نیستند. 
غرضی همچنین به استیضاح وزیر علوم و رأی عدم اعتماد نمایندگان مجلس به فرجی دانا 
اشاره و خاطرنشان کرد: متأسفانه استیضاح وزیر علوم بر گرفتاری های دولت اضافه کرد و 
باعث شد که بین آن چه که از انسجام سیاسی میان دولت و مردم برقرار بود فاصله بیافتد. 
ان شاألله دولت بتواند با معرفی وزیر جدید علوم با کسب اکثریت آراء موجبات برطرف شدن 
این فاصله را فراهم نماید. وی در ادامه با تأکید بر این که کسب رضایت اکثریت مردم وظیفه 
اصلی دولت ها به شمار می آید، گفت: دولت باید تلاش کند همچون یک سال نخست 
علاوه بر افزایش تعامل هرچه بیشتر با سایر قوا با عامه مردم نیز تعامل بیشتری برقرار کند 
و رضایت اکثریت آنها را کسب کند. این فعال سیاسی در پایان با اشاره به اقتدار جمهوری 
اسلامی ایران در سطح منطقه بر تقویت هرچه بیشتر اقتدار دولت در عرصه سیاست 
خارجی تأکید کرد و افزود: امروز غرب به واسطه اقتداری که ایران در سطح منطقه دارد 
بیشتر از گذشته محتاج به ایران هستند. دولت باید تلاش کند تا در زمینه سیاست خارجی 

به ویژه سیاست های منطقه ای اقتدار خود را افزایش دهد. 

عراقچی معاون وزیر امور خارجه: 
اگر به توافق نهایی نرسیم، فاجعه رخ نمی دهد

ایمان: معاون امور حقوقی و بین الملل وزیر امور خارجه گفت: توافق ژنو 
فرصتی ایجاد کرده است تا به توافق نهایی برسیم اما اگر هم به توافق نرسیم 

فاجعه ای رخ نمی دهد. 
سیدعباس عراقچی موضوعاتی چون میزان غنی سازی، تاسیسات اراک، مدت توافق 
نهایی و تحریم ها را بخشی از مذاکرات تیم مذاکره کننده هسته ای و گروه ۵+۱ دانست 
و افزود: اختلافات در برخی از این موضوعات کماکان وجود دارد و در برخی از موضوعات 
هم مقداری نزدیک تر شده ایم. وی با بیان این که »گزینه های مختلفی در این باره وجود 
دارد« ابراز امیدواری کرد که در یک ماه آینده بتوانیم در دیدارها و مذاکرات دوجانبه برخی 
از این ها را حداقل به هم نزدیک تر کنیم و بتوانیم در جلسه بعدی که در حاشیه مجمع 
عمومی سازمان ملل خواهیم داشت، پیشرفت های قابل توجهی داشته باشیم تا بعد بتوانیم 
مذاکرات را در موعد مقرر خود تا ۲۴ نوامبر به پایان برسانیم. وی مذاکرات را پیچیده و 
مفصل دانست و گفت: حتی زمانی که توافق اولیه صورت گیرد تا به توافقی واقعی تبدیل 
شود شاید به ده ها و صدها ساعت مذاکرات در هر موضوع نیاز باشد. معاون وزیر امورخارجه 
ابراز امیدواری کرد در یک ماه آینده بتوانیم مقداری در این موضوعات نزدیک تر شویم که 
البته لازمه اش این است که در طرف مقابل حسن نیت وجود داشته باشد و از زیاده خواهی 
خودداری شود. وی افزود: در این حال باید درباره راه حل های خلاقانه ای که می تواند 
خواسته های هر دو طرف را پوشش دهد بیشتر فکر کنیم و به چنین راه حل هایی برسیم. 
وی همچنان از برگزاری نشست های دوجانبه با اعضای ۵+۱ قبل از نشست مجمع عمومی 
سازمان ملل خبر داد و گفت: این نشست ها در همه سطوح خواهد بود و اوایل سپتامبر 
نیز آقای دکتر ظریف و خانم اشتون دیدار خواهند کرد. عضو ارشد تیم مذاکره کننده تیم 
هسته ای افزود: دیدار با کشورهای ۵+۱ به شکل دو جانبه اما با سه کشوری اروپایی خواهد 
بود که در حال تنظیم آن هستیم. وی گفت:  احتمالا دیدار دیگری را با آمریکایی ها خواهیم 
داشت و در پی دیدارهای دو جانبه ای با مقامات روسیه و چین هستیم گرچه مشورت های 
ما با این دو کشور مستمر است و مدام از کانال های مختلف با آنان در تماسیم. وی افزود:  
در یک ماه آینده در سطوح و به شیوه های مختلف مذاکرات را با هدف رایزنی و تبادل نظر 
بیشتر خواهیم داشت و درباره گزینه های مختلفی که ممکن است مطرح شود فکر می کنیم 
تا بتوانیم برای جلسه ۵+۱ در حاشیه مجمع عمومی سازمان ملل به جمع بندی برسیم. 
عراقچی گفت:  البته حتی اگر در این نشست ها به جمع بندی برسیم به معنی این نیست 
که در نیویورک به توافق خواهیم رسید؛ زیرا حتی با رسیدن به جمع بندی اولیه هنوز چند 
ماه حداقل دو سه ماه نیاز به مذاکرات جدی و کارشناسی است تا آیین نامه های اجرایی را 
هم تهیه کنیم. وی افزود: اگر همه چیز خوب پیش برود امیدواریم تا قبل از ۲۴ نوامبر، 3 
 آذر که مهلت ماست به مقصود برسیم و اگر هم نرسیم همانطور که بارها گفته ایم فاجعه ای 
رخ نمی دهد به هر حال ممکن است که دو طرف به وضع پیش از توافق ژنو بازگردند. وی 
تاکید کرد:  البته این به معنی این نیست که در چنین شرایطی دیپلماسی تمام می شود 
دیپلماسی هیچگاه تمام نمی شود و همیشه راه هایی برای ادامه مذاکرات دیپلماتیک هست 
فقط ممکن است شیوه ها و شکلش فرق کند. معاون امور حقوقی و بین الملل وزیر امور 
خارجه گفت: به هر حال توافق ژنو فرصتی ایجاد کرده است تا به توافق نهایی برسیم اما اگر 
به توافق هم نرسیم وضع دیگری خواهد بود و فاجعه ای رخ نمی دهد. وی در گفت وگو با 
واحد مرکزی خبر، تاکید کرد:  ملت ایران ملتی بزرگ و قدرتمنداست و هیچ کس نمی تواند 
نقش ایران را در منطقه وجهان نادیده بگیرد؛ دنیا حتما به حقوق مردم ایران در همه 

موضوعات احترام خواهد گذاشت. 

این که »کارهای  بر  ایمان: رییس جمهوربا تاکید مجدد 
بسیار بزرگی به رغم این تحریم ها در کشور انجام شده است« 
گفت: رسانه ملی حاضر نیست خدمات دولت را برای مردم 

تبیین کند و دولت از لحاظ تبلیغاتی دست تنهاست. 
حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی روز پنجشنبه 
در جلسه شورای اداری استان اردبیل ،  ضرورت اتحاد و همدلی را 
در مسیر حل و فصل مشکلات کشور مورد تأکید قرار داد وگفت: 
برای عبور از معضلات کشور همه اعم از دولت، قوه قضائیه، مجلس 
و نیروهای مسلح باید متحد بوده و دست به دست هم دهیم. وی  
افزود : امنیت و ثبات امروز کشورمان در درجه اول مرهون اتحاد و 
ایمان مردم و در درجه دوم حضور نیروهای مسلح تحت فرمان مقام 
معظم رهبری است که باید قدردان خدمات آنان باشیم. وی اظهار 
کرد: همه باید در مسیر پیشرفت و توسعه کشور دست به دست هم 
دهیم البته بروز برخی مسایل بین قوا و وجود فراز و نشیب ها در این 
مسیر طبیعی است، ولی مهم این است که همه طرف ها باید تحمل 
خود را بالا ببریم. رییس شورای عالی امنیت ملی همچنین احترام 
به اقوام و مذاهب مختلف در کشور را ضروری دانست و گفت: اقوام 
و مذاهب مختلفی در کشورمان وجود دارند، البته همه از یک نژاد 
هستیم و آن ایرانی بودن است، اما باید به زبان، ویژگی ها و سنت  
اقوام مختلف، احترام گذاشت. وی تصریح کرد: این دولت در داخل 
و در دنیا برای آشتی آمده است و این جزو اهداف دولت می باشد 
و همه بایستی در این مسیر تلاش کنیم. وی در ادامه با اشاره به 
این که »دولت در سیاست خارجی اقدامات بزرگی انجام داده است« 
گفت: اگرچه در سیاست خارجی هنوز راه زیادی در پیش رو داریم 
اما امروز روند روابط کشورمان با کشورهای همسایه تفاوت کرده و 
بی تردید فردا متفاوت تر هم خواهد شد. رییس جمهور تصریح کرد: 
در ماه های آینده شاهد تحول بزرگی در روابط با کشورهایی مانند 
روسیه، ترکیه و عراق خواهیم بود. وی افزود: امروز مردم عراق متوجه 
شده اند که کدام کشور در روز خطر و گرفتاری کنار آن ها قرار دارد و 
دوست واقعی شان چه کشوری است، البته در عراق خود مردم و علما 
همه کارها را انجام داده اند اما در عین حال دلگرمی آن ها به همسایه 
و ملت خوبی به نام ایران است. وی با اشاره به روابط صمیمی ایران با 
جمهوری آذربایجان، گفت: امروز روابط با جمهوری آذربایجان کاملًا 
با دیروز متفاوت است و دو کشور روابط بسیار گرم و صمیمی را آغاز 
کرده اند و به این مسیر ادامه خواهند داد. رییس جمهور طرح تحول 
نظام سلامت را از دیگر اقدامات بزرگ دولت در یک سال اخیر و با 
وجود تداوم تحریم ها عنوان کرد و گفت: امروز به واسطه اجرای این 
طرح آرامش خاطری در میان مردم ایجاد شده و دولت با همه توان 
این طرح را ادامه خواهد داد اما متاسفانه رسانه ملی حاضر نیست، 
این گونه خدمات بزرگ دولت را برای مردم تبیین کند. وی با اشاره به 
کارهای گسترده دولت طی یکسال اخیر اظهار کرد: همه این کارها 
در حالی انجام شده که تحریم های غیرقانونی و ظالمانه همچنان ادامه 
دارد،هرچند در این مدت توانسته ایم گوشه هایی از تحریم را تضعیف 
کنیم و یا جلوی برخی تحریم ها را بگیریم. وی افزود: دولت وظیفه 
خود می داند که همه توانش را بکار گیرد تا تحریم ها برای همیشه 
برداشته شوند؛ چراکه تداوم این تحریم ها،یک ظلم بزرگ به مردم 
است. رییس جمهوربا تاکید مجدد بر این که »کارهای بسیار بزرگی 
به رغم این تحریم ها در کشور انجام شده است« گفت: رسانه ملی 
حاضر نیست خدمات دولت را برای مردم تبیین کند و دولت از لحاظ 

تبلیغاتی دست تنهاست. 
وی گفت: متاسفانه خدمات دولت برای مردم بیان نمی شود و این 
بر خلاف تاکید امام راحل است. امام راحل همواره تاکید می کردند 
که دولت باید خدماتش را به مردم بگوید و رسانه ها باید خدمات 

دولت را برای مردم تشریح کنند اما درباره این که چرا نمی گذارند همه 
خدمات دولت برای مردم تبیین شود، به موقع سخن خواهم گفت. 
وی افزود: در کدام دولت بوده که در زمینه مساله اقتصادی در عرض 
یکسال با آن معضلاتی که دولت را تحویل گرفتیم، کارهایی به این 
بزرگی انجام شده باشد. روحانی پرسید: چرا صندوق بین المللی پول 
و بانک جهانی و رسانه های خارجی باید بگویند که کار دولت ایران 
در عرصه اقتصاد در تاریخ کشورهای در حال توسعه ، کم نظیر بوده 

و چرا صداوسیما نگوید؟ 
وی گفت: همه مسوولان در دولت ما باوجود مظلومیت، باید 
به وظیفه خود عمل کنند و بدانند که یاری خداوند از هر کسی 
دیگر بالاتر است. وی با اشاره به دیدارهایش با مردم ، گفت: مردم 
بارها به من می گویند می دانیم چه کسانی و کجاها و چرا شما را 
اذیت می کنند، شما راهتان را ادامه بدهید. حضور مردم در صحنه 
بسیار مهم است و همین محبت مردم نشان می دهد که آنان تنها 
گوش شان به رادیو و یا چشم شان به تلویزیون نیست و چشم و گوش 
آنان خیلی وسیع تر می بیند و می شنود و خیلی خوب می توانند 
قضاوت کنند. رییس جمهور تصریح کرد: البته در این راه بسیار سخت 
و سنگین، باید از مقام معظم رهبری هم سپاسگزاری کنم؛ چراکه 
هه جا دولت را حمایت و کمک کرده اند. وی در ادامه »ریاست قوه 
اجرایی کشور« و از آن مهمتر »مسوولیت اجرای قانون اساسی« را دو 
وظیفه مهم رییس جمهوری دانست و اظهارکرد: زمانی که خواستم 
انجام وظیفه مسوولیت اجرای قانون اساسی را شروع کنم ، برای مردم 
توضیح خواهم داد چرا این کار دارد با تاخیر انجام می گیرد. اجرای 
این وظیفه از آن کارهای مهمی است که برای خیلی ها خوشایند 

نیست و ممکن است ناراحت و عصبانی شوند؛ اما قانون اساسی کشور 
باید اجرا شود و هر کسی در این کشور با هر مسوولیتی باید بداند 
این دولت به حول و قوه الهی در ادامه راه، برای اجرای قانون اساسی 
مصمم خواهد بود. وی افزود: وقتی دولت اعلام کند فلان دستگاه و 
یا نهاد دارد از قانون اساسی تخلف می کند، ممکن است برای آن نهاد 
و یا دستگاه خوشایند نباشد اما این وظیفه رییس جمهوری است و 
من به وعده هایم به مردم عمل خواهم کرد و در این راه هیچ چیز 

نمی تواند مانع شود. 
رییس جمهوراظهار کرد: مردم با رای و اعتماد خود ، وظیفه 
مهمی را به رییس جمهوری محول کردند. مردم رای ندادند که 
رییس جمهوری رییس دستگاه اجرایی باشد، رای دادند که اول 
مجری قانون اساسی باشد. مسوولیت اجرای قانون اساسی در کشور 
برعهده رییس جمهوری است. وی اظهار کرد: تلاش دولت در سفرهای 
استانی بر این مبناست که کارهایی که امکان پذیر است و دولت قادر 
است تا پایان دوره خود آن را اجرایی کند، به مردم وعده دهد. وی 
گفت: امکانات دولت محدود است و دولت این امکانات را بر مبنای 
اولویت ها برنامه ریزی و اجرایی می کند. روحانی با بیان این که »دولت 
برخی از طرح ها و پروژه هایی را که برای کل کشور حیاتی محسوب 
می شوند در اولویت قرار داده است«، خاطرنشان کرد: مشکل آب و 
محیط زیست معضلات بسیار مهمی است که دولت مصمم است 
اقدامات ویژه ای را در این زمینه انجام دهد. رییس جمهور گفت: نباید 
تصور شود که کشور بدون توجه به محیط زیست، می تواند به توسعه 
پایدار برسد. وی به معضل دریاچه ارومیه اشاره و اظهار کرد: از روز 
آغاز به کار دولت بر روی دریاچه ارومیه تأکید داشتم و این موضوع از 

اولویت های دولت بوده و شخصاً آن را پیگیری می کنم دریاچه ارومیه 
دچار معضل بزرگی شده که سرنوشت و زندگی حدود ۱۵ میلیون 
نفر را می تواند تحت تأثیر قرار داده و با بحران مواجه کند. وی در ادامه 
ذخایر معدنی را از فرصت بسیار بزرگی برای کشور و استان اردبیل 
دانست و گفت: باید با شناسایی معادن، روی آنها سرمایه گذاری شود و 
اردبیل ظرفیت بالایی در این زمینه دارد که لازم است تلاش مضاعفی 

برای اکتشاف معادن استان انجام شود. 
روحانی همچنین استان اردبیل را از لحاظ استعدادهای انسانی 
کم نظیر دانست و تصریح کرد: استان اردبیل از شخصیت های بسیار 
وارسته ای برخوردار است که مورد احترام و افتخار همه هستند. وی 
اهمیت توجه به بخش انرژی را هم مورد تأکید قرار داد و گفت: 
امروز منابع مشترکی در زمینه انرژی داریم که متأسفانه دیگران از آن 
بهره برداری می کنند، به نحوی که حتی منبع مشترکی داشتیم که با 
کمال تأسف بهره برداری از آن را رها کردند و طرف مقابل نه تنها سهم 
خود را به طور کامل استفاده کرده بلکه امروز از سهم بخش ایران 
نیز بهره برداری می کند. وی تصریح کرد: منابع نفتی و گازی نیازمند 
سرمایه گذاری ویژه ای است و دولت تلاش ها و اقدامات ویژه ای در این 

عرصه نیز انجام خواهد داد. 
در ابتدای این نشست نماینده ولی فقیه در استان و نمایندگان 
استان در مجلس شورای اسلامی در سخنانی ، دغدغه ها و نیازهای 
استان را در بخش های مختلف مطرح کردند. نمایندگان استان در 
مجلس شورای اسلامی از موضع منطقی و مدبرانه رییس  جمهوری 
در خصوص استیضاح قدردانی کردند و از عدم رأی اعتماد به وزیر 

علوم، تحقیقات و فناوری اظهار تأسف کردند. 

ایمان: نگاهی تحلیلی و موشکافانه به عملکرد برخی برنامه 
های »سیما« در قبال دولت روحانی در یک سال اخیر نشان 
می دهد که این برنامه ها برخلاف رسالت اصلی رسانه ملی از 
جاده ی انصاف خارج شده و تبدیل به بلندگوی جریانی خاص 

علیه دولت شده اند.
دوران ریاست »عزت الله ضرغامی« بر سازمان صدا و سیما در 
حالی رو به پایان است که این نهاد با برخی نقدها روبه روست. برخی 
معتقدند رسانه ی ملی که در دو دولت اصولگرای نهم و دهم تمام 
قد پای حمایت از دولت ایستاده بود، در یک سال گذشته و با روی 
کار آمدن دولت روحانی راه و روش دیگری در پیش گرفته است. 
این تفاوت در موضع گیری باعث شده است تا افزون بر مردم و 
کارشناسان، مقام های دولت نیز بارها به این رویکرد اعتراض کنند. 

صدا و سیما در برخی از برنامه های خود، موضع گیری علیه 
جریان اعتدال را که سرآمد آن »حسن روحانی« بود از همان دوران 
تبلیغات انتخابات ریاست جمهوری آغاز کرد. در یکی از همایش 
های انتخاباتی بود که روحانی علیه این شیوه ی صدا و سیما موضع 
گیری کرد و گفت: »صداوسیما عجب اخلاقی نشان داد و از جمعیت 
۴۰هزار نفری همایش ما در تهران! تنها تصویر من را در گوشه ای از 

سالن که چند خواهر نشسته بودند نشان داد.« 
اما نخستین چالش جدی میان دولت و رسانه ی ملی از آن برنامه  
زنده تلویزیونی رییس جمهوری و انتخاب مجری ها آغاز شد. پس از 
آن نیز صدا و سیما در حالی که به گفته ی مسولان دولتی همه ی 
هماهنگی ها انجام شده بود، پخش زنده ی سخنرانی روحانی در روز 

ملی ارتباطات و روابط عمومی را لغو کرد. 
این قبیل اقدامات و در کنار آن سوگیری مشهود برخی برنامه های 
صدا و سیما در انتقال اخبار مربوط به فعالیت های دولت به ویژه در 
خصوص پوشش خبری گفت و گوهای هسته یی، باعث شد تا »علی 
یونسی« دستیار ویژه ی رییس جمهوری نیز با انتقاد از این شیوه 
نسبت به این که صدا و سیما در جایگاه اپوزیسیون قرار گرفته است 

ابراز تاسف کند. 
وی با تاکید بر این که عملکرد صدا و سیما در موضوع انصراف از 
یارانه ها کاملا جهت دار بود، گفت: »این ها وقتی دلشان می خواهد 
فضا را چنان آماده می کنند که جامعه با تمام وجود پای کار می آید 
و وقتی هم که مایل به همراهی با موضوعی نیستند طوری عمل می 

کنند که باعث واکنش منفی مردم می شوند.« 
روحانی نیز در نشست خبری خود به مناسبت سالگرد انتخابات 
ریاست جمهوری از دولت، قوه مقننه، قوه قضاییه، نیروهای مسلح ، 
شهرداری ها، حوزه های علمیه، دانشگاه ها و صدا و سیما به عنوان 
نهادهای عمومی و ملی نام برد و گفت که »نهادهای ملی نمی توانند 
کار حزبی انجام بدهند. نهادهای ملی نمی توانند اپوزیسیون دولت 
باشند.« »محمد باقر نوبخت« سخنگوی دولت نیز یک بار در برنامه 
تلویزیونی »شناسنامه« گفت: »دولت برای بیان صحبت هایش 
شبکه ای در اختیار ندارد اما رسانه ی ملی باید در پاره یی موارد به 

انتظارات دولت هم توجه کند.« 

برنامه های همسو با پایداری ها 
یکی از روش های رسانه ی ملی در یک سال اخیر زیر ذره بین 
بردن بخشی از صحبت ها و اقدامات دولت به صورت ناقص و جهت 
دار در برنامه هایی همچون »بیست و سی«، »صرفا جهت اطلاع« و 

»خبر ۲۰« بوده است. 
برای نمونه درست زمانی که وزیر علوم با رایزنی هیات رییسه ی 
مجلس یک ماه فرصت داشت تا موضوع استیضاح را منتفی کند، 
رسانه ی ملی با نشان دادن تصویر فرجی دانا تاکید کرد که »آقای 
وزیر شما به تعهدات خود در برابر نمایندگان پایبند نبودید و انتصابات 
شما نشان از آرامش ندارد!« یا با پخش یک جمله از وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی مبنی بر این که »از واگذاری ها استقبال می کنیم« 

فریاد برآورد که »چرا چوب حراج به فرهنگ زده اید!« 
گویی این برنامه های خاص عزمشان را جزم کرده اند که مردم 
را از دولت تدبیر و امید، ناامید کنند. پوشش خبری صدا و سیما در 
قبال گفت و گوهای هسته یی یکی از مهمترین نمونه های رفتار 
غیرسازنده ی صدا و سیما بوده است. در حالی که دولت یازدهم 
تلاش برای رفع تحریم های بین المللی ظالمانه علیه ایران و خروج 
کشور از انزوای بین المللی را در دستور کار قرار داده و وارد گفت و 
گوهای حساس با قدرت های جهانی شده است، به زعم بسیاری از 
ناظران، صدا و سیما بیش از این که موضع و رویکرد ایران در این 
گفت و گوها را برجسته کند، به پررنگ کردن رویکردها و تعریف 

های طرف غربی از گفت و گوها پرداخته است و تلاش دارد این روند 
را تاریک و بی نتیجه جلوه دهد. به این ترتیب صدا و سیما در یک 
سال گذشته در برخی برنامه های خود به شیوه های گوناگون سعی 
در تخریب دولت داشته است. »داریوش قنبری« نماینده ی پیشین 
مجلس شورای اسلامی در این خصوص گفت: صدا و سیما نه تنها 
در یک سال اخیر جایگاه رسانه ی ملی را نداشته است بلکه در چند 
سال گذشته نیز به هیچ وجه این رسالت را پیگیری نکرده و متاسفانه 
با وجود اعتبارات هنگفتی که به این سازمان اختصاص داده می شود، 

عملکرد مورد انتظار را نمی بینیم. 
وی تصریح کرد: از رسانه یی که عنوان ملی را یدک می کشد 
انتظار داریم که در ارتباط با دسته بندی های سیاسی بی طرفی 
پیشه کند اما شاهد سلطه ی یک جناح خاص و گروه خاص در صدا و 
سیما هستیم. حتی بهتر است که این تسلط را به کل جریان اصولگرا 
نسبت ندهیم و بگوییم که طیف تندروی این جریان هم اکنون بر 

صدا و سیما حاکم هستند. 
این فعال سیاسی ادامه داد: اگر به جای این طیف، گروه میانه 
روتری از اصولگریان صدا و سیما را در دست داشت، کمتر مشکل 
داشتیم اما واقعیت تلخی که با آن رو به رو هستیم، حاکمیت 
تندروترین طیف اصولگریان است و همین دلیل اصلی عملکرد 
جناحی این سازمان است. قنبری با اشاره به این که یک نظرسنجی 
در میان شهروندان نیز مشخص می کند که اکثریت مردم معتقدند 
صدا و سیما ویژگی یک رسانه ملی را ندارد، اظهار کرد : ملت ما تنوع 
فرهنگی و سیاسی بسیاری دارد و تا زمانی که ما این تنوع را در صدا 

و سیما نبینیم قطعا این رسانه را نمی توان ملی نامید. 
نماینده ی پیشین مجلس با بیان این که همیشه بر صدا و سیما 
یک تفکر خاص حاکم است و نمی توان به تغییر رویکرد آن با تغییر 
رییس آن، خوشبین بود، تصریح کرد: با این حال آمدن و رفتن افراد 
نیز کاملا بی تاثیر نیست زیرا همین افراد حاملان اندیشه ها هستند و 
به نوعی اثرگذار هستند. البته بدنه ی این سازمان از جنس مردم است 
و نمی توان آن را مقصر دانست اما این ایرادات بر مدیران سازمان وارد 
است. به عبارتی افزون بر ریاست سازمان در بخش های مختلف نیز 

مدیرانی با نگاه افراطی در راس کار هستند. 
وی تاکید کرد: رصد کردن برنامه های صدا و سیما در یک سال 
اخیر نشان می دهد که این برنامه ها با دیدگاه جبهه ی پایداری ها 
همسو است. این گروه در حالی بر رسانه ی ملی مسلط هستند که 

خود اصولگرایان معتدل نیز این روزها آنان را طرد کرده اند. 
قنبری خاطر نشان کرد: صدا و سیما در مجموع عملکرد جناحی 
داشته است و این مساله باعث بی اعتمادی مردم نسبت به این رسانه 
شده است تا جایی که روز به روز شبکه های خارجی بیشتر مورد 
استقبال قرار گیرند و این ناشی از ضعف رسانه ی ملی است که با 
یکجانبه نگری و بی توجهی به تنوع سیاسی و فرهنگی جامعه  ایران 

موجب آن شده است. 
این کارشناس مسایل سیاسی در پاسخ به پرسش دیگری مبنی 
بر این که وقتی شورای نظارت بر صدا و سیما به اندازه ی کافی 
کارآمد نیست، چه کسی و چه نهادی می تواند از ادامه ی این شیوه 
جلوگیری کند؟ اظهار کرد: ما می دانیم که شورای نظارت نیز عمدتا 
از کسانی تشکیل شده است که با همان تفکرات حاکم بر این سازمان 
همخوانی دارند. من فکر می کنم باید ساختاری برای این سازمان در 

نظر گرفته شود که از حاکمیت یک تفکر جلوگیری کند. 
وی توضیح داد: این سازمان باید به شکلی مدیریت شود که در 
ترکیب مدیریتی آن سلایق مختلف درون جامعه دیده شود و در این 

صورت است که می توان انتظار تحولی در این سازمان داشت. 

صدا و سیما متعلق به نظام است 
بسیاری از کارشناسان و فعالان سیاسی معتقدند صدا و سیما 
در سال های اخیر در برخی فعالیت های خود، ملی عمل نکرده 
است و همین مساله موجب کاهش اعتماد به این نهاد از طرف 
از  خبر  دریافت  به  شهروندان  تمایل  کاهش  است.  شده  مردم 
شبکه های تلویزیونی داخل کشور و در مقابل گرایش بیشتر به 
سایت های خبری، شبکه های ماهواره یی و اجتماعی نیز از همین 
بی اعتمادی حکایت می کند. بدون شک شبکه های تلویزیونی یکی از 
تاثیرگذارترین رسانه ها هستند و زمانی که همه ی شبکه های موجود 
در یک مجموعه ی غیر خصوصی و با مدیریت واحد تعریف شده و 
عنوان »ملی« را یدک می کشد، انتظار می رود که این مجموعه به 
واقع رسانه ی ملت باشد و از یک جریان سیاسی خاص هواداری نکند. 
البته برخی از اصولگرایان طرفدار این سازمان معتقدند کسانی که این 

بحث های انتقادی را مطرح می کنند در حقیقت به دنبال بهانه گیری 
هستند و هدفشان راه اندازی تلویزیون های خصوصی است. 

این در حالی است که نگاهی به شیوه ی پوشش و انتقال خبر و 
برنامه سازی ها در ۱۰ سال گذشته روشن می کند که وقتی جریان 
متبوع ریاست سازمان در راس دولت بود این رسانه پا به پای آن 
بر عرصه ی سیاست تاخت و با بزرگنمایی از کوچک ترین اقدام 
دولتمردان، برنامه های ویژه تهیه شد اما اکنون که دولت در دست 
جریان رقیب است، ذره بین خود را روی مسوولان اجرایی کشور 

گذاشته تا کوچک ترین اقدام به بهانه یی بزرگ بدل شود. 
به یاد داریم که مدیران صدا و سیما به بهانه ی غیررسمی بودن 
لباس مجری شبکه ی »سی ان ان« در مصاحبه با حسن روحانی در 
حاشیه ی اجلاس »داووس« برنامه یی ویژه ساختند که چرا رسانه 
های خارجی به رییس جمهوری ایران بی حرمتی می کنند اما همین 
رسانه آن زمان که امیر قطر با دشداشه و صندل و بدون جوراب، به 

دیدار احمدی نژاد رفت، ساکت بود. 
با وجود این برخی هنوز معتقدند که همه ی این ها از بی طرفی 
و فراجناحی بودن صدا و سیما حکایت می کند. »سید مرتضی 
حسینی« عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی ، عملکرد 
صدا و سیما را خوب ارزیابی کرد و با تاکید بر این که هیچ سازمان و 
نهادی به صورت کامل عمل نمی کند و می توان بر همه نقدهایی را 
وارد کرد، گفت: ما در کمیسیون فرهنگی و حتی جامعه ی متدینین 
نیز نقدهای جدی بر بخشی از برنامه های صدا و سیما داریم. نماینده  
قزوین با تاکید بر این که در انتقاد نیز باید صحیح عمل کرد، گفت: 
برخی ها هستند که از همان اول انقلاب همواره بر این سازمان انتقاد 

کرده اند و هدف نهایی آن ها راه اندازی تلویزیون خصوصی است. 
وی در واکنش به این انتقاد حامیان دولت که چرا صدا و سیما 
موفقیت های دولت یازدهم را به خوبی منعکس نمی کند، اظهار کرد: 
این دولت هنوز موفقیتی نداشته است که حرف از انعکاس آن بزنیم. 
شما بگویید در کدام بخش دستاوردی بوده است که صدا و سیما 

اخبار آن را پخش نکرده است؟! 

حداقل واقعیت ها را بگویید 
سوگیری برخی بخش های خبری صدا و سیما تنها به بزرگ 
نمایی یا کوچک نمایی مسایل مربوط نیست؛ نوبت به انتقال اخبار 
که می رسد برخی بخش های خبری این رسانه، سوگیری خاصی 
را در پیش می گیرند؛ نمونه ی آن پوشش خبری مذاکرات هسته 
یی است. زمانی که همه ی شبکه های خبری دنیا برنامه های عادی 
خود را قطع کرده بودند تا خبرهای مربوط به مذاکرات ایران و ۱+۵ را 
پوشش دهند، رسانه ی ملی به سادگی از کنار این دستاورد گذشت 
و سهم اندکی از برنامه های خبری را به این موضوع اختصاص داد . 
علاوه بر این گزارش های مربوط به این حوزه نیز با تاکید بر حواشی 
مذاکرات و گزینش جملات کوتاه و ناامید کننده از میان گفته های 

دیپلمات ها همراه بود. 
این بخش های خبری در مذاکرات وین ۶ نیز عملکرد بهتری 
نداشت و انتشار اخبار غلط موجب شد تا بار دیگر از سوی مذاکره 
کنندگان و برخی از نمایندگان مجلس مورد نقد قرار بگیرد. در حالی 
که دیپلمات های ایرانی برای حصول نتیجه بی وقفه تلاش می 
کردند، بخش خبری ۲۱ اعلام کرد که تیم ایرانی درخواست توقف 
مذاکرات را دارد و همین باعث شد تا یک عضو تیم مذاکرات هسته 
یی با تاکید بر اهمیت انتقال صحیح اخبار خواستار دقت هرچه بیشتر 
در این امر با هدف جلو گیری از سوء استفاده رسانه های بیگانه شد. 
به گزارش رسانه ها پس از اعتراض های مکرر مقام های دولت، 
ضرغامی در جلسه ی بیستم مهر 9۲ برای پاسخگویی درباره ی 
سبک پوشش اخبار دولت تدبیر و امید به جلسه ی هیات دولت 
رفت و در همان جلسه بود که رییس جمهوری ضمن انتقاد از صدا 
و سیما گفت: »گزارشی به من داده اند که حتی اخبار مهم کشور و 
رییس جمهور، بعد از پخش برخی اخبار بی اهمیت قرائت می شود. از 
طرف دیگر صدا و سیما تلاش می کند، به نیروهای رادیکال و مخالف 
دولت تریبون بدهد، اخبار آنها را پخش کند و دولت را نزد مردم، بی 

اعتبار جلوه دهد.« 
این جلسه هم به جایی نرسید و برخی برنامه های رسانه ی 
ملی باز هم تغییری در رویکرد خود اتخاذ نکرد. این امر سبب شد تا 
روحانی در گزارش صد روزگی دولت بار دیگر از این رسانه انتقاد کند 
اما ماجرا به این جا نیز ختم نشد و پوشش خبری سفرهای استانی 
نشان داد که برخی عوامل در صدا و سیما قصد کوتاه آمدن ندارند. 
به همین خاطر است که اغلب کارشناسان سیاسی نسبت به عملکرد 

این سازمان نگاهی منفی دارند. 
»فاطمه راکعی« نماینده ی پیشین مجلس با تاکید بر این که 
صدا و سیما با بیت المال اداره می شود و حق ندارد که این گونه عمل 
کند، اظهار کرد: متاسفانه در دو دولت نهم و دهم سوگیری سیاسی 
صدا و سیما کاملا مشخص بود. اکنون نیز که مردم به یک دولت و 
یک خط فکری و سلیقه سیاسی دیگر رای دادند و این رای از سوی 
رهبری هم تایید شد باز هم به نظر می رسد به این رای آگاهانه 

احترام نمی گذارند. 
وی با اشاره به این که صدا و سیما، رسانه ی ملی کشور است و 
امام خمینی )ره( برای آن جایگاه یک دانشگاه را تعریف کرده بودند، 
گفت: بر اساس آن تعریف رسانه ظرفیت دارد که به اندازه ی یک 
دانشگاه یا حوزه در زمینه های مختلف علمی، فرهنگی، اقتصادی و ... 

کار کند به شرط این که عملکرد جناحی نداشته باشد. 
به گزارش ایرنا، راکعی افزود: دولت یازدهم نه اصولگرا است و نه 
اصلاح طلب؛ بلکه به تشخیص مردم خط و مشی اعتدالی اتخاذ کرده 
و از سوی رهبری نیز تنفیذ شده است. بنابراین صدا و سیما وظیفه 

دارد در جهت تقویت این دولت بکوشد. 
وی تاکید کرد : اگر این کار را نمی کنند، انتظار داریم که حداقل 

واقعیت ها را به صورتی که هست انعکاس دهند. 

انفعال در شورای نظارت 
بر اساس اصل یکصد و هفتاد و پنجم قانون اساسی »در صدا و 
سیمای جمهوری اسلامی ایران، آزادی بیان و نشر افکار با رعایت 
موازین اسلامی و مصالح کشور باید تامین گردد.« همانگونه که 
روشن است برای آزادی بیان و نشر افکار در صدا و سیما دو شرط 
مشخص شده است، یکی رعایت موازین اسلامی و دیگری رعایت 
مصالح کشور. البته در انتهای اصل یاد شده آمده است: »خط مشی و 
ترتیب اداره سازمان و نظارت بر آن را قانون معین می کند« و به طور 
حتم هر قانونی که نوشته شده باشد نباید با این اصل از قانون اساسی 
مغایرت داشته باشد. شورای نظارت بر صدا و سیما همان جایی است 
که می تواند مشخص کند آیا آزادی بیان و نشر افکار در این رسانه 
وجود دارد یا خیر؟ این شورا می تواند تشخیص دهد که آیا رسانه 
ملی به رسانه ی یک جریان سیاسی تبدیل شده است یا نه؟ اما این 
طور که مشاور فرهنگی روحانی در اواخر سال گذشته می گفت این 
شورا نیز تشریفاتی بیش نیست. اسفند ماه سال قبل بود که »حسام 
الدین آشنا« با انتقاد از صدا و سیما گفت: از نگاه مدیریت سازمان صدا 
و سیما، این سازمان حق نظارت بر همه ی جهان، همه ی جامعه و 
همه ی قوای رسمی کشور را دارد، اما هیچ کس حق ندارد بر عملکرد 
این سازمان نظارت کند و شورای نظارت بر صدا و سیما نیز جنبه ی 
تشریفاتی دارد. وی که نماینده ی رییس جمهوری در شورای نظارت 
بر صدا و سیما نیز هست، افزوده بود: تاکنون تنها دو مورد از سوی 
رییس سازمان صدا و سیما به شورای نظارت ارجاع شده است. مورد 
اول درخواست مبلغ سنگینی از سوی رییس سازمان صداوسیما از 
رییس جمهوری علاوه بر بودجه ی رسمی این سازمان بوده است و 
مورد دوم نیز مربوط به »ایجاد وقفه ی 9۰ دقیقه یی در مصاحبه ی 
زنده ی رییس جمهوری« بوده است. آشنا گله داشت: از نگاه رییس 
سازمان صداوسیما شورای نظارت بر این سازمان جلسه یی تشریفاتی 
است که هر دو هفته یکبار برای گپ زدن تشکیل می شود. انگار 
این شورای نظارت بر سازمان صدا و سیما نیست، شورای نظارت 
صداوسیما بر رییس جمهوری است!  راکعی در ادامه ی گفت: باید بر 
فعالیت همین شورای نظارت تاکید بیشتری شود تا روشن شود که 
چرا تا این اندازه منفعل است. وی ابراز امیدواری کرد که این بخش 
باقی مانده از دولت قبل در صدا و سیما به خاطر احترام به رای یک 
ملت خودشان را با اکثریت تطبیق دهند. »صادق زیباکلام« استاد 
علوم سیاسی دانشگاه تهران نیز در ارزیابی عملکرد صدا و سیما در 
دولت یازدهم، گفت: من عملکرد این سازمان را بسیار منفی و علیه 
دولت روحانی می بینم. وی از عملکرد یک سویه و یک جانبه ی 
صدا و سیما ابزار تاسف کرد و گفت: این رویکرد در حالی اتخاد شده 
است که در هشت سال گذشته به شدت همسو و همگام با دولت 
احمدی نژاد بود. اگرچه سازمان تحت مدیریت ضرغامی هنوز هم 
طرفدارانی در میان اصولگرایان تندرو دارد اما بی تردید رسانه ی ملی 
تنها زمانی می تواند جایگاه حقیقی خود را در جامعه بیابد که امکانات 
عظیم و فراگیرش را در اختیار همه ی نگاه ها و جریانات سیاسی 
و فرهنگی کشور قرار دهد؛ زیرا در غیر این صورت فقط به عنوان 
تریبون یک گروه خاص مورد توجه قرار گرفته و اثر گذاری خود را 

از دست می دهد. 

دکترروحانی رییس جمهور: 

رسانه ملی حاضر نیست خدمات دولت را تبیین کند

آسیب شناسی رویکرد برنامه های »رسانه ملی« در قبال دولت
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هر كس عزّت و آقايیِ بدون تبار، و بی نيازىِ بدون ثروت، و 

هيبتِ بدون قدرت )سلطنت( می خواهد، بايد خود را از خوارىِ 

نافرمانی خدا، به عزّتِ پيروى از او بكشاند.
الخصال: ص ۱۶۹ ح ۲۲۲

امامصادق)ع(:

صاحب امتیاز و مدیرمسئول: حیدر ضیغمی
قائم مقام مدیرمسئول و سردبیر: حسین عبداللهی

تلفن: 3۲۹03۲0۹ - 3۲۹0۶۱۶0 صندوق پستی: 37۱85/44۹5 
نشانی: قم، 45متری صدوق، بین کوچه ۲8 و بانک صادرات، پلاک 4۲۶ 

اذان صبح: 5/04 طلوع آفتاب: 6/33 اذان ظهر: 13/09 اذان مغرب: 20/05

ان
یح

:  ر
اپ

چ
0۲

۱ -
 ۶5

۶0
7۹

۱7

نامحرمانه

خبـــر

نامه آیت الله مکارم شیرازی به پاپ فرانسیس 
گفته می شود : آیت الله مکارم شیرازی از مراجع تقلید در نامه ای به پاپ فرانسیس رهبر 
کاتولیک های جهان، تاکید کرده است: اگر حمایت های مالی و تدارکاتی و تسلیحاتی برخی کشورهای 
غربی و دولت های سرسپرده منطقه نبود، گروه داعش و امثال آن امکان ادامه حیات و جنایت و خونریزی 
وسیع پیدا نمی کردند.آیت الله ناصر مکارم شیرازی در این  نامه مهم ضمن محکوم کردن جنایات جریان 
های تکفیری، از وی خواست تا مواضع واتیکان را در قبال جنایت ها و فجایعی که به بهانه های مختلف در 

جهان صورت می گیرد، شفاف تر اعلام کند.

روحانی با »من روحانی هستم« مسامحه کرد 
گفته می شود : جواد هروی عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس گفته اسشت: در عرف 
سیاسی چنین جا افتاده است که رقبا از بسترهای مختلف فرهنگی، سیاسی و حتی علمی سوءاستفاده 
می کنند تا جناح و فرد مقابل را تخریب کنند. هروی با بیان اینکه روالی که تا کنون رئیس جمهور در 
قبال ساخت مستند "من روحانی هستم" و "مصاف" داشته، مسامحه و آرامش بوده است، خاطرنشان 
کرده است: اما آنچه در روزهای اخیر از روحانی دیده شد این بود که ایشان روحیه پرخاشگری هم 
دارد لذا اگر نیاز باشد خود ایشان با شدت عمل و تندی به این قضیه پاسخ خواهد داد.نماینده مردم 
قائنات و زیرکوه در ادامه گفته است: ایشان خیلی هم در شرایطی نیست که بگوییم مظلوم بوده و در 
حاشیه افتاده است و نیاز به حمایت ما دارد بلکه حرکت چند هفته اخیر ایشان نشان داد که می توانند 

از خودشان دفاع کنند.

تکذیب سخنان ظریف درباره همکاری با آمریکا 
گفته می شود: مرضیه افخم سخنگوی وزارت امور خارجه ایران اظهارکرده است: اخبار منتشره به نقل 
از محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه ایران در برخی خبرگزاری ها مبنی بر همکاری ایران با آمریکا در 
عراق در ازای رفع تحریم های ایران در شورای امنیت، صحیح نمی باشد.افخم افزوده است: چنین موضوعی 

طرح نشده و اخبار منتشره در این زمینه بی اساس است.

حرکات برخی نمایندگان در پایان استیضاح در شان مجلس نبود
گفته می شود: داریوش قنبری استاد علوم سیاسی دانشگاه الزهرا حرکات برخی از نمایندگان در 
پایان استیضاح وزیر علوم را کودکانه خوانده و گفته است: این نوع حرکات و اقدامات که از اندیشه آن ها 
نشات می گیرد به کرات از این نمایندگان مشاهده شده و در شأن و جایگاه نمایندگی مجلس نیست. 
قنبری در پاسخ به این سوال که عملکرد وزیر و فراکسیون های مختلف را در روز استیضاح چطور ارزیابی 
می کنید، بیان داشته است: حیای فرجی دانا باعث شد که وی نتواند در جهت افشاگری ها عمل کند ولی 
فراکسیون ها از جمله رهروان ولایت ضعیف عمل کردند و این یک زنگ خطری جدی است.قنبری در 
باره عدم حضور رئیس جمهور در مراسم استیضاح نیز گفته است: حتما رییس جمهور می دانستند که از 
قبل چه تصمیم هایی گرفته شده و چه خوب که شرکت نکردند. عدم شرکت یک پیام و اعتراض در ناحق 
بودن استضاح وزیر و نپرداختن به اینگونه مسائل حاشیه ای بود.این استاد علوم سیاسی تاکیدکرده است: 
این رفتن و آمدن ها تاثیری در اهداف و سیاست دولت نخواهد داشت و آنچه در حوزه عملکرد وزارت علوم 

مشاهده می شود تداوم احساس تعهد نسبت به رأی مردم است.

نامه لاریجانی به روحانی درباره مصوبه خرید خودرو 
گفته می شود : دکتر علی لاریجانی رئیس مجلس در نامه ای به رئیس جمهوری ، خرید خودروی 

خارجی توسط نهادریاست جمهوری را مغایر قانون دانسته است.

ایجاد پاتوق های زنانه گفت وگو 
گفته می شود : فهیمه فرهمندپور مشاور وزیر کشور در امور بانوان و خانواده با اشاره به اهمیت پر 
کردن اوقات فراقت بانوان به شکل صحیح تأکید کرده است: ایجاد پاتوق های گفت وگو و همفکری برای 
بانوان را در دستور کار داریم که از طریق آن بخشی از اوقات فراغت بانوان پر شود. فرهمندپور به کار زنان 
در اماکن خصوصی و در معرض خطر قرار گرفتن بانوان اشاره کرد و افزوده است: پر کردن مشاغلی که از 
زن به عنوان ابزار و جلب نظر مشتری استفاده می شود شأن و شخصیت یک زن را لگدمال می کند. بخش 

دولتی باید ناظر بر کار بانوان باشد و محیط های امنی را با سالم سازی به وجود آورد.

به مدیران قبلی وزارت نفت اهانتی نکردم
گفته می شود : بیژن نامدار وزیر نفت  گفته است: در خصوص پرونده بابک زنجانی گفته بودم که 
هشت هزار میلیارد تومان نمی تواند کار یک شخص باشد و احتمالا افراد دیگری هم در این کار دخیل 
بوده اند. اما سوء برداشت هایی صورت گرفته است. من در اینجا تصریح می کنم به هیچ شخصی به خصوص 

مدیران بالادستی نفتی و مدیران قبلی وزارت نفت اهانت نکردم.

احمد خاتمی به نشانه اعتراض سخنرانی نکرد 
گفته می شود : حجت الاسلام سید احمد خاتمی امام جمعه موقت تهران که به عنوان سخنران 
ویژه کنگره شهیدرجایی و شهدای کارمند استان قزوین و با حضور جمعی از خانواده معظم شهدا در سالن 
تربیت معلم شهر قزوین حضور پیدا کرده بود با طولانی شدن برنامه از سخنرانی پرهیز کرده است.در این 
همایش پس از تلاوت قرآن مجید، نواخته شدن سرود جمهوری اسلامی و پخش یک نماآهنگ، مسوول 
بسیج کارمندان به میهمانان خیر مقدم گفت و پس از آن سردار محمد شاهرخی فرمانده سپاه صاحب 
الامر استان قزوین سخنرانی کوتاهی کرد.پس از سخنرانی فرمانده سپاه استان، مجری از حجت الاسلام 
خاتمی عضو هیات رییسه مجلس خبرگان دعوت کرد تا سخنرانی خود را آغاز کند که با حضور در جایگاه 
فقط با بیان »سلام، مجلس اشباع شده والسلام علیکم و رحمه و برکاته« تریبون و محل کنگره را ترک 

کرد و د رخواست از ایشان برای انجام سخنرانی نیز بی نتیجه ماند. 

به کارگردانی و تهیه کنندگی حسین حقانی:

سریال »جاده تباهی« در صدا و سیمای قم کلید خورد
ایمان: سریال تلویزیونی »جاده تباهی« به کارگردانی و تهیه کنندگی حسین حقانی در ۱3 

قسمت با مضمون معضل اجتماعی اعتیاد در صدا و سیمای قم تولید می شود.

مجموعه تلویزیونی »جاده تباهی« به کارگردانی و تهیه کنندگی حسین حقانی صرمی در ۱3 قسمت 
برای نمایش در شبکه نور در حال تولید است. از عوامل سریال تلویزیونی »جاده تباهی« می توان به محمد 
گنجی و حسن محسنی خو به عنوان نویسندگان این مجموعه اشاره کرد و داوود رجبی مدیر تصویربرداری 
و رضا بنا یزدی صدابرداری آن را بر عهده دارند. محمد گنجی دستیار و برنامه ریز، امیر بی طرفان و 
محمدمهدی عظیمی دستیار کارگردان، علیرضا زحمت کش منشی صحنه و محمد ابوالقاسمی موحد 
مدیر تولید این سریال تلویزیونی است. همچنین عبدالحامد محمدی جانشین تولید، حمید نجاتی مدیر 
تدارکات، جمال الدین بیات طراح گریم، عبدالرضا ملاک طراح صحنه، هانیه نجفی طراح لباس و مهدی 
عظیمی تدوین این کار را عهده  دارند. این سریال تلویزیونی در چهار اپیزود که شامل ۱3 قسمت می شود 
و به معضل اعتیاد از نوع مواد مخدر صنعتی می پردازد و هر اپیزود قصه ای جداگانه را روایت می کند، اما 
شخصیت ها به نوعی در قصه های هم تأثیرگذار هستند. در اپیزود نخست، زهره به خاطر ناتوانی در بچه دار 
شدن روابط سردی با شوهرش جمال پیدا کرده و فکر می کند جمال می خواهد ازدواج مجددی داشته 
باشد. مهدی رکنی، افسانه اکبری، حسین محمدزاده، اعظم دلداده و سعید برج علی بازیگران این قسمت 
هستند. اپیزود دوم نیز داستان الهه است که بهتازگی در دفتر جمال استخدام شده و به خاطر سوءظن 
زهره نسبت به او و جمال از کار اخراج می شود. بازیگران این قسمت عطاءالله منتظری، مهری آل آقا، 
مهناز رود ساز و حمیدرضا عطارد هستند. اپیزود سوم داستان حامد است که به خاطر اختلاف نظرهایی 
که با پدرش دارد با او شرط می کند که در قبال گرفتن دیپلمش او را برای کار به خارج از کشور بفرستند 
و حامد مجبور می شود برای درس خواندن قرص ریتالین مصرف کند. بازیگران این اپیزود را احمد علامه 
دهر، عصمت رضاپور، نیما سیاری، فاطمه حسینی و... تشکیل می دهند. اپیزود چهارم نیز داستان جاوید 
معلم حق التدریسی است که به خاطر اینکه توان بیشتر کار کردن را داشته باشد به شیشه روی می آورد 
و همین امر موجب می شود که دچار اختلالات روانی شود. در این قسمت علی فرحناک، نرگس رضایی، 

عباس صفا و... ایفای نقش می کنند.

نخستین روزنامه استان قم

اخــبار
لاریجانی در بازدید از کارگاه ساخت ضریح امامین عسکرین )ع(:  
ساخت ضریح مقدس امامین عسکرین )ع( 

باعث افتخار ایرانیان است 
ایمان: رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: درکار ساخت ضریح 
امامین عسکرین )ع( از هنر ایرانیان استفاده شده است ساخت 
ضریح مقدس امامین عسکرین )ع( باعث افتخار ایرانیان است، این 

کار از لحاظ هنری دارای ویژگی های منحصر به فردی است. 

دکتر علی لاریجانی که در کارگاه ساخت ضریح امامین عسکرین)ع( 
حضور یافته بود در جمع خبرنگاران گفت: امروز توفیق پیدا کردم از 
کاری که برای ساخت ضریح امامین عسکرین )ع( انجام شده است را 

از نزدیک ببینم. 
امامین  ضریح  ساخت  داد:  ادامه  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
عسکرین )ع( با تدبیر و راهنمایی آیت الله سیستانی صورت گرفته که کل 

این کار مهم در ایران و شهر قم انجام شده است. 
وی تصریح کرد: ساخت ضریح مقدس امامین عسکرین )ع( باعث 
افتخار ایرانیان است، این کار از لحاظ هنری دارای ویژگی های منحصر به 
فردی است و همچنین از نظر استحکام ، دقت لازم در آن انجام شده و 
حجم طلا و نقره با دقت و ظرافت مناسبی در این ضریح کار شده است. 
با  امامین عسکرین  رئیس نهاد قانون گذاری گفت: ساخت ضریح 
سرمایه گذاری سنگینی که از نذورات حاصل شده انجام شده است که 
البته نقشی الان نیز به وسیله کمک هایی که به دست آیت الله سیستانی 
فرستاده شده نیز بخشی از منابع مالی ساخت ضریح را تامین کرده است. 
وی ادامه داد: ساخت ضریح کار ارزشمندی است و تقریبا کار ساخت 
ضریح و درب های ضریح  امامین عسکرین )ع( تمام شده است که البته 
در ساخت درب ها ی حرم امامین عسکرین )ع( نیز کار هنری شایسته، 

عجیب و منحصر به فردی صورت گرفته است. 
رئیس مجلس شورای اسلامی یادآور شد: امیدواریم شرایط عراق به 
طوری منظم شود که ضریح ساخته شده به آن کشور حمل و در جایگاه 
خود قرار گیرد. گفتنی است در ابتدای بازدید دکتر لاریجانی از کارگاه 
ساخت ضریح امامین عسکرین )ع( حجت الاسلام والمسلمین لاجوردی 

مسئول پروژه ساخت ضریح گزارشی از فعالیت های کارگاه ارائه داد. 
دکتر لاریجانی در کارگاه ساخت ضریح امامین عسکرین )ع( نماز 
جماعت ظهر و عصر را به جا آورد. دکتر لاریجانی همچنین به مناسبت 
شهادت امام جعفر صادق )ع( در مراسم های عزاداری هیئات مختلف در 

قم شرکت کرد. 

معاون فرهنگی هنری ارشاد استان خبر داد:

قم میزبان بیست و هشتمین جشنواره 
بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان

ایمان : معاون فرهنگی هنری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان قم گفت: بیست و هشتمین جشنواره بین المللی فیلم های 
کودکان و نوجوانان همزمان با اصفهان برای نخستین بار در استان 

قم نیز برگزار می شود.
نوجوانان  و  ویژه کودکان  این جشنواره  اینکه  بیان  با  حامد حجتی 
۱۲ تا ۱9 ساله بوده و از ۱۱ تا ۱۴ مهرماه سال جاری در شهر اصفهان 
برگزار می شود، اظهار داشت: با هدف توسعه فعالیت فرهنگی هنری و 
برای بهره مندی اقشار علاقمند به سینما به ویژه کودکان و نوجوانان و 
آشنایی آنها با این فضای فرهنگی و هنری و همچنین حمایت از سینماهای 
استان، بیست و هشتمین جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان 

همزمان با اصفهان برای اولین بار در قم نیز برگزار خواهد شد.
وی دلیل انتخاب قم را برگزاری موفق سی و دومین جشنواره بین 
المللی فیلم فجر در این استان عنوان کرد و افزود: اکران فیلم های بخش 
مسابقه جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان در سالن سینمایی 

تربیت، از برنامه های اصلی این جشنواره در قم است.
حجتی برگزاری مسابقه فیلم نامه نویسی)پروانه ها( و طرح ایستگاه های 
ساخت فیلم کودکان و نوجوانان را از برنامه های جنبی جشنواره دانست و 
اضافه کرد: تیمی ۵ تا ۷ نفره از بزرگسالان و همچنین ۱۵ تا ۲۰ نفره از 

کودکان و نوجوانان، فیلم های این جشنواره در قم را بررسی خواهند کرد.
معاون فرهنگی هنری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم 
همچنین از برگزاری ویژه برنامه ای در حمایت از کودکان غزه در حاشیه 
این جشنواره خبر داد و گفت: حوزه هنری استان قم برنامه هایی جنبی 
در قالب کمپین به منظور حمایت از کودکان غزه در حاشیه این جشنواره 

اجرا خواهد کرد.

برای دومین سال متوالی:

ستاد ساماندهی امور جوانان قم 
موفق به کسب رتبه برتر ملی شد

ایمان : ستاد ساماندهی امور جوانان استان قم برای دومین سال 
متوالی موفق به کسب رتبه برتر ملی و رتبه اول در بین ده استان 

منطقه یک کشور شد.
حجت الاسلام محمدصادق صالحی منش استاندار قم در لوح سپاس 
خطاب به حجت الاسلام عباس اسکندری مدیرکل تبلیغات اسلامی استان 

قم، مراتب تقدیر و تشکر خود را اعلام کرده است . 
استاندار قم در متن این لوح خطاب به حجت الاسلام اسکندری تاکید 
کرد: به فضل الهی و با همت و تلاش جهادی اعضا، ستاد ساماندهی امور 
جوانان استان قم برای دومین سال متوالی موفق به کسب رتبه برتر ملی و 

رتبه اول در بین ده استان منطقه یک کشور شده است. 
لذا بدین وسیله مراتب تقدیر و تشکر خود را از زحمات و تلاش های 
ارزنده جنابعالی و کارشناسان محترم آن مجموعه در پیگیری مجدانه 
مصوبات ستاد و پیشبرد و سامان بخشی به امور این حوزه اعلام داشته، 
امیدوارم با نصب العین قراردادن منویات بنیانگذار کبیر جمهوری اسلامی 
ولایت حضرت  عظمای  معظم  مقام  و  خمینی)ره(  امام  ایران حضرت 
آیت الله العظمی خامنه ای )مدظله العالی( در زمینه توجه به امور جوانان 
و آینده سازان میهن عزیز اسلامی، همواره در این عرصه خطیر فرهنگی 

موفق و پیشقدم باشید.

همزمان با هفته دولت؛

استاندار قم به دیدار اهالي 
55 متري عمار یاسر مي رود

ایمان: در اولین روز از هفته دولت، استاندار قم با اهالي منطقه 
55 متري عمار یاسر در مسجد جامع این منطقه دیدار مي کند.

حجت الاسلام والمسلمین صالحي منش استاندار قم بعد از نماز مغرب 
و عشاء روز یکشنبه دوم شهریور به دیدار اهالي و نمازگزاران مسجد جامع 

۵۵ متري عمار یاسر مي رود .
استاندار قم در این برنامه که معاونین و مدیران دستگاه هاي اجرایي 
استان نیز ایشان را همراهي مي کنند، ضمن دیدار چهره به چهره با مردم ، 

از نزدیک مسائل و مشکلات منطقه را مورد بررسي قرار خواهند داد.
سفر به بخش مرکزي و حضور در چند مسجد سطح شهر، از مهم ترین 
برنامه هاي مردمي حجت الاسلام والمسلمین صالحي منش استاندار قم در 

ایام هفته دولت امسال مي باشد.
۲ الي 8 شهریور سالروز شهادت دو دولتمرد وارسته، شهیدان رجایي و 

باهنر بنام هفته دولت نامگذاري شده است.

گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس  ایمان: 
ساماندهی اجتماعی و سیاسی بدون کار خبرنگاران 

مخصوصا در جوامع مردم سالار امکان پذیر نیست 
دکتر علی لاریجانی  صبح پنجشنبه در نشست صمیمی 
با اصحاب رسانه استان قم با تسلیت شهادت امام صادق )ع( 
و گرامیداشت روز خبرنگار گفت: امیدوارم روز خبرنگار باعث 
شود که جایگاه خبرنگاران بیشتر در جامعه مشخص شود، 
مسئله رسانه رکن مهمی در زندگی فردی و اجتماعی مردم 

دارد و همه با خبر به حقیقت های دست پیدا می کنند.
ادامه داد: بدون اطلاع  رئیس مجلس شورای اسلامی 
رسانی و خبر نمی توان زندگی کرد، اشراف خبری، سطح 
فکری جامعه را بالا می برد که البته عطش نیاز به خبر روز به 

روز بیشتر می شود.
لاریجانی تصریح کرد: ساماندهی اجتماعی و سیاسی 
بدون کار خبرنگاران مخصوصا در جوامع مردم سالار امکان 
پذیر نیست، از طریق رسانه موضوع مردم سالاری عمیق تر 

می شود.
وی ادامه داد: اگر مردم سالاری به معنای اداره کشور 
براساس رای مردم است باید این رای دقیق باشد تا سعادت 

کشور تامین شود.
غنی شدن  داد:  ادامه  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
موضوع دموکراسی به کار شما خبرنگاران مربوط می شود 
و اگر هدف سعادت جامعه است رکن رسانه ها قابل انفکاک 
نیست بنابراین از کار خوب خبرنگاران کلیت جامعه علاوه بر 

نخبگان بهره می برند.
لاریجانی گفت: اصحاب رسانه مسئولیت مهمی در موضع 
سعادت جامعه دارند بنابراین باید با تحلیل و تسلط دقیق از 

شرایط جامعه به موضوعات مختلف بپردازند.
رئیس نهاد قانون گذاری تصریح کرد: به دلیل اینکه 
خبرنگاران نقش پژوهشگر میدانی را ایفا می کنند کتابهایی 
که توسط آنها نوشته می شود جزو پرفروش ترین کتابهای 
جهانی می شود بنابراین باید خبرنگاران با شناخت در قسمت 

پژوهش اطلاعات خود را بالا ببرند.
وی گفت: قم به دلیل اینکه قائمه تشیع است و دانشمندان 
و فضلای زیادی در آن زندگی می کنند نقش مهمی دارد که 
باید خبرنگاران از ظرفیت فضلا در مسائل مختلف فرهنگی و 

اجتماعی استفاده کنند.
لاریجانی ادامه داد: هر چه بتوان غنای گفتگوها در حوزه 

های مختلف را ارتقا داد شرایط کشور مطلوب تر می شود .
وی تصریح کرد: پدیده ها دو وجه سطحی و عمقی دارند 
بنابراین باید در موضوعات مختلفی مانند عدالت مفهوم تبیین 
شود که البته خیلی این اتفاق نمی افتد و درک های سطحی 

از این موضوعات می شود.
رئیس نهاد قانون گذاری با تاکید بر درک تشریح اقتصاد 
مقاومتی گفت: باید به اولویت های کشور پرداخت به طور 
مثال یکی از مهمترین موضوعات توجه به مسائل اقتصادی 

است.
لاریجانی افزود: درگیری برای رسانه ها جذاب است اما 
در گیری مهم است که سطح فکری و گفتمان جامعه را بالا 
ببرد. رسانه ها باید به موضوع توسعه و آبادانی بپردازند و نباید 
فراموش کرد تنها با  تدوین قانون و بخشنامه آبادانی ممکن 
نمی شود بلکه باید رسانه ها و مردم با اراده قوی زمینه توسعه 

را فراهم کنند.
رئیس نهاد قانون گذاری ادامه داد: مشکلات مختلفی 
مانند بیمه خبرنگاران و مسائل حوزه سلامت نشان از آن دارد 
که باید اقتصاد کشور درست شود بنابراین باید جذابیت های 
خبری را روی نیازهای مهم جامعه برد که این موضوع احتیاج 

به درک عمیق دارد.
رئیس مجلس درباره موضوع رکود در بخش اقتصادی 

استان قم گفت: وضعیت رکودی در قم نسبت به استان های 
دیگر بهتر است البته برای اشتغال زایی باید توسعه تولید 
محور قرار داده شود و رسانه ها نیز به این موضوع تاکید کنند؛ 
شاید در حال حاضر در حدود ۱۵ درصد به موضوع تولید 

پرداخته می شود.
لاریجانی گفت: در کشوری که دموکراسی وجود دارد 
طبیعی است که اختلاف نظر نیز باشد اما مهم این است که 
این اختلاف نظرها به دشمنی تبدیل نشود و باید سعی کرد 

این موضوع تبدیل به جریان مطلوب شود.
رئیس نهاد قانون گذاری ادامه داد: باید تلاش کرد فضای 
کشور به سمت تعامل پیش رود و رسانه ها نیز با توجه به 

شرایط جهانی سعی کنند در کشور وفاق ایجاد کنند.
یادآور شد: در چگونه  رئیس مجلس شورای اسلامی 
پرداختن رسانه ها به موضوعات متنوع تعبیرهای مختلفی 
شود، که فضای کشور به فضای عقلانیت و مودت تبدیل شود.

گفتنی است در ابتدای این مراسم محمد نیا مدیرکل 
صدا و سیمای قم ، توکلیان معاون مطبوعاتی اداره فرهنگ و 
ارشاد اسلامی استان قم،خامه یاراز پیشکسوتان عرصه رسانه و  
حسین عبداللهی نماینده قم در خانه مطبوعات کشور درباره 
روز خبرنگار دغدغه های خود را به رئیس مجلس اعلام کردند 

و از دکتر لاریجانی درخواست مساعدت کردند.

فرهنگ  کل  اداره  مطبوعاتی  معاون  ایمان: 
و  دولت  گفت:  قم  استان  اسلامی  ارشاد  و 
و  خبرنگاران  مشکلات  حل  برای  باید  مجلس 

روزنامه نگاران چاره اندیشی کنند.
مهدی توکلیان صبح  پنجشنبه در نشست صمیمی 
»علی  با  قم  استان  نگاران  روزنامه  و  خبرنگاران 
لاریجانی« رئیس مجلس شورای اسلامی اظهارداشت 
صورت  به  نگاران  روزنامه  و  خبرنگاران  بیمه  بحث   :
این است که  بیشتر  و دلیل آن هم  نشده  کامل حل 
برخی مراکز خدمت رسان در حوزه اطلاع رسانی مثل 
نشریات کثیرالانتشار، خبرگزاری ها و...، با خبرنگاران، 
روزنامه نگاران و عکاسان خبری قرارداد مشخصی نمی 
موقت خرید  قراردادهای  با  ناچارا  هم  ها  آن  و  بندند 
خبری کار می کنند که این یک نوع استثمار خبرنگار 
و روزنامه نگار در حوزه رسانه است که باید هم از طریق 
دولت و هم از طریق نهاد قانونگذاری که مجلس باشد، 
این مشکل برطرف شود.وی با بیان این که جنابعالی 
به خوبی دغدغه اهل فرهنگ را می دانید و نگاه تان به 
اصحاب رسانه نگاه همکار فرهنگی است، اظهار داشت: 
تیز  به چشم های  رئیس مجلس  نگاه  خوشحالیم که 
بینی که در حوزه خبر و اطلاع رسانی به عنوان چشم 
های بیدار جامعه فعالیت می کنند، نگاه خیلی مثبت 
امروز وزارت  این که  بیان  با  و فرهنگی است.توکلیان 
ارشاد اسلامی در حوزه مطبوعات و اطلاع  فرهنگ و 
بنگاه  مدیریت  که  کرده  انتخاب  را  ای  گزینه  رسانی، 
داشته  عهده  به  کشور  در  را  ای  رسانه  بزرگ  های 

است، گفت: حضور دکتر انتظامی در حوزه امور اطلاع 
رسانی و مطبوعات در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
یکی  ندارد  و خطا  آزمون  به  نیاز  فردی که  عنوان  به 
از افتخارات این دوره وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
مشکلات  رفع  در  ایشان  مند  دغدغه  حرکت  و  است 
که  حرکت هایی  و  مطبوعات  حوزه  و  رسانه  دوستان 

انجام دادند، مؤید و گواه این نکته است.
معاون مطبوعاتی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان قم گفت: امیدواریم با حمایت های جنابعالی به 
عنوان رئیس مجلس شورای اسلامی در مجموعه قوه 
قانونگذاری کشور، شاهد رفع مشکلات اصحاب رسانه 
و  قوانین  سری  یک  کرد:  خاطرنشان  باشیم.توکلیان 
در  و مطبوعات،  اهالی رسانه  لوایحی که در خصوص 
بازنگری  نیاز به  مجلس شورای اسلامی مصوب شده، 
تخصصی  و  صنفی  های  تشکل  توسط  باید  که  دارد 
کنند،  می  فعالیت  کشور  مختلف  های  استان  در  که 
مثل خانه مطبوعات استان قم که تیمی از پیشکسوتان 
هستند مورد بازبینی قرار گیرد تا انشاالله آن ها بتوانند 
به  بررسی،  از  بعد  لحاظ  به  را  لوایح  و  قوانین  این 
به  دولت  طریق  از  نهایت  در  تا  فرستاده  وزارتخانه 
مجلس ارائه شود، تا شاهد آن باشیم قدری از مشکلات 
بیمه،  نگاران در حوزه معیشت،  روزنامه  و  خبرنگاران 
تأمین امنیت شغلی و امنیت روانی برطرف شود.معاون 
مطبوعاتی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم، 
گفت: امروز خوشبختانه شاهدیم بحث بیمه کارگران 
ساختمانی تا اندازه ای، مرتفع شد، ولی بیمه دوستان 

رسانه هنوز مشکل دارد.
بیان  با  از سخنان خود  دیگری  در بخش  توکلیان 
این که قم علاوه بر خاستگاه استانی، خاستگاه ملی و 
بین المللی دارد، گفت: با وجود این شرایط متأسفانه از 
تمام ظرفیت های استان در حوزه رسانه و رسانه گری 
آن  گری،  رسانه  حوزه  در  یعنی  شود؛  نمی  استفاده 
پیوند و ارتباط واقعی بین اصحاب رسانه قم و طلاب 
فراهم  قم هستند،  در  که  از ۱۱۰ کشور جهان  بیش 
در  هنوز  نیز  قم  استان  نشریات  افزود:  استوی  نشده 
آن  کنند؛  المللی  بین  کار  بتوانند  که  نیستند  حدی 
هم در دوره ای که دشمنان روی بحث اسلام هراسی 
و شیعه هراسی کار جدی می کنند.معاون مطبوعاتی 
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم، با بیان این 
که حدود ۲۰۰ نشریه با رویکرد دینی و مذهبی در قم 
وجود دارند اما متأسفانه محور رسانه های جهان اسلام 
قرار نگرفته اند، گفت: در برابر هجمه های ضد اسلامی 
و ضد شیعی که در سطح جهان توسط گروه های تازه 
های  فعالیت  مثل  است،  انجام  حال  در  گرفته،  شکل 
انجام  به صورت جدی  تروریستی داعش که  گروهک 
می شود، نشریات دینی و مذهبی قم به آن شکل که 
باید و لازم است انجام وظیفه کنند، انجام وظیفه نمی 
کنند و از این رو فکر می کنم یک مرکز رسانه گری 
دینی و هنر آیینی، از ضرورت هایی است که باید در 
قم شکل گیرد.توکلیان با بیان این که برگزاری اولین 
ضرورت  قم  در  دینی  های  رسانه  سراسری  جشنواره 
های  رسانه  حضور  با  باید  جشنواره  این  گفت:  دارد، 
دینی برگزار شده تا نگاه خاصی به رسانه هایی که در 

حوزه دین کار می کنند صورت گیرد.
کل  اداره  مطبوعاتی  معاون  ایلنا،  گزارش  به 
انشاالله  گفت:  قم،  استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ 
ریاست  ویژه  به  و  کشور  مسئولان  های  حمایت  با 
محترم مجلس شورای اسلامی، مشکلات معیشتی و 
که  خبرنگاران  و  نگاران  روزنامه  اولیه  های  دغدغه 
حل  هستند  تلاشگری  و  کش  زحمت  صنف  و  قشر 
فعالیت  از  بخشی  به  پایان سخنان خود  در  شود.وی 
های اصحاب رسانه قم اشاره کرد و گفت: خبرنگاران 
های  استان  رغم همه  علی  قم،  در  نگاران  روزنامه  و 
دارند،  تعطیلی  های  جمعه  و  شنبه  پنج  که  کشور 
هستند  کار  مشغول  کوش  سخت  و  پرتلاش  بسیار 
آخر  روزهای  در  قم  که  است  این  جهت  به  این  و 
هفته، میزبان شخصیت های کشوری و لشگری است 
تمامی  انعکاس  در  رسانه  به همین جهت دوستان  و 
ایام هفته و مخصوصا آخر هفته می  اتفاقاتی که در 

افتد، از هیچ کوشش و تلاشی دریغ نمی کنند.

ایمان: نماینده قم در خانه مطبوعات کشور گفت: جایگاه دکتر لاریجانی به عنوان 
رئیس مجلس در استان قم بی بدیل است و باید مدیران استانی از این فرصت 
تاریخی بهترین بهره را ببرند تا بتوانیم عقب ماندگی های انباشته قم را با شتاب 

بیشتری جبران کنیم.
حسین عبداللهی صبح پنجشنبه در نشست اصحاب رسانه استان قم با رئیس مجلس اظهار 
داشت: امروز قم به رغم اینکه مورد توجه همه مسئولان عالی کشور است، اما آنچنان که باید و 
شاید در مسیر توسعه، همزمان با پیشرفت دیگر بخش ها تحرک لازم را نداشته است، البته ما 
می دانیم به هر حال کشور دچار مشکلات اقتصادی است و تحریم ها نیز در به وجود آوردن این 
شرایط بی تاثیر نبوده است، اما باید با مدیریت و تدبیر در تخصیص اعتبارات، قم را به عنوان یک 
شهر بین المللی و شهری که دارای ذخیره های علمی زیاد است، به جایگاه اصلی اش برسانیم.

وی با اشاره به اینکه دفتر رئیس مجلس در قم باید تحرک بیشتری در ارتباط با پایگاه های 
اجتماعی داشته باشد، بیان داشت: البته مسیر و روش دکتر لاریجانی در قم با همه اقشار 
مختلف جامعه، مطلوب بوده و دفتر ایشان نیز به روی مردم باز است، اما باید دفتر رئیس مجلس 
در قم نیز برنامه دقیقی برای ارتباط با معتمدین و تاثیرگذاران اجتماعی و اقشار مختلف مردم 
داشته باشد و در این زمینه از شنیدن سخنان شهروندان و یا مسئولان رسانه ها استفاده لازم 
را کسب نماید.نایب رئیس هیئت مدیره خانه مطبوعات استان قم در بخش دیگری از سخنان 
خود با اشاره به اینکه پیش نویس سازمان نظام جامع رسانه ای کشور منتشر شده و به زودی 
با رفع مشکلاتی که در همین صنف دارد به مجلس شورای اسلامی تقدیم می شود، افزود: از 
مجلس شورای اسلامی که ریاست آن را دکتر لاریجانی به عهده دارند انتظار است که تلاش 
نمایند تا بخش رسانه ای کشور صاحب صنف و یک اتحادیه شود و بتواند مسائل و مشکلات 

صنفی خود را از آن طریق پیگیری کند.
وی تصریح کرد: در حال حاضر همه صنوف دارای اتحادیه هستند به جز صنف روزنامه  نگار 
و خبرنگار که با توجه به شناختی که از آقای لاریجانی از رسانه ها ونقش آنها دارد، قطعا در این 

زمینه اهتمام ویژه ای خواهند داشت و این کار به سرانجام می رسد. 
عبداللهی مشکل معیشتی ومسکن را از دیگر مسائل مربوط به صنف خبرنگاران دانست و 
ادامه داد: در استان قم می توان با همکاری شهرداری و دیگر ارگان ها، مشکلات جامعه خبری 
قم را از لحاظ تامین مسکن حل کرد که در این حوزه نیز دکتر لاریجانی ریاست محترم مجلس 

و نماینده قم می تواند منشا خدمات ارزنده ای باشد.
نماینده قم در خانه مطبوعات کشور در ادامه سخنان خود به فضای سیاسی حاکم بر جامعه 

اشاره کرد و گفت: متاسفانه در فضای سیاسی جامعه بداخلاقی های زیادی صورت می گیرد و 
هر روز شاهد تهمت و افتراهایی به بزرگان هستیم، بیم آن می رود که رفته رفته بداخلاقی جزء 

فرهنگ سیاسی ما شود و این برای جامعه ما که یک جامعه اسلامی ، بسیار خطرناک است.
وی تصریح کرد: از شخصیت های بزرگ و دانشمندی همچون دکتر لاریجانی تقاضا داریم 
در این زمینه ضمن تشریک مساعی با سایر قوا، برنامه ای را تدوین نمایند تا دیگر شاهد بی 

احترامی نسبت به بزرگان نظام و شخصیت های اثرگذار در انقلاب اسلامی نباشیم.
عبداللهی گفت: نباید اجازه دهیم از تریبون مجلس شورای اسلامی که عصاره ملت است، 
مسائلی در خصوص افرادی مطرح شود که در جلسه حضور ندارند و نمی توانند از خود دفاع 

کنند، البته رویه تا کنون چنین بوده ولی یک حمیت و همکاری بیشتری را می طلبد.
وی با اشاره به انتصاباتی که در قم صورت می گیرد، بیان داشت: با تغییر یک مدیر کل 
در قم شایعه می کنند که این فرد با خواست دکتر لاریجانی و تماس ایشان با وزیر مربوطه 
به عنوان مدیر کل فلان اداره منصوب شده است، در صورتی که بنده با شناختی که از دکتر 
لاریجانی دارم، این گونه شایعات را تحرکی برای تخریب شخصیت اندیشمندی چون شما 
می دانم، اما باز در گوشه و کنار می بینیم که برخی افراد که به نوعی خود را به شما منتسب 
می کنند، این حرف ها را تکرار نموده که باید به آنها تذکر داده شود.البته مشورت دراین زمینه 

جای خود را دارد.
نماینده قم در خانه مطبوعات کشور اضافه کرد: ما همه در جبهه مقابله با افراط هستیم و 
افراط را آفت بزرگ عدم پیشرفت و تعامل بین مسئولان در شرایط فعلی می دانیم و باید در این 
مسیر با تعامل و دلسوزی و استفاده از نظرات اندیشمندانه شما هم در قم و هم در کشور، اجازه 
ندهیم گروه اندک تندرو با غوغاسالاری و هیاهو حق و باطل را با هم مخلوط کرده و نگذارند 

حق چهره خود را نمایان سازد.
وی بیان داشت: وظیفه همه است که امروز به دنبال وحدت ملی باشیم تا بتوانیم با عزم ملی 
در تحقق شعار امسال که مقام معظم رهبری فرمودند »اقتصاد و فرهنگ با عزم ملی و مدیریت 

جهادی« گام های محکمی بر داریم.
وی در پایان خواستار ارتباط بیشتر قوای سه گانه با مدیران رسانه ها شد و گفت: ما اکنون 
در کشور انجمنی به نام انجمن مدیران رسانه های غیر دولتی داریم که چند وقتی است پیگیر 
برگزاری جلسه هم اندیشی برای تعامل بهتر با ریاست محترم قوه قضائیه هستیم، لذا از این 
فرصت استفاده نموده و از حضرتعالی درخواست داریم که در صورت امکان سفارش فرمائید 

این جلسه برگزار شود که قطعا نتایج سازنده ای به همراه خواهد داشت.

دکتر لاریجانی در نشست صمیمی با اصحاب رسانه استان قم: 

ساماندهی اجتماعی و سیاسی بدون کار خبرنگاران امکان پذیر نیست

نماینده قم در خانه مطبوعات کشور:

جایگاهدکترلاریجانیدرقموکشوربیبدیلاست

معاون مطبوعاتی اداره کل ارشاد استان قم:

دولت و مجلس برای حل مشکلات خبرنگاران چاره اندیشی کنند

درگذشت مادر عزیزتان 
را تسلیت عرض نموده، برای آن تازه 

سفرکرده رحمت و غفران الهی و برای 
شما عزیزان صبر جمیل و اجر جزیل 

مسئلت می نمائیم. 
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